

# ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော်များ၏ (၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော်များ၏  
(၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲတွင်  
နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်ဝင်းထဲတွင် စားခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်

သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့  
တက်ရောက်ရုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားသည်။

နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယသမ္မတများဖြစ်ကြသည့်  
ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်၊

အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုတရားသူကြီးချုပ်  
ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာရုံးဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးညွန့်၊  
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ ပထမအကြိမ်  
လွှတ်တော်များတွင်

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ \*



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က လွှတ်တော်နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ပစ္စည်းကို ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က လွှတ်တော်နှစ်ပတ်လည်နေ့အထိမ်းအမှတ်ပစ္စည်းကို ပေးအပ်စဉ်။

## ဝန်ကြီးများရုံးကို လွှတ်တော်ပြတိုက်နှင့် အာဇာနည်ပြတိုက်အဖြစ် ထားရှိသွားမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

ဝန်ကြီးများရုံး(ယခင်အတွင်းဝန်များရုံး)အား ပြုပြင်မွမ်းမံ  
ပြင်ဆင်မှုပြီးစီးပါက အများပြည်သူလေ့လာကြည့်ရှုနိုင်ရန်  
လွှတ်တော်ပြတိုက်နှင့် အာဇာနည်ပြတိုက်အဖြစ် ထားရှိ  
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကို ဝန်ကြီးများရုံးဟောင်း ပြုပြင်  
ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်သိမ်းက  
ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ပြောကြားမှုကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်း  
တွင် ဝန်ကြီးများရုံး၌ ပြုလုပ်သော NightFest at the

Secretariat ညဈေးပွဲတော် ကျင်းပမည့် သတင်းစာ  
ရှင်းလင်းပွဲ၌ ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ပြင်ဆင်မှုတွေပြီးသွားတဲ့အခါ ရည်ရွယ်ချက်က  
ဗိုလ်ချုပ်နဲ့အာဇာနည်တွေကို ဂုဏ်ပြုတဲ့အနေနဲ့  
အာဇာနည်ပြတိုက်ဆိုပြီး ထားပါမယ်။ နောက်တစ်ခုက  
မြန်မာပြည်ရဲ့ ပထမဆုံးလွှတ်တော်ဖြစ်ခဲ့တဲ့ ဒီဝန်းထဲက  
လွှတ်တော်ကို လွှတ်တော်ပြတိုက်ဆိုပြီး နာမည်ပေးပါမယ်။  
နောက်တစ်ခုက စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၃ သို့ ○

**မြောက်** သတင်းအညွှန်း

**e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ**  
ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ စာမျက်နှာ » ၁၀

---

**ရင်ထဲ၊ နှလုံးသားထဲတွင် ကိန်းအောင်းရှင်သန်ကြရမည့်**  
**ပင်လုံစိတ်ဓာတ်၊ ပင်လုံခွန်အား** စာမျက်နှာ » ၈

---

**ပင်နီဇွဲလားအရေး နိုင်ငံတကာက အစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပမည်**  
စာမျက်နှာ » ၁၂

**MAX CEMENT**  
မက်စ်ဘီလပ်မြေ

**LET'S BUILD TOGETHER**

www.maxcement.com  
@maxcementmyanmar

Technical hotline 09 960 960 560 SALES hotline 09 770 770 770

မက်စ်ဘီလပ်မြေပြတိုက်ရိုက်ဝယ်ယူရရှိနိုင်သော နေရာများ  
လိင်စာ (၁) အမှတ် ၅၂၈၊ ရာအောက်လမ်း၊ ညောင်ရမ်းလမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
လိင်စာ (၂) ဗဟိုမုနား - တောင်ညိုလမ်း၊ ညောင်ပင်ခေတ္တရိပ်သာရွာ၊  
လိင်စာ (၃) တောင်စီးလား၊ လယ်ဝေမြို့နယ်၊ နေပြည်တော်မြို့

မြန်မာ့

မရှိအတူ၊ ရှိအတူ၊ အေးအတူ၊ ပူအမျှ

ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်၏ အဓိကအချက်မှာ “ပြည်ထောင်စုအတွင်း နေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ဥပမာ သိုက်မပျက်၊ အေးအတူ၊ ပူအမျှ၊ မရှိအတူ၊ ရှိအတူ အတူတကွ တစည်းတလုံးတည်း စုပေါင်း နေထိုင်သည့် စိတ်ဓာတ်” ဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းတစ်ရာကျော်နေထိုင်သော ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်အဖို့ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်သည် မရှိမဖြစ် အထူး လိုအပ်ပေသည်။ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်သည် တိုင်းရင်းသားများအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုကြီးတည်တံ့ခိုင်မြဲရေး၊ တိုင်းပြည်ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အဓိကလိုအပ်သော ကိုယ်ခံစွမ်းအားပင် ဖြစ်သည်။

ထိုပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို ပြည်ထောင်စုသားတိုင်း၏ စိတ် သန္တာန်တွင် ထားရှိစေရန်ကြိုးပမ်းကြရမည်ဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ်ဖြင့်သာ ပြည်ထောင်စုကြီးမပြိုကွဲရေး၊ ပြည်ထောင်စုကြီး အတွင်း ချစ်ခင်စည်းလုံးစွာဖြင့် နေထိုင်နိုင်ရေး၊ မရှိအတူ၊ ရှိအတူ၊ အေးအတူ၊ ပူအမျှ၊ ဥပမာ သိုက်မပျက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာဖြင့် နေထိုင် နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

နှစ်ပေါင်းထောင်ချီတည်တံ့ခိုင်မြဲခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုကြီးသည် တိုင်းတစ်ပါးအုပ်စိုးမှုလက်အောက်၌ ယိမ်းယိုင်ခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းသား ပြည်ထောင်စုသားများ ထားရှိခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်သည် ပြိုလဲခဲ့သည်။ တိုင်းရင်းသား ပြည်ထောင်စုသားအချင်းချင်း ချစ်ခင် စည်းလုံးမှုမှာ ပျက်ပြယ်ခဲ့သည်။ ခိုင်မြဲခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ် ဖျက်ပြယ်အောင် စနစ်တကျ သွေးခွဲခဲ့သည်။

ပြည်ထောင်စုသားတိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ စိတ်ဓာတ် အရင်းခံမှာ ရိုးသားဖြူစင်ဖြောင့်မတ်ကြသည်။ ကိုယ့်မြေ ကိုယ့်ရေ ကိုယ့်လူမျိုးကို ချစ်ခင်မြတ်နိုးပြီး မရှိအတူ၊ ရှိအတူ၊ အေးအတူ၊ ပူအမျှ အေးအေးချမ်းချမ်း နေထိုင်ကြသူများသာဖြစ်သည်။ ထိုသို့ ဖြူစင်ရိုးသား သော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ အဖြူရောင်နှလုံးသားများကို အရောင် ဆိုးခြင်းခံရသည်။ ဖြိုဖျက်ခြင်းခံရသည်။ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီတည်တံ့ ခဲ့သော ပြည်ထောင်စုကြီးအတွင်း နေထိုင်ခဲ့သော စိတ်ဓာတ်များ ပျောက်ပျက်အောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။ အရှုံးထွက်တော့မည်ကို အမြတ် တင်ကျန်အောင် သွေးခွဲလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။

တစ်တိုင်းပြည်လုံး စည်းလုံးညီညွတ်ကြောင်း ပင်လုံစိတ်ဓာတ်ဖြင့် သက်သေပြရသည်။ လွတ်လပ်ရေးအတွက် ညီညွတ်ကြောင်းကို ကျားကုတ်ကျားခဲ အရေးဆိုခဲ့ကြသည်။ ပြည်ထောင်စုကြီးတစ်ခုလုံး လွတ်လပ်ရေးကို ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ပြန်လည်တည်ဆောက် နိုင်ခဲ့သည်။ လွတ်လပ်သည်ဆိုသော်လည်း အရောင်ဆိုးထားသည့် အရောင်စိတ်ဓာတ်များ ပြန့်ကျဲဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ တစ်သွေးတည်း၊ တစ်ရောင် တည်းညီညွတ်ရေးမှာ အလှမ်းဝေးခဲ့သည်။ ထိုခိုက်နှစ်နာကြရသည်မှာ ရိုးသားဖြူစင်သည့် တိုင်းရင်းသားများသာဖြစ်သည်။

အေးချမ်းသာယာသော ပြည်ထောင်စုကြီးဖြစ်အောင် ငြိမ်းချမ်းရေး ကို တည်ဆောက်ကြရသည်။ ဝါအဖြူစင်သည့် ပြည်ထောင်စုကြီးဖြစ် အောင် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ထွန်းကားရေးကို ကြိုးပမ်းကြရသည်။ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ကို မွေးမြူကြရသည်။ ယနေ့ကာလတွင် တိုင်းရင်းသားအားလုံး ချစ်ခင်စည်းလုံးကြောင်း ဖော်ညွှန်းပြသနေကြ သည်။ တိုင်းရင်းသားဒေသများ ငြိမ်းချမ်းသာယာအောင် ၂၁ ရာစုပင်လုံ တွင် ပါဝင်လာအောင် ကြိုးစားအားထုတ်နေကြသည်။

သို့ဖြစ်ရာ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ ပင်ကိုစိတ်ရင်းသည် ဖြူစင် ရိုးသားဖြောင့်မတ်သူများ ဖြစ်ကြပါသည်။ အဖြူကို အရောင်ဆိုးခြင်း မခံရအောင်၊ သို့တည်းမဟုတ် ညစ်ထေးခြင်းခံရပါက ဖြူစင်အောင် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ဖွပ်လျှော်ပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ မရှိအတူ၊ ရှိအတူ၊ အေးအတူ၊ ပူအမျှ နေထိုင်တတ်သော ပြည်ထောင်စုသားများ အားလုံးကို အညီအမျှဖြစ်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးကြရပါမည်။

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၁

တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်သက်လွင်အား တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ Myanmar China Economic Cooperation Development Promotion Association မှ ဥက္ကဋ္ဌ Mr Li Faun နှင့်အဖွဲ့က ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။

အမြင်ချင်းဖလှယ်

တွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်-မြန်မာနယ်စပ် ဒေသများ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ယင်းဒေသရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတိုင်းရင်းသား လူမျိုးများရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တိုင်းရင်း သားလူမျိုးစုရေးရာ ကော်မရှင် (NEAC) တို့အကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေများ၊ မကြာမီအချိန်က ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် သွေးချင်းတို့၏ပွဲတော်ဆီ ပွဲတော်ကြီး ကဲ့သို့ တိုင်းရင်းသားဒေသ အခြေပြု ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်

တရုတ်-မြန်မာ နယ်စပ်ဒေသရှိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေး



စေရေးအတွက် တရုတ်-မြန်မာ တိုင်းရင်းသားပွဲတော်များ ဆောင်ရွက် သွားနိုင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ တိုင်းရင်း သားရေးရာကိစ္စရပ်များတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို အရှိန် အဟုန်ဖြင့် လုပ်ဆောင်နိုင်ရေးကိစ္စ ရပ်များအား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးဖွင့်လင်း စွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးသည်။ ယင်းကော်မရှင် ဧည့်သည်တော် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို အရှိန် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တိုင်းရင်း သားလူမျိုးများရေးရာဝန်ကြီးဌာန၌ ခင်းကျင်းပြသထားသော တိုင်းရင်း သားရိုးရာ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုပြခန်း များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတကာခရီးစဉ်သစ်များ တိုးချဲ့ပျံသန်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇူလိုင်လ ၁ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်အား စီမံခန့်ခွဲဝန်ဆောင်မှုပေးလျက် ရှိသော Yangon Aerodrome Company Limited (YACL) အနေဖြင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ ဈေးကွက်သစ်များ ချဲ့ထွင်နိုင်ရန် အတွက် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည့်အပြင် နိုင်ငံတကာခရီးစဉ်သစ်များကိုလည်း ဆက်လက်ချဲ့ထွင်ပျံသန်းနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ခရီးသည်များနှင့် လေကြောင်းလိုင်းများအတွက် အရည်အသွေးမြင့် ခရီးသွား ဝန်ဆောင်မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ပေးစွမ်းနိုင်ရန် အဆင့်မြှင့်တင်လျက်ရှိ ကြောင်းလည်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ ဈေးကွက်ကို ပိုမိုတိုးချဲ့နိုင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံအကြား ယဉ်ကျေးမှုနဲ့ စီးပွားရေးဖလှယ်နိုင်ဖို့ အတွက် အခွင့်အလမ်းသစ်တွေ ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒီအပြင် ကျွန်တော် တို့က ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်ကနေမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတကာ ခရီးစဉ်သစ်များကို ဆက်လက်ချိတ်ဆက်ပျံသန်းနိုင်စေဖို့အတွက်လည်း စဉ်ဆက် မပြတ် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေပါတယ်။ အခြားဈေးကွက်တွေဖြစ်တဲ့ ကိုရီးယားနဲ့ ဂျပန်နိုင်ငံဈေးကွက်တွေကိုလည်း တိုးချဲ့သွားဖို့ အစီအစဉ်များ ရှိပါတယ်”ဟု Yangon Aerodrome Company Limited ၏ CEO ဖြစ်သူ မစ္စတာ Jose Angeja က ပြောသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံအကြားတွင် မဟာဗျူဟာမြောက်စွာ တည်ရှိ သော မြန်မာနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာ့လူဦးရေ၏ သုံးပုံနှစ်ပုံနေထိုင်ရာနိုင်ငံများသို့ ခြောက်နာရီကြာပျံသန်းချိန် အကွာအဝေးတွင်သာရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှာ ခရီးသွားရာနေရာတစ်ခုအဖြစ် ရေပန်းစားလျက်ရှိပြီး လာသောကြောင့် အဆိုပါ ကုမ္ပဏီလီမိတက်အနေဖြင့် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၏

ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ အရောင်းဆိုင် ၄၇ ဆိုင်၊ အစား အသောက်အရောင်းဆိုင် ၂၃ ဆိုင်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေကြောင်းလိုင်း ၃၂ လိုင်းနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာခရီးစဉ် ၃၀ အား ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် ခရီးသည် စုစုပေါင်း ၆ ဒသမ ၀၃၅ သန်းကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင် ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။ သတင်း- ပွင့်သဇ္ဇာ၊ ဓာတ်ပုံ- စိုးမြင့်အောင်

**ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေ လဲလှယ်နှုန်း**

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၁

ရန်ကုန်(ရွှေဈေး) ၁၀၅၂၅၀၀ - ၁၀၅၂၅၀၀	မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၁၀၅၂၅၀၀ - ၁၀၅၂၅၀၀	
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း</b>	<b>ရန်ကုန်</b>	<b>မန္တလေး</b>
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၃၀/၈၉၀ ကျပ်	၉၀၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ ၇၃၅/၇၉၀ ကျပ်	၈၄၀/၈၅၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ ၆၄၅/၇၀၀ ကျပ်	၇၄၅/၇၈၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ ၈၄၀/၉၀၀ ကျပ်	၉၁၅ ကျပ်
<b>ရန်ကုန် လက်ကားဈေး</b>		
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၁၅/၈၃၅ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၂၅/၈၄၅ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၆၆၂/၆၇၅ ကျပ်		

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

<b>နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း</b>	
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၅၁၈.၀
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၁၇၃၆.၄
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၂၅.၆၂
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၄၈.၄၄၄
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်ဂစ် = ၃၇၀.၆၁
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၂၁.၃၉၂
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၃၉၄.၄
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၃၅.၈၂
(ဈ) သြစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၀၉၉.၄
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၁၂၅.၅

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဝဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှရယူသည်

MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ  
စာတည်းများ - ဦးဝင်းနိုင်  
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအောင်မိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး  
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်

အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဒေါ်သီသီမင်း

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဦးကိုမင်း၊ ဒေါ်စန်းယဉ်ဥ၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း

ဓာတ်ပုံသတင်းထောက် - ဦးခင်မောင်ဝင်း

\* ရှေ့မှ

ဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့ကြသည့် သူရဦးရွှေမန်းနှင့် ဦးခင်အောင်မြင့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ အဝတ်လိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုး သားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူ များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ဂုဏ်ပြုအမှာ စကားပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်သမ္မတ၏ ဂုဏ်ပြု အမှာစကားကို စာမျက်နှာ (၅)တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားသည်။ (နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ဂုဏ်ပြုအမှာစကားကို စာမျက်နှာ (၄)တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ယနေ့သည် ဒုတိယ အကြိမ် လွှတ်တော်များ၏ သုံးနှစ် ပြည်မြောက်သည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ ဖြစ်သကဲ့သို့ မိမိတို့လွှတ်တော်များ၏ သက်တမ်းသည်လည်း ရှစ်နှစ်ပြည့် မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် နှင့် ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်နိုင်မည့် ဒီမိုကရေစီ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို ရောက်ရှိရန် အတွက် မိမိတို့သည် အတူတကွ လက်တွဲပြီး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းနေကြ ရဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လျှောက်လှမ်း နေဆဲ ဒီမိုကရေစီခရီးအတွက် ခိုင်မာ သည့် ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်တစ်ရပ် ဖြစ်လာရန် လိုအပ်ချက်များ၊ အားနည်း ချက်များကို ပြုပြင်ပြီး ယခုထက်ပိုမို ကြိုးစားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

လွှတ်တော်များ၏ လုပ်ငန်းတာဝန် များ တိုးတက်အောင်မြင်စေရန် ပြည်စုံစဉ်မာသည့် လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များ၊ လုပ်ငန်းစနစ်များ၊ လူသား အရင်းအမြစ်များ စွမ်းရည်ပြည့်ဝမှုနှင့် အတွေ့အကြုံပိုင်းဆိုင်ရာလိုအပ်ချက် များကို ပကတိအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီအောင် အမြဲတစေသုံးသပ် ဆင်ခြင်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ဆောင်နိုင်ကြမှသာ ပြောင်းလဲ နေသည့် ခေတ်စနစ်နှင့် ညီညွတ်ပြီး ခိုင်မာအားကောင်းသည့် ဥပဒေပြုရေး မဏ္ဍိုင်တစ်ရပ်အဖြစ် ဆက်လက် ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း။

လက်ရှိအချိန်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ မျှော်လင့်ချက်ဖြစ် သော စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီ

ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော် ကြီး ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အားလုံး၏ စုပေါင်းအားနှင့် ကြိုးစားဖော်ဆောင် နေကြသည့် ကာလဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုလိုအချိန်တွင် မိမိတို့ဥပဒေပြုရေး မဏ္ဍိုင်၏ အခန်းကဏ္ဍသည် မည်သည့် နေရာတွင် ရှိသည်၊ မည်မျှအရေးပါ သည် ဆိုသည်ကို တာဝန်ရှိသူများ အားလုံး သိရှိကြပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဥပဒေပြုလွှတ်တော်များသည် ဒီမို ကရေစီအခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သကဲ့သို့ လွှတ်တော်များခိုင်မာအားကောင်း လာသည်နှင့်အမျှ ပြည်သူ့ကိုဗဟို ပြုမှုနှင့် အခြားသောမဏ္ဍိုင်များနှင့် အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းမှုများ လည်း ပိုမိုအားကောင်းလာမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။

ပြန်လည်ဆန်းစစ်

ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော် သက်တမ်း သုံးနှစ်ရှိလာပြီဖြစ်သည့် အတွက် မိမိတို့၏ လွှတ်တော်များ အနေဖြင့် ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးချင်းစီ ၏ အရည်အသွေးနှင့် လွှတ်တော် ကော်မတီများ၏ လုပ်ငန်းစွမ်းဆောင် ရည်သည့် လွန်စွာအရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်တွင် ဥပဒေပြုရေး မဏ္ဍိုင်သည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ပြီး ခိုင်မာ အားကောင်းလာစေရေးသည် အရေး ကြီးသည်ဆိုသည်ကို လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ထင်ထင် ရှားရှား သိမြင်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးချင်း

“လက်ရှိအချိန်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ မျှော်လင့်ချက် ဖြစ်သော စစ်မှန်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်ပေါ်လာစေရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ့အားလုံး၏ စုပေါင်းအားနှင့် ကြိုးစားဖော်ဆောင်နေကြသည့် ကာလဖြစ် ဥပဒေပြုလွှတ်တော်များသည် ဒီမိုကရေစီအခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ် သကဲ့သို့ လွှတ်တော်များ ခိုင်မာအားကောင်းလာသည်နှင့်အမျှ ပြည်သူ့ကို ဗဟိုပြုမှုနှင့် အခြားသောမဏ္ဍိုင်များနှင့် အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းမှုများ လည်း ပိုမိုအားကောင်းလာမည်”

စီ၏ တာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် လွှတ်တော် ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်အောင်မြင်စေရန်၊ အပြည့် အဝ ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် ကြံတွေရ သည့် အခက်အခဲ၊ အားနည်းချက်နှင့် လိုအပ်ချက်များကို ပြန်လည်ဆန်းစစ် သုံးသပ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရပ်တည်နိုင်မည်

သို့မှသာ နိုင်ငံတော်နှင့် တိုင်းရင်း သား ပြည်သူများ၏ မျှော်လင့်ချက် ဖြစ်သည့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ပိုမိုကောင်းမွန် သည့် တာဝန်ကျေပွန်မှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတို့ကို ထင်ထင်ရှားရှား ပြသနိုင်သည့် ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင် တစ်ရပ်အဖြစ် ရပ်တည်နိုင်မည်ဖြစ် ပါကြောင်း။



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော် များ၏ (၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အနေဖြင့် ကျန်ရှိသည့် သက်တမ်း ကာလတွင် လွှတ်တော်များ၏ အဓိက တာဝန်ဖြစ်သည့် ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စား ပြုခြင်း၊ ဥပဒေပြုခြင်း၊ အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းခြင်း တာဝန်များကို ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ကြစေလိုပါ ကြောင်း၊ သို့မှသာ ပြည်သူ့အသံ လွှတ်တော်အသံ၊ ပြည်သူ့ဆန္ဒ လွှတ်တော်ဆန္ဒ၊ ပြည်သူ့တို့ မျှော်လင့်ချက် လွှတ်တော်ကဖော် ဆောင်ရွက်ဆိုသည့် လွှတ်တော်၏ ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူ များ၏ အခြေခံလူမှုစီးပွားဘဝများ ပိုမို တိုးတက်ကောင်းမွန်စေရေး

အကျိုးကို လက်တွေ့ကျကျ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ကြရန် ဆန္ဒပြု တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်းပြောကြား သည်။

ယင်းနောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်းက နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် လွှတ်တော်သက်တမ်းသည် ယခု ဆိုလျှင် သုံးနှစ်တာကာလ ပြည့်မြောက် ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ပြည်သူလူထုအကျိုး အတွက် ဥပဒေပြုကဏ္ဍမှ ဥပဒေ များကိုခေတ်စနစ်နှင့်အညီ ပြင်ဆင် ခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ ပြဋ္ဌာန်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေး

သကဲ့သို့ ပြည်သူလူထု၏ လိုလားချက်၊ ဆန္ဒနှင့် မျှော်လင့်ချက်များကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ပြည်သူ့ကို ကိုယ်စားပြုဆောင်ရွက်ပေးပါသော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လွှတ်တော်ရုံးဝန်ထမ်းများကိုလည်း အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ဆက်လက်ကြိုးပမ်း

ပြည်သူ့အုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်သော ဒီမို ကရေစီစနစ်ကို ဖော်ဆောင် လျှောက်လှမ်းသည့် ခရီးလမ်းတွင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် ဝါတီစွဲ၊ လူမျိုးစွဲ၊ ဒေသစွဲ၊ ပုဂ္ဂိုလ်စွဲ မထားရှိဘဲ ဥပဒေပြုသူများပီပီ အစွဲ ကင်းစွာ လက်တွေ့ဘဝတွင် ပြည်သူ များ ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်ဖြင့် အေးချမ်းလုံခြုံစွာနေနိုင်ရန်၊ ပြည်သူ



အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော် များ၏ (၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

များ ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်ကို တန်းတူရရှိစေနိုင်ရန် ခေတ်စနစ်နှင့် အညီကိုက်ညီသည့် ဥပဒေများကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ရန် အားသွန်ခွန်စိုက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းထမ်းဆောင်သွား ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရှေ့ဆက်၍လည်း ပြည်သူလူထု ကိုယ်စားပြု လွှတ်တော်များ၏ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များသည် လွှတ်တော်အလိုက်ဖြစ်စေ၊ ကော်မတီ အလိုက်ဖြစ်စေ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး ရန် ကျန်ရှိနေသေးသည့် ဥပဒေပြု ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်ရင်း ပြည်သူ့ကိုဗဟိုပြု သည့် ဒီမိုကရေစီစနစ် ပိုမိုထွန်းကား အောင်ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အစွမ်းကုန်ကြိုးစားဆောင်ရွက် ထိုအတူ နိုင်ငံသားတစ်ဦးချင်းစီ၏ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေး၊ ဒီမိုကရေစီ အရေးနှင့် လူမှုစီးပွားဘဝများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးတို့အတွက် ဥပဒေပြုရေး ကဏ္ဍတွင် အားကိုးအားထား ပြုစရာ လွှတ်တော်မှတစ်ပါး အခြားမရှိပြီဟု ဆိုရလောက်အောင် မိမိတို့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံ နှင့် ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် အစွမ်းကုန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ပေးကြရန်လည်း တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ပြည်ထောင်စုကြီး တစ်ဝန်းလုံး တောင်ပေါ်မြေပြန့် မခွဲခြားဘဲ ဒေသ အသီးသီး တစ်ပြေးညီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးအတွက် ပြည်သူ့ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒများ၊ လိုအပ်ချက်များကို အစဉ် နားစွင့်ရင်း၊ သိနိုင်အောင် အမြဲ ကြိုးစားရင်း မိမိတို့၏ လွှတ်တော် ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် ပြည်သူ့အသံ လွှတ်တော်အသံ၊ ပြည်သူ့ဆန္ဒ လွှတ်တော်ဆန္ဒ၊ ပြည်သူ့တို့ မျှော်လင့် ချက် လွှတ်တော်ကဖော်ဆောင်ရွက် ဆိုသည့်အတိုင်း မိမိတို့ဖြတ်သန်း လာခဲ့သည့် လွှတ်တော်သက်တမ်း သုံးနှစ်တာကာလအတွင်း ရရှိခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံကောင်း များဖြင့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အရင်းခံကာ ငြိမ်းချမ်းသာယာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ဒီမိုကရေစီ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ကြီးကို အတူတကွ တည်ဆောက်နိုင် ကြရန် ဆန္ဒပြုတိုက်တွန်းအပ်ပါ

ကြည့်ရှုအားပေး

ဂုဏ်ပြုနေလှယ်စာစားပွဲအပြီး တွင် နိုင်ငံတော် သမ္မတ၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဒုတိယသမ္မတ များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌတို့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာ ကြသူများအား ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်ကြပြီး လွှတ်တော်သဘင် ဆောင်၌ ပြသသည့် “နောင်တွင် ဥဒါန်းတွင်စေသတည်း” ရုပ်ရှင် ဇာတ်ကားကို ကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။

# ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော်များ၏ (၃) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြောကြားသည့် ဂုဏ်ပြုအမှာစကား



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော်များ၏ (၃) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် ဂုဏ်ပြုအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

ဒီကနေ့ ဒုတိယအကြိမ်လွှတ်တော် (၃)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားမှာ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ ရှိနေနိုင်တဲ့အတွက် အင်မတန်မှ ဝမ်းသာပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့မကြာခဏပြောပါတယ်။ “ဒီမိုကရေစီအစ လွှတ်တော်က” လို့။ ဒီနေ့မှာလည်း ကျွန်ုပ်တို့ပြောချင်ပါတယ်။ “လွှတ်တော်အစ ပြည်သူ့က” ပါ။ လွှတ်တော်ဆိုတာ ပြည်သူ့ကြောင့်ပေါ်လာတာပါ။ ဒီမိုကရေစီစနစ် ကြောင့်ပေါ်လာတာပါ။ ဒါကြောင့်မို့ ဒီနေ့မှာ ကျွန်ုပ်တို့ပြောချင်တာက ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့လွှတ်တော်ဟာ ဥပဒေပြုမဏ္ဍိုင်တစ်ခုအနေနဲ့သာ မြင်လို့ မလုံလောက်ပါဘူး။ လွှတ်တော်ဟာ ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံအတွက်၊ ဒီမိုကရေစီ ထွန်းကားဖို့အတွက် ပြုစုပျိုးထောင်ပေးတဲ့ ပျိုးခင်းတစ်ခုလို့ မြင်စေချင်ပါတယ်။

### ဒီမိုကရေစီရဲ့အခြေခံအတွေးအခေါ်

ဒီမိုကရေစီလွှတ်တော်တစ်ခု ပေါ်ပေါက်ဖို့ဆိုတာဟာ ပြည်သူ့လူထုရဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုဟာ အဓိကကျပါတယ်။ အစကတည်းက ကျွန်ုပ်တို့ ပြောကြားတာ။ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီလို့၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီဆိုတာဟာ တကယ်တော့ ပြောဖို့တောင်မလိုပါဘူး။ တစ်ပါတီစနစ်ဆိုရင် ဒီမိုကရေစီ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ အနည်းဆုံးတော့ နှစ်ပါတီရှိရမယ်။ အဓိကပြောချင်တာက ပြည်သူ့လူထုမှာ ရွေးချယ်နိုင်တဲ့အခွင့်အရေးကိုပေးဖို့ဟာ ဒီမိုကရေစီရဲ့ အခြေခံအတွေးအခေါ်တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ပြည်သူ့လူထုကို ရွေးချယ်မှုပေးဖို့လုပ်တဲ့နေရာမှာ နိုင်ငံရေးပါတီတွေရဲ့ကဏ္ဍ၊ ပြည်သူ့လူထုရဲ့ ကဏ္ဍတွေပါလာတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ လွှတ်တော်မစခင်ကတည်းက နိုင်ငံရေးပါတီများဟာ ပြည်သူ့လူထုကြားမှာ လှုပ်ရှားဖို့ ကြိုးစားတဲ့အခါမှာ ဒီမိုကရေစီအကြောင်းကို သင်ယူရတယ်။

### ဒီမိုကရေစီကို မြှင့်တင်ရာရောက်

ဒီမိုကရေစီဆိုတာ ပြည်သူ့အခြေခံတစ်ခုနဲ့ ပြည်သူ့ရဲ့ထောက်ခံမှုကို ဘယ်လိုရအောင်လုပ်ရမလဲ၊ ပြည်သူ့က ဘာတွေလိုလားသလဲ၊ ပြည်သူ့ရဲ့ မျှော်လင့်ချက်တွေက ဘယ်လိုတွေရှိသလဲ၊ စိုးရိမ်မှုတွေက ဘယ်လိုရှိသလဲဆိုတာ စပြီးတော့ ဒီလွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲတွေကို မင်ခင်ကတည်းက နိုင်ငံရေးပါတီများဟာ လေ့လာရတယ်။ အဲဒီဟာကိုက နိုင်ငံရေးပါတီများကို လွှတ်တော်ကိုအကြောင်းပြုပြီး ဒီမိုကရေစီအကြောင်း သင်ပေးလိုက်ရာ ရောက်ပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ ရွေးကောက်ပွဲတွေရောက်တဲ့ အချိန်ကာလမှာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းဥပဒေဘောင်အတွင်းကနေ ပြည်သူ့ကို ဘယ်လိုစည်းရုံးရမလဲဆိုတာ သင်ယူရတာကလည်း ဒီမိုကရေစီကို မြှင့်တင်ရာရောက်ပါတယ်။

လွှတ်တော်ထဲကို ဝင်ချင်ရင်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်ချင်ရင် ပြည်သူ့လူထုရဲ့ထောက်ခံမှုရအောင်ယူရမယ်။ မှန်မှန်ကန်ကန် ဥပဒေနဲ့ ကိုက်ညီတဲ့နည်းတွေနဲ့ ဘယ်လိုထောက်ခံမှုကို ဘယ်လိုရအောင်ယူရမလဲ

ဆိုတာ လွှတ်တော်ကို အကြောင်းပြုပြီးတော့ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများဟာ တစ်ဦးချင်း၊ တစ်ဦးချင်း သင်ယူရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ထဲရောက်လာတဲ့အခါကျတော့ ဥပဒေပြုမဏ္ဍိုင်ဆိုတာ၊ ဥပဒေပြုတယ်ဆိုတာဟာ နိစ္စရပ် ပြည်သူတွေနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ဥပဒေတွေတင်မဟုတ်ဘူး။ အခုဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံအတွက် အဓိကအကျဆုံးဖြစ်တဲ့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနဲ့ ပတ်သက်လို့လည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ တာဝန်ရှိလာပါတယ်။ ဒီတာဝန်တွေကို ထမ်းဆောင်ဖို့ဆိုတာ ဒီမိုကရေစီကို ပြုစုပျိုးထောင်တဲ့ အလုပ်တစ်ခုပဲလို့ ကျွန်ုပ်တို့ ဒီလိုပဲမြင်စေချင်ပါတယ်။

### တစ်ချိန်လုံးစဉ်းစားပေးရ

တချို့တွေကဆိုရင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဆိုတာဟာ သိပ်ပြီးတော့ အထင်ကြီးစရာမဟုတ်ဘူးလို့ ထင်တဲ့သူတွေလည်း ရှိပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကနေတစ်ဆင့် ပိုပြီးကြီးမားတဲ့ရာထူးတွေကို မျှော်မှန်းတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်တွေလည်း ရှိပါတယ်။ တကယ်တော့ တာဝန်ကျတဲ့ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ် တစ်ယောက်လောက် ဂုဏ်ရှိတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုတာဟာ ဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ မရှိနိုင်ပါဘူး။ တာဝန်ကျတဲ့ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်ဟာ ပြည်သူ့လူထုကို အကျိုးပြုတယ်၊ ပြည်သူ့လူထုကို ကိုယ်စားပြုတယ်၊ ပြည်သူ့လူထုအတွက် တစ်ချိန်လုံးစဉ်းစားပေးရပါတယ်။ ကိုယ့်ရဲ့ပါတီအပေါ်မှာရှိတဲ့ တာဝန်၊ ကိုယ့်ရဲ့ မြို့နယ်အပေါ်မှာရှိတဲ့ တာဝန်၊ ကိုယ့်ရဲ့နိုင်ငံအပေါ်မှာရှိတဲ့ တာဝန်၊ တာဝန်အမျိုးစုံကို ချင့်ချိန်ပြီး မှန်မှန်ကန်ကန်သုံးသပ်ပြီး လေးလေးနက်နက်လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်တဲ့ကိစ္စတွေကို လုပ်ဖို့ဆုံးဖြတ်ရပါတယ်။

### ကြိုးစားစေချင်

စေတနာ၊ မေတ္တာ၊ သတ္တိ၊ ပညာတို့နဲ့ယှဉ်ပြီးတော့ လွှတ်တော်အတွင်းမှာ နိုင်ငံအကျိုးအတွက်၊ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ထမ်းဆောင်ပိုင်ခွင့်ရတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များလောက် ဂုဏ်ရှိတဲ့ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုတာ ဒီမိုကရေစီစနစ်မှာ မရှိနိုင်ပါဘူး။ ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ဒီမိုကရေစီပျိုးခင်းကို ပြုစုပျိုးထောင်ပေးမယ့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဂုဏ်ယူစေချင်ပါတယ်။ ကိုယ့်ရဲ့အရည်အချင်း တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့ ပိုပြီးတော့တိုးပွားလာအောင်၊ မြင့်မားလာအောင် ကြိုးစားစေချင်ပါတယ်။ လွှတ်တော်အတွင်းမှာ မတူကွဲပြားတဲ့ ပါတီများ၊ အမြင်များ ပြည့်ပြီး အင်အားတစ်ခုဖြစ်အောင် လုပ်နိုင်ဖို့ အခွင့်အရေးတွေလည်း အများကြီးရပါတယ်။

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တိုင်းဟာ ကိုယ့်ရဲ့ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် တင်မဟုတ်၊ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာအတွက်ပါ စဉ်းစားဖို့လိုပါတယ်။ လွှတ်တော်ထဲမှာ ကိုယ်ပြောလိုက်တဲ့စကား၊ ပြောပုံပြောနည်း၊ ကိုယ့်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက် ဒီဟာတွေဟာ ကိုယ်တစ်ဦးတည်းအပေါ်မှာ ရောင်ပြန်ဟပ်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကိုယ့်ရဲ့ပါတီတစ်ခုအပေါ်မှာလည်း ရောင်ပြန်ဟပ်တာ မဟုတ်ပါဘူး။ ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့အပေါ်မှာပါ ရောင်ပြန်ဟပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရဲ့ တာဝန်ဟာ အင်မတန်မှ ကြီးလေးပါတယ်။

တကယ့်ကို အများပြည်သူကနေ လေးစားတဲ့၊ ခင်မင်တဲ့၊ တန်ဖိုးထားတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ဆိုတာ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ အခုခေတ်တင်မဟုတ်ဘူး နောင်ခေတ်မှာ လာမယ့်ကိုယ်စားလှယ်တွေအားလုံးအတွက် စံနမူနာ ဖြစ်သွားနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုစံနမူနာဖြစ်သွားပြီးဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ဒီမိုကရေစီ စနစ် အခြေခံသွားအောင်လို့ လုပ်ပေးရာရောက်ပါတယ်။

### ကူညီပေးကြ

ပျိုးခင်းဆိုတာဟာ တစ်နေရာတည်းမှာ ထားဖို့မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီပျိုးခင်းကနေစပြီး အပင်လေးတွေပွားပြီးတော့ တစ်တိုင်းပြည်လုံးကို ရအောင် လို့ လုပ်ပေးနိုင်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဟာ တစ်တိုင်းပြည်လုံးက တိုင်းနဲ့ပြည်နယ်တွေက လွှတ်တော်တွေအတွက် ပျိုးခင်းတွေလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမှာလုပ်ပုံလုပ်နည်းတွေ မှန်ကန်ပုံ၊ စေတနာတွေ မှန်ကန်ပုံ၊ ဆင်ခြင်တုံတရားတွေ ကြီးမားပုံ ဒီဟာတွေဟာ တိုင်းနဲ့ ပြည်နယ် လွှတ်တော်တွေအထိပါ ပွားသွားမယ့်ဆိုရင် ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံဟာ တကယ့်ကို အားလုံးကနေပြီး ယုံကြည်လေးစားနိုင်တဲ့ ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်လာမှာပဲဖြစ်ပါတယ်။ အခုလိုအချိန်မှာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ဆုံခွင့်ရတဲ့အခါမှာ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် အားပေးကြပါ။ ခင်ခင်မင်မင် ဆက်ဆံကြပါ။ တစ်ယောက်ရဲ့အရည်အချင်း တိုးတက်အောင်လို့ နောက်တစ်ယောက်ကနေပြီး ကူညီပေးကြပါ။

### အရည်အချင်းမြင့်မားအောင် လုပ်ပေးဖို့ဖြစ်

အတိုက်အခံပါတီများဆိုတာ တကယ်တော့ တိုက်ခိုက်ဖို့မဟုတ်ပါဘူး။ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး အရည်အချင်းမြင့်မားအောင် လုပ်ပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ ကိုယ့်မှာအတိုက်အခံရှိမှ ကိုယ့်နဲ့မတူကွဲပြားတဲ့အမြင်ရှိတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေရှိမှလည်း ကိုယ့်ရဲ့အရည်အချင်းတွေဟာ ပိုပြီးတက်လာမှာပါ။ ဘာကြောင့်လဲဆိုတော့ ကိုယ့်နဲ့မတူတဲ့အမြင်တွေရှိရင် ဒီအမြင်တွေဟာ မှန်သလား၊ ကိုယ့်အမြင်က မှန်သလားဆိုတာ ကိုယ်ကချင့်ချိန်သုံးသပ်ရတော့မယ်။ အကယ်၍ ကိုယ့်အမြင်ကမမှန်ဘူးဆိုရင် ပြောင်းရဲတဲ့သတ္တိ ရှိရမယ်။ ကိုယ့်အမြင်ကမှန်တယ်ဆိုရင်လည်း ရပ်တည်ရဲတဲ့သတ္တိရှိရမယ်။ ဘယ်သူပဲဝေဖန်ဝေဖန်၊ ဘယ်သူပဲ တိုက်ခိုက်တိုက်ခိုက်၊ ကိုယ်တကယ်ပဲ မှန်မှန်ကန်ကန် နိုင်ငံအကျိုးအတွက် လုပ်နေတယ်ဆိုရင် ရပ်တည်ရဲတဲ့ သတ္တိရှိရပါလိမ့်မယ်။

ဒါပေမယ့် ကိုယ့်ရဲ့ရပ်တည်ချက်ဟာ တကယ်တော့ နိုင်ငံကိုအကျိုး မပြုဘူးဆိုရင်တော့ ပြောင်းလဲရဲတဲ့သတ္တိရှိသလို ပြောင်းလဲတတ်တဲ့ ပညာလည်းရှိဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဟာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် တန်ဖိုးထားပြီး ကိုယ့်နိုင်ငံကို တန်ဖိုးထားပါ။ ကိုယ့်နိုင်ငံမှာ ဒီမိုကရေစီအမြစ် တကယ့်ကိုခိုင်ခိုင်မာမာ တွယ်သွားဖို့အတွက် ဒီမိုကရေစီပျိုးခင်းလေးကို စေတနာ၊ မေတ္တာ၊ ပညာ၊ သတ္တိနဲ့ ပြုစုပျိုးထောင်ပေးကြပါလို့ မေတ္တာရပ်ခံရင်းနဲ့ နိဂုံးချုပ်ပါတယ်။

## ၂၀၁၈- ၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်တွင် အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်း ၅၀ ဌ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့

### ရန်ကုန် ဇေဇော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် စာသင်ကျောင်းပေါင်း ၅၀ ကို ရန်ပုံငွေခွဲဝေပြီး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား

ရေးမှူးချုပ် (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး) ဒေါ်ခင်မာဆွေက ပြောကြားသည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျင်းပသည့် မြန်မာနိုင်ငံ စာကြည့်တိုက်အသင်းက အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံချက် မိတ်ဆက်ပွဲတွင် ထိုသို့ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “စာကြည့်တိုက်ကအခြေအနေအားလုံးကို ဆရာတွေ ဆရာမတွေက မှတ်တမ်းယူမယ်၊ စုဆောင်းမယ်၊ ပြန်လည်ဆွေးနွေးခိုင်းမယ်၊ ဒီစာအုပ်တွေ ဖတ်နေတဲ့အတွက်ကြောင့်

ကလေးတွေရဲ့ အသိဉာဏ်တွေ ဘယ်လို တိုးတက်လာသလဲဆိုတာကို စူးစမ်းပေးမယ် ဆိုရင်တော့ စာကြည့်တိုက်တွေ စဉ်ဆက်မပြတ် အသက်ဝင်လာမယ်ဆိုတာကို ယုံကြည်ပါတယ်”ဟု ၎င်းကဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကျောင်းစာကြည့်တိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ပညာသင်နှစ်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျောင်းလေးကျောင်းတွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

# နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁  
နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး H.E.Mr.PRAK Sokhonn ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ညနေ ၄ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ရေးဌာနတွင် လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

### အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံပူးတွဲ ကော်မရှင်အစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့မှု အခြေအနေ၊ နှစ်နိုင်ငံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ခရီးသွားလာရေးကဏ္ဍများတွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ ပညာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအတွက် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာများ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး၊ အခွန်နှစ်ထပ်ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတိုးမြှင့်နိုင်ရေး၊ မန္တလေးမြို့နှင့် ဆီရမ်ရီမြို့တို့အကြား တိုက်ရိုက်

လေကြောင်းလိုင်း ပြေးဆွဲနိုင်ရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းမောင်၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးနှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးနှင့် အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Sok Chea လည်း တက်ရောက်သည်။

### သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး H.E. Mr.PRAK Sokhonn အား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စဉ်။



## ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်များ၏ (၃)နှစ်မြောက်နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပြောကြားသည့် ဂုဏ်ပြုအမှာစကား

ဒီနေ့ဟာဆိုရင် မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးရဲ့ မှတ်တမ်းဝင် တဲ့နေ့တစ်နေ့ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော် သက်တမ်းရဲ့ သုံးနှစ်မြောက်နေ့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဆိုတာ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်တဲ့၊ ပြည်သူလူထုက ရွေးကောက်တင်မြှောက်ပြီး လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာအပ်နှင်းလိုက်တဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ အဖွဲ့အစည်းကြီးဖြစ်တာကြောင့် လွှတ်တော်ရဲ့အရိုအပါဟာ ကြီးမားလှပါတယ်။ ထို့အတူပဲ ဒီကိုယ်စားလှယ်များက တိုင်းရေးပြည်ရာများဆွေးနွေးဖို့ စုဝေးရာအရပ်ဒေသဥပစာဖြစ်တဲ့ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံရဲ့ ခမ်းနားထည်ဝါမှုကလည်း ကြီးမားလှပါတယ်။

### တာဝန်ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေဆိုတာ ကျွန်တော်တို့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာဥပဒေမှာ ပြဋ္ဌာန်းချက်မှာပါတဲ့အတိုင်း ပြောရမယ်ဆိုရင် ဂုဏ်ထူးဝိသေသနဲ့ ပြည့်စုံသော၊ အများက လေးစားအပ်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ပါတယ်။ ဂုဏ်ထူးဝိသေသနဲ့ ပြည့်စုံသောဆိုတဲ့နေရာမှာ ဂုဏ်ထူးထွက်ဖို့၊ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေတွေကို ကျေညက်ဖို့လည်း လိုပါတယ်။ ထို့အတူပဲ ဝိသေသဆိုတဲ့နေရာမှာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးရဲ့ လွှတ်တော်ဖြစ်တဲ့အခါကျတော့ ဒီမိုကရေစီရဲ့ ဝိသေသလက္ခဏာတွေကိုလည်း နားလည်သဘောပေါက်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အများက လေးစားအပ်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ဖို့ဆိုရင် နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေရဲ့ အကျိုး၊ မဲဆန္ဒရှင်ပြည်သူတွေရဲ့ အကျိုးတွေကို တာဝန်ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်ကြဖို့လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် တစ်နေရာမှာတွေ့ရှိရတာက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကို ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်က၊ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက အလေးထားတိုင်ပင်အပ်သော ပုဂ္ဂိုလ်များလို ပြဋ္ဌာန်းထားတာကိုတွေ့ရှိရပါတယ်။ ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်က၊ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းက အလေးထားတိုင်ပင်အပ်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်အောင်လည်း ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အထွေထွေဗဟုသုတကြွယ်ဝဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးအမြင်၊ စီးပွားရေးအမြင်၊ လူမှုရေးအမြင်၊ လုံခြုံရေးအမြင်တွေ ရှိရမယ့်အပြင် ဒေသဆိုင်ရာအမြင်နဲ့ နိုင်ငံတကာအမြင်တွေလည်း ရှိဖို့လိုအပ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်မို့ ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီး မိမိတို့မဲဆန္ဒနယ်မြေရဲ့ စီမံကိန်းတွေမှာဆိုရင်လည်း ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနဲ့ မဆန့်ကျင်ဘဲ ဒေသဆိုင်ရာအာဏာပိုင်က၊ ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်

အဖွဲ့အစည်းက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအပ်တဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်များလို ဒီလိုလည်း ပြဋ္ဌာန်းထားတာ တွေ့ရပါတယ်။

### အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်း

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးအပ်တယ်ဆိုတဲ့နေရာမှာ အထူးသတိပြုရမှာတော့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနဲ့ မဆန့်ကျင်စေဘဲဆိုတာ အထူးသတိပြုရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုရင် အုပ်ချုပ်ရေးမဏ္ဍိုင်၊ ဥပဒေပြုရေးမဏ္ဍိုင်၊ တရားစီရင်ရေးမဏ္ဍိုင် ဒီမဏ္ဍိုင်သုံးရပ်က တစ်ဖွဲ့နဲ့တစ်ဖွဲ့ ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲနဲ့၊ တတိယသမ္မတ ပိုင်းခြားသုံးစွဲခြင်းနဲ့ အပြန်အလှန်ထိန်းကျောင်းခြင်းကို ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေးမှာ လမ်းကြောင်းတိမ်းစောင်းမှုမရှိအောင် ထိန်းကျောင်းထားတဲ့ ပြဋ္ဌာန်းချက်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေကို ရပိုင်ခွင့်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးတွေလည်း ပေးထားပါတယ်။ ရပိုင်ခွင့်၊ လုပ်ပိုင်ခွင့် အခွင့်အရေးတွေဟာ တစ်နည်းအားဖြင့် ပြောရမယ်ဆိုရင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာ ဥပဒေနဲ့အညီ လွတ်လပ်စွာ ဆောင်ရွက်ခွင့်ပေးထားသလို တစ်ဖက်မှာလည်း

မေးခွန်းတွေ၊ အဆိုတွေ၊ ဥပဒေကြမ်းတွေနဲ့ပတ်သက်ရင် ကန့်သတ်ချက်၊ စည်းကမ်းချက်၊ ကျင့်ဝတ်တွေဆိုတာရှိပါတယ်။ အဲဒီကန့်သတ်ချက်၊ စည်းကမ်းချက်၊ ကျင့်ဝတ်တွေဟာ တကယ်ပြောမယ်ဆိုရင် ကိုယ်စားလှယ်တွေကို တာဝန်ခံမှု၊ တာဝန်ယူမှုရှိစေချင်တာဖြစ်ပါတယ်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ပြောရမယ်ဆိုရင် လွတ်လပ်ခွင့်နဲ့ အခွင့်အရေးကို မှန်ကန်စွာကျင့်သုံးရသလို၊ တာဝန်ယူမှုနဲ့ တာဝန်ခံမှုကိုလည်း အလွဲသုံးစားမလုပ်ရဘူးဆိုတာကို ဒွန်တွဲပြဋ္ဌာန်းထားခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

### အပြုသဘောအမြင်နဲ့ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း

ဒါ့အပြင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေဟာ လူထုလူတန်းစားအလွှာအသီးသီးကနေ ရောက်ရှိလာတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့်မို့ တစ်ဦးနဲ့ တစ်ဦး၊ တစ်ဖွဲ့နဲ့တစ်ဖွဲ့ မတူညီတဲ့အတွေးအခေါ် အယူအဆတွေရှိကြသလို သဘောထားကွဲပြားမှုတွေလည်း ရှိကြမှာ သဘာဝကျပါတယ်။ အဲဒီမတူညီတဲ့ သဘောထားတွေ မတူညီတဲ့ ကွဲပြားမှုတွေကို ဒီမိုကရေစီမဏ္ဍိုင်ကြီး ၁၂ ချက်မှာပါတဲ့အတိုင်း သဘောထားကြီးခြင်း၊ သည်းခံခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်ခြင်းတွေနဲ့ အပြုသဘောအမြင်နဲ့ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှု ရင်ကျက်တည်ငြိမ်ခိုင်မာလာတာနဲ့အမျှ ဒီမိုကရေစီယဉ်ကျေးမှုထွန်းကားပြီး ကိုယ်စားလှယ်တွေရဲ့ အရည်အသွေးများလည်း တိုးတက်လာကာ လွှတ်တော်ရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာလည်း မြင့်မားလာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့အမြဲမြန်မာနိုင်ငံတော်ဟာ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအားလုံးနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတာဖြစ်ပါတယ်။ ရေမြေတောတောင် သဘာဝတွေ မတူညီကြပေမယ့် ပြည်နယ်၊ တိုင်းဒေသကြီးအားလုံးဟာ ပြည်ထောင်စုရဲ့အစိတ်အပိုင်းများဖြစ်တယ်ဆိုတာကို နှလုံးသွင်းစေချင်ပါတယ်။ ထို့အတူပဲ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများအကြားမှာလည်း ဘာသာစကား၊ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်လာတွေ မတူညီကြပေမယ့် ပြည်ထောင်စုသားများဆိုတာကိုလည်း ခံယူကြစေချင်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကြီးမှာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေအနေနဲ့ ပြည်ထောင်စုအကျိုးကိုရှေးရှုပြီး မတူညီတဲ့ ကွဲပြားမှုတွေကို စုစည်းညီညွတ်ခြင်းကသာလျှင် ပြည်ထောင်စုရဲ့အင်အားများဖြစ်ပါကြောင်း အလေးအနက်ခံယူကြပါရန်ပြောကြားရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။

အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

# နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ၁၅ ဇူလိုင် ၂၀၁၉  
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သည် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် မြန်မာ-ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲကော်မရှင် အစည်းအဝေးတက်ရောက်ရန် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိ နေသော ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာပရတ်ဆုတ်ခွန်းအား ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်၊ နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီး မစ္စတာပရတ်ဆုတ်ခွန်းအား လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

**ဆွေးနွေး**  
ယင်းသို့ တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများ၏ အပြန်အလှန် ဘုံအကျိုးစီးပွားအတွက် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ ချစ်ကြည် ရေးခရီးများ အပြန်အလှန်သွားရောက်ရေး၊ စီးပွားရေးနှင့် လူမှုယဉ်ကျေးမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ် များ၊ ပြည်သူ့အချင်းချင်းအကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု မြှင့်တင်ရေးကိစ္စရပ်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံငယ်များအနေဖြင့် ရင်ဆိုင်နေရသော စိန်ခေါ်မှုများ၊ အကျိုးတူကိစ္စများ နှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာတွင် စည်းလုံး ညီညွတ်စွာ အတူတကွရပ်တည် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အား ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံသို့ နှစ်ဖက်အဆင်ပြေသင့်လျော်သည့် အချိန်တွင် လာရောက်လည်ပတ်ရန် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဟွန်ဆင်က ဖိတ်ကြားမှုကိုလည်း ဒုတိယ

ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ပရတ်ဆုတ်ခွန်းက ထည့်သွင်းပြောကြား ခဲ့သည်။  
အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယား သံအမတ်ကြီးနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ အဆင့်မြင့် ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ **သတင်းစဉ်**

## ❖ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံမှ

အရာရှိကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ် ကြီးများ၊ သံတမန်များနှင့် ဖိတ်ကြားထား သူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

### အထူးပင်ဝမ်းမြောက်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော် တင်ဆွေက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် တရုတ်ပြည်သူများအတွက် အစဉ်အလာနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအရ များစွာအရေးကြီးပြီး အထူး အလေးထားသည့် နှစ်သစ်ကူးအထိမ်းအမှတ် အဖြစ် တည်ခင်းဖွဲ့စည်းသော အခမ်းအနားကို တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်၊ တရုတ်သံရုံးမှ သံတမန်များနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ သံတမန်များ၊ တရုတ်နွယ်ဖွားမြန်မာများနှင့် ဂုဏ်သရေရှိ ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရသည့်အတွက် အထူးပင် ဝမ်းမြောက်အမှတ်တရဖြစ်ရပါကြောင်း။  
တရုတ်လူမျိုးများအနေဖြင့် ဒီလိုမင်္ဂလာ ရှိလှသည့် နှစ်သစ်ကူးအခါသမယတွင် နယ်မြေရပ်ခြား၌ ခွဲခွာနေထိုင်လျက်ရှိသော မိသားစုဝင်များအားလုံး ပြန်လည်ဆုံတွေ့ကြ ကာ ညစာအတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည့် ထုံးတမ်းအစဉ်အလာတစ်ရပ်ဖြစ်ပြီး တရုတ် လူမျိုးများအတွက် အလွန်အရေးကြီးသော အခမ်းအနားတစ်ရပ်ဖြစ်သည်ဟု မှတ်သားမိပါ ကြောင်း။  
ထို့ကြောင့် မိမိအနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအပါအဝင် အခြားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် ယနေ့အခမ်းအနား



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေနှင့် ဇနီး ဒေါ်မေယဉ်ထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုနှင့်ဇနီး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနှင့်ဇနီး၊ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

ကို တက်ရောက်ဆင်နွှဲခွင့်ရရှိခြင်းသည် မိတ်ဆွေဟောင်းများနှင့် ပျော်ရွှင်စွာ တွေ့ဆုံ ခွင့်ရသည်ဟု ခံစားမိရုံသာမက မြန်မာ- တရုတ်ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ဆက်ဆံရေး အတွက်လည်း အားသစ်လောင်းပေးရာ ရောက်သည်ဟုလည်း ယုံကြည်မိပါကြောင်း။  
**တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိ**  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့သည် ရှည်လျားသော နယ်နိမိတ်ချင်း ထိစပ်လျက်ရှိ သည့် အိမ်နီးချင်းကောင်းနိုင်ငံဖြစ်ပြီး နှစ်နိုင်ငံ အကြားရှိ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံရေးမှ တစ်ဆင့် “ဘက်စုံမဟာဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး” ကို အခြေခံသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ သည် ကျယ်ပြန့်စွာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက် ရှိရုံ သာမက ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာရေးရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှာလည်း နက်ရှိုင်း

စွာ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလျက်ရှိပါကြောင်း။  
အထူးသဖြင့် နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များ အကြား အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုနှင့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုတို့ကို ခိုင်မာစွာ တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးသည် သမိုင်း တစ်လျှောက် ထူးခြားစွာ တိုးတက်မြင့်မား လျက်ရှိသည်ကို ဝမ်းမြောက်ဖွယ် တွေ့မြင်ရ မည်ဖြစ် ပါကြောင်း။  
**အလေးအနက်တန်ဖိုးထား**  
ထို့အပြင် တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာ နိုင်ငံအပေါ် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာတွင် နားလည်မှုအပြည့်ဖြင့် ထောက်ခံရပ်တည် ပေးမှုများကို အလေးအနက် တန်ဖိုးထားရှိ ကြောင်းကိုလည်း ပြောကြားလိုပါကြောင်း။  
တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် အပြုသဘောဆောင်သော အကူအညီများ

ပေးအပ်လျက်ရှိပြီး ပြည်သူများ လူမှုဘဝ တိုးတက်စေရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့် နည်းပညာအကူအညီများ ပေးအပ်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ဆက်လက်ပြီးလည်း အကူအညီများ ပေးသွားနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။  
**မှတ်သားဖွယ်ဖြစ်**  
“ကမ္ဘာ့သုက္ကမ္ဘာသားများ၏ ကံကြမ္မာ သည် တစ်ခုတည်း” ဆိုသည့် မစ္စတာ ရှီကျင်ဖျင် ၏ မူဝါဒသည်လည်း မှတ်သားဖွယ် ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ အပြန်အလှန်လေးစားမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြပြီး တူညီသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကို ဦးတည်မှသာ တစ်ကမ္ဘာလုံးသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။  
မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် တရုတ်ပြည်သူ့ သမ္မတနိုင်ငံ၏ Belt and Road Initiative စီမံကိန်းတွင် တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်လျက် ရှိပြီး စီမံကိန်းမှတောင်အတွင်း နှစ်ဖက်ပြည်သူ များ အတူတကွ အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့်

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆက်လက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။  
နှစ်နိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးနှင့် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍကိုကြည့်လျှင်လည်း တရုတ်နိုင်ငံ သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အများဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ထားသည့် နိုင်ငံအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည် လျက် ရှိနေပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ၏ အပြန်အလှန် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေရန်လည်း နှစ်ဖက်ဆက်လက် ကြိုးပမ်းသွားရန် ဆန္ဒပြု လိုက်ပါကြောင်း။  
**ကောင်းမွန်သော လက္ခဏာများရှိ**  
၂၀၁၉ ခုနှစ်သည် တရုတ်ပြက္ခဒိန်အရ ဝက်နှစ်ဖြစ်သည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း၊ ဝက်နှစ် ဖြစ်သည့်အတွက် ကံကောင်းမှု၊ ငွေကြေး ကြွယ်ဝချမ်းသာမှုဆိုသည့် ကောင်းမွန်သော လက္ခဏာများရှိသည်ဟု မှတ်သားရကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံ အကြားရှိ **စာမျက်နှာ ၇ သို့ >>>**

○ ကျော့စုံမှ

လိုငွေပြန်ပေးသည့်ကြားမှ ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ်များ နှစ်စဉ်တိုးမြှင့်လျာထားခွင့်ပြုပေးနေသည်မှာ မိမိတို့ အားလုံးအသိပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေးအသုံးစရိတ်များ တိုးမြှင့်ခွင့်ပြုပေးနေချိန်တွင် တစ်ဖက်မှ အရက်၊ ဘီယာ၊ ပိုင်၊ စီးကရက် အစရှိသည့် အထူးကုန်စည်များ၏ အခွန်နှုန်း ထားများကို လျော့ပေါ့ခွင့်ပြုပေးပါက အိတ်ပေါက်နှင့် ဖားကောက်ရသကဲ့သို့ဖြစ်နေ၍ ရုန်းထွက်လာနိုင်မည် မဟုတ်ပါကြောင်း။

အထူးသဖြင့် မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ ကျန်းမာ ကြံ့ခိုင်ရေးကို အထူးလိုလားပါက ကျန်းမာရေးထိခိုက် ပျက်စီးစေမည့် ဆောင်ရွက်ချက်များကို မိမိတို့အနေဖြင့် အတတ်နိုင်ဆုံး ချင့်ချိန်ရှောင်ရှားနိုင်ရန် အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ သဘော ထားမှတ်ချက်တွင် ဖော်ပြပါရှိသကဲ့သို့ အထူးကုန်စည် ခွန်နှုန်းထားများ လျော့ပေါ့သတ်မှတ်ခြင်း၏ ကောင်းကျိုး ဆိုးပြစ်များကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် စနစ်တကျ ချင့်ချိန် သုံးသပ်ပြီးမှသာ မှန်မှန်ကန်ကန် ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်သင့် ပါကြောင်း တိုက်တွန်းဆွေးနွေးသည်။

နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိလာမည်

လှိုင်းဘွဲ့ မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခင်ချိုက တံဆိပ်ခေါင်းခွန်နှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အသိပညာဗဟုသုတ နည်းပါးကြသည့်အပေါ် မသမာမှုမျိုးစုံဖြင့် တရားမဝင် စာချုပ်များနှင့် အဆောက်အအုံ၊ မြေ၊ မော်တော်ယာဉ် စသည့် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ကြသည့်အတွက် နိုင်ငံ တော်မှရသင့်သည့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်တန်ဖိုး အပြည့်အဝ မရသည့်အပြင် ကုန်သွယ်ခွန်၊ ဝင်ငွေခွန်များလည်း အပြည့်အဝ မရရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ အများ ပြည်သူအနေဖြင့် တံဆိပ်ခေါင်းခွန်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိ ပညာတိုးတက်လာစေရေးနှင့် ဥပဒေနှင့်အညီပိုင်ဆိုင်ခွင့် များ ရရှိနိုင်ရေးအတွက် အခွန်အကောက်အပြည့်အဝ ရရှိနိုင်ရေးနှင့် အများပြည်သူနှင့် သက်ဆိုင်သည့် တံဆိပ် ခေါင်းအမျိုးအစား၊ တန်ဖိုး၊ အသုံးပြုရမည့်နေရာ၊ ပြစ်မှု ပြစ်ဒဏ်များဖော်ပြသည့် ကြော်ငြာ၊ လက်ကမ်းစာစောင် များကို အများပြည်သူမြင်သာသည့် နေရာများတွင် ဖြန့်ဝေ မှုများ ပြုလုပ်ပေးနိုင်မည်ဆိုပါက နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးရှိလာမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

အထူးကုန်စည်ခွန်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဥပဒေအရ



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့ ကျင်းပစဉ်။

အထူးကုန်စည်အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည့် ကုန်စည်များ ထုတ်လုပ်၊ ရောင်းချမှုများအပေါ် အခွန်အမှတ်တံဆိပ် ပြည့်ပြည့်ဝဝတပ်နိုင်စေရန်အတွက် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချမှု၊ စားသောက်ဆိုင်နှင့် တည်းခိုခန်းများကို အခါအားလျော်စွာ စစ်ဆေးဖော်ထုတ်မှုများ ထိထိရောက် ရောက်ဆောင်ရွက်သင့်သည်ဟု အကြံပြုလိုပါကြောင်း၊ ဝင်ငွေခွန်ကောက်ခံမှုတွင် အခွန်ထမ်းကြီးများ၊ အလယ် အလတ် အခွန်ထမ်းကြီးများနှင့် ပတ်သက်၍ စာရင်းဇယား အထောက်အထားတင်ပြမှုအပေါ် အခွန်စည်းကြပ်ရာတွင် အခွန်ထမ်းဆောင်မှုမှ လွတ်ကင်းနေမှုရှိ၊ မရှိ MIC မှ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ကုမ္ပဏီလုပ်ငန်းများ စာရင်းနှင့် ချိန်ကိုက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ စာရင်းဇယားမပြုနိုင်သည့် အောက်ခြေမှ အခွန်ထမ်း ဆောင်ရမည့် ပြည်သူအများစုနှင့်ပတ်သက်၍ အခွန် ယဉ်ကျေးမှု တိုးတက်လာရန် အသိပညာပေးခြင်း၊ စည်းရုံး ခြင်းနှင့် အခွန်ကောက်ခံမှုစနစ်ပုံစံ ပြောင်းလဲဆောင်ရွက် သင့်လျှင် ပြောင်းလဲဆောင်ရွက်ရန် အကြံပြုလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

အုတ်တွင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ချိုချိုက ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တစ်နှစ်အတွက် အခွန်အကောက်ရငွေ လျာထားချက်များ သတ်မှတ်ရာတွင် ယခင်ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း အလားတူ ကာလအတွက် အမှန်ကောက်ခံရရှိခဲ့သော အခွန်အကောက်

ပမာဏပေါ်တွင် အခြေခံလျက် ပြည်ထောင်စု၏မူဝါဒ ပြောင်းလဲချက်များကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားပြီး သတ်မှတ်သင့် ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ ဧပြီလမှ စတင်ဘာလအထိ (၆)လအတွက် ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်ငွေစာရင်းချုပ်အရ ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်ကောက်ခံရရှိငွေသည် မူလခန့်မှန်း ခြေ၏ ၁၂၂ ဒသမ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ရာ လျာထားချက်ကို ကျော်လွန်အောင်မြင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

မူလခန့်မှန်းခြေထက်ကျော်လွန်

ပြည်ထောင်စု၏ အခွန်စည်းကြပ်ရရှိမှုအခြေအနေကို ဝန်ကြီးဌာနအလိုက် ခွဲခြားလေ့လာသောအခါတွင်လည်း စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သယ်ယာပို့ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သယ်ယာပို့ နှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနတို့ သည် မူလခန့်မှန်းခြေထက်ကျော်လွန်၍ အခွန်စည်းကြပ် နိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီတို့ သည် မူလခန့်မှန်းခြေလျာထားချက်ကို ပြည့်မီအောင် အခွန်အကောက်များ စည်းကြပ်နိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်းကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

ယစ်မျိုးခွန်တွင် မြို့နယ်များမှ အခွန်ခန့်မှန်းခြေစာရင်း

ရေးဆွဲတင်ပြရာ၌ အမှန်တကယ်ကောက်ခံရမည့်ငွေထက် ပိုမိုခန့်မှန်းလျာထားခဲ့ခြင်းကြောင့် ရည်မှန်းချက်မပြည့်မီရ ခြင်းဟု ဖော်ပြထားပါကြောင်း၊ အဆိုပါအချက်ကိုကြည့်ပါ က အောက်ခြေရုံးက ခန့်မှန်းခြင်းကို အထက်ရုံးအသီးသီးက တာဝန်ရှိသူအသီးသီး၏ ဝေါလျော့မှုကြောင့် အခွန်ရငွေ လျာထားချက် မှားယွင်းသွားခြင်းဖြစ်သည်အတွက် ထိုကဲ့သို့ ဖြစ်ရပ်မျိုးမဖြစ်ရအောင် သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနအနေ ဖြင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်သွားရန် အကြံပြုအပ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်လို

ပွင့်ဖြူမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးထွန်းထွန်းက မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အခွန်စနစ်ကောင်းမွန်ရန်နှင့် အခွန်ယဉ်ကျေးမှု ထွန်းကား လာစေရန်အတွက် လက်ရှိကျင့်သုံးနေသောအခွန်စနစ် ကို အမြန်ဆုံးပြောင်းလဲနိုင်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိ အခွန်စနစ်၏အားသာချက် အားနည်းချက်များကို ပြန်လည် သုံးသပ်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိအခွန်စနစ်၏ အားနည်းချက်များမှာ အခွန်စီမံခန့်ခွဲရာတွင် စွမ်းဆောင် ရည် နိမ့်ကျခြင်း၊ အခွန်ထမ်းများ၏ လိုက်နာမှုအားနည်း ခြင်း၊ အခွန်ဆိုင်ရာမူဝါဒများ၊ ဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များ ခေတ်မီခြင်း၊ ရှင်းလင်းပြတ်သားမှု မရှိခြင်းတို့ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယင်းအားနည်းချက်များကြောင့် အတိတ်လိုက်စား မှုများရှိနေခြင်း၊ အခွန်နှင့် ဂျီဒီပီအချိုးမမှန်ကျနေခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်နေပါကြောင်း။

အခွန်စနစ် ပြုပြင်ပြောင်းလဲသည့် နေရာတွင် မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာ၊ မျှော်မှန်းချက်၊ ရည်မှန်းချက် ပန်းတိုင်များကို စနစ်တကျချမှတ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုပါ ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အခွန်စနစ်အမြန်ဆုံး ကောင်းမွန်လာစေရေးနှင့် အခွန် ယဉ်ကျေးမှုပိုမိုကောင်းမွန်လာစေရေး ကြိုးစားဆောင်ရွက် နိုင်ပါရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

ယင်းကိစ္စတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသ ကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၉)မှ ဦးကင်းရှိန်၊ ရှားတော မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ဝင်းဝင်းထွန်း၊ ပုလဲမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်စန်း လှိုင်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၃)မှ ဒေါ်ရွှေရွှေစိန်လတ်တို့က ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၁) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ **အောင်ရဲသွင်၊ အေးအေးသန်း(သတင်းစဉ်)**

»» စာမျက်နှာ ၆ မှ

ပြည်သူများ ကံကောင်းမှုနှင့် ငွေကြေးကြွယ်ဝ ချမ်းသာမှု၊ အောင်မြင်စေရန်အတွက် နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများအကြား အိမ်နီးချင်းကောင်း၊ မိတ်ဆွေကောင်းများအဖြစ် စိတ်ကောင်း စေတနာအပြည့်ဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များ တိုးချဲ့သွားနိုင်မည်ဟု အပြည့်အဝယုံကြည် ပါကြောင်း။

ဆုမွန်ကောင်းတောင်း

ယခုလို သာယာလှပသည့် ညနေခင်း တရုတ်နှစ်သစ်ကူးအခမ်းအနားတွင် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ပြည်သူများအားလုံး ကျန်းမာရွှင်လန်း၍ အောင်မြင်မှုများ ဆက်လက်ရရှိစေရန်အတွက် လည်းကောင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဘက်စုံမဟာ ဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမိမိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေး ပိုမိုကျစ်လျစ်ခိုင်မာစေရန် အတွက် လည်းကောင်း၊ နှစ်ဖက်ပြည်သူများ၏ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကိုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြပွဲတွင်ပြသထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်နှင့် ဇနီး မစ္စမိရှွဲဟုန်တို့က တရုတ် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တက်ရောက်လာကြသူများအား စားသောက် ဖွယ်ရာများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကို၊ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်နှင့် အဖွဲ့ဝင် များသည် တရုတ်နှစ်သစ်ကူးအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှု အားပေးပြီး စုပေါင်းမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ ရိုက်ကြသည်။

ထို့နောက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တံခါးဖွင့်မှုဝါဒနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်း စဉ်များ ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု နှစ် (၄၀)ပြည့် ဓာတ်ပုံ မှတ်တမ်းပြပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကို၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး၊ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်နှင့် တာဝန်ရှိ သူများက ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ သူရဦးအောင်ကိုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြပွဲတွင်ပြသထားသည့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဟုန်လျန်နှင့် ဇနီး မစ္စမိရှွဲဟုန်တို့က တရုတ် နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တက်ရောက်လာကြသူများအား စားသောက် ဖွယ်ရာများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။ **သတင်းစဉ်**



○ ဝန်ကြီးများရုံးမှ

မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ပတ်သက်တဲ့ ပြခန်းတွေ ထားပါမယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေရဲ့ ဝတ်စား ဆင်ယင်မှုတွေ၊ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းတွေ အဲဒါတွေကို ပြခန်းသဘောမျိုးထားပါမယ်။ ပုဂ္ဂလိကပြတိုက်အနေနဲ့ ထားရှိသွားမှာပါ။ ဝင်ကြေးနဲ့ပြသမှာပါ။ မြန်မာနိုင်ငံသားတွေ လာရောက်လေ့လာစေချင်သလို နိုင်ငံခြား သားတွေကိုလည်း လာကြည့်စေချင်ပါတယ်။ လွတ်လပ်ရေးလှုပ်ရှားမှုသမိုင်း၊ အာဇာနည် သမိုင်းကို သိစေချင်တယ်။ ပြည်သူတွေအပန်း ဖြေလို့ရအောင်လည်း ပန်းခြံအဖြစ်နဲ့ ဖွင့်လှစ် ပေးထားပါမယ်။ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား

တွေလည်း လုပ်သွားဖို့ရှိပါတယ်”ဟု ဒေါက်တာ မောင်မောင်သိမ်းက ပြောသည်။ ဝန်ကြီးများရုံး ဖရိုလာအကျယ်အဝန်းမှာ ၁၆ ဧကရှိပြီး အဆောက်အအုံပြင်ဆင်ပြီးစီးမှု ရာခိုင်နှုန်းသည် လက်ရှိအချိန်တွင် ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ပြင်ဆင်မှုပြီးစီးရန် မျှော်မှန်းထား ပြီး ပြင်ဆင်မှု ကုန်ကျစရိတ်များပြားကြောင်း၊ အဆိုပါ အဆောက်အအုံသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌သာ ပုံစံတူနှစ်ခု ကျန်ရှိတော့ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ပြင်ဆင်ပြီးပါ က လွှတ်တော်ပြတိုက်နှင့် အာဇာနည်ပြတိုက် အဖြစ် ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး နောင်လာ

နောက်သားများအနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေး လှုပ်ရှားမှုသမိုင်း၊ အာဇာနည်သမိုင်းများကို လာရောက်လေ့လာသင့်ကြောင်းကို ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ “ပြုပြင်ရတာက အသစ်ဆောက်ရတာ ထက် ပိုပြီးတော့ကုန်ကျစရိတ်များပါတယ်။ ရှေးမှပျက် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ရတာဖြစ်တဲ့ အတွက် ဒေါ်လာသန်းချီပြီး ကုန်ကျစရိတ်များ ပါတယ်။ ယခု ပြုပြင်ပြီးသလောက်ကို ဖွင့်ပွဲ လုပ်ဖို့ စဉ်းစားထားပါတယ်။ ဧပြီ၊ မေ၊ ဇွန်လ မှာလုပ်ဖို့ လျာထားပါတယ်”ဟု ဒေါက်တာ မောင်မောင်သိမ်းက ပြောသည်။ **သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ-အေးမင်းသူ**

# ရင်ထဲ၊ နှလုံးသားထဲတွင် ကိန်းအောင်းရှင်သန်ကြရမည့် ပင်လုံစိတ်ဓာတ်၊ ပင်လုံခွန်အား

၂၀၁၉ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက် (အင်္ဂါနေ့) တွင် ကျရောက်မည့် ပြည်ထောင်စုနေ့သည် ကား အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်ကြီးများက ခွင့်တူညီမျှ တစ်စည်းတစ်လုံးတည်း နေထိုင်ကြတော့မည်ဟူသော သန္နိဋ္ဌာန်ဖြင့် ပင်လုံစာချုပ်ကြီးကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ ကြသည့် ပင်လုံစာချုပ်သက်တမ်း ၇၂ နှစ်ပြည့် နေ့ထူးနေ့မြတ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။

တောင်တန်းဒေသမှ ပြည်သူတို့၏ သဘောထားကို ခံယူရန် လန်ဒန်ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဗိုလ်ချုပ်ပြောကြားခဲ့ သည့်အညီ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ၌ ပင်လုံ ညီလာခံ ကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုနောက် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအမှူးပြု၍ တောင်တန်း ဒေသမှ ခေါင်းဆောင်များသည် ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၁ ရက်နေ့အထိ ဆွေးနွေးကြပြီး လွတ်လပ်ရေးကို အတူတကွ အရယူကြရန် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ ကြသည်။

နောက်တစ်ရက် ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ဗိုလ်ချုပ်နှင့်အတူ ကချင်၊ ချင်း၊ ရှမ်း တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ်ကြီးများသည် **လွတ်လပ် သော နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်လာရေး ဝါတိုနိုင်ငံအတွက် မခွဲတူညီလက်တွဲမည်**ဟူသော ခိုင်မာသော၊ ညီညွတ်သော၊ စည်းလုံးသောစိတ်ဓာတ်များဖြင့် ပင်လုံ စာချုပ်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးကြကာ ပြည်ထောင်စု စည်းလုံးခြင်းတည်းဟူသော မဏ္ဍိုင်ကြီးကို သမိုင်းဝင် စိုက်ထူခဲ့ကြသည်။

ပင်လုံညီလာခံတွင် မြန်မာအစိုးရကိုယ်စားလှယ် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ စော်ဘွားများ၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်တို့မှ လူထုကိုယ်စားလှယ် များ စုစုပေါင်း ၂၃ ဦး တက်ရောက်လက်မှတ် ရေးထိုးကြသည်။ ပင်လုံစာချုပ်ကြီးကို လက်မှတ် ရေးထိုးပြီးနောက် ရိုးစိတ်လျှံ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်ပါဝင်သော နယ်ခြားဒေသ စုံစမ်းရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းကြောင်း နှင့် ယင်းကော်မတီသည် မြစ်ကြီးနားမှ လှိုင်ကော်အထိ လှည့်လည်လေ့လာခဲ့ကြသည်။ ထိုနောက် ရန်ကုန်နှင့် မေမြို့ (ယခု ပြင်ဦးလွင်မြို့) တို့တွင် ကြားနာမှုများ ပြုလုပ်ကာ ဧပြီလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် အစီရင်ခံစာကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါနယ်ခြား ဒေသ စုံစမ်းရေးကော်မတီတွင် သခင်နု အပါအဝင် လေးဦး၊ ပင်လုံညီလာခံအပြီးတွင် ရွေးချယ်ခဲ့သည့် နယ်ခြားဒေသကောင်စီဝင်သုံးဦးနှင့် ကေအန်ငယ်မှ စောစံကေးတို့ ပါဝင်ခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

### စွန်းထင်းခဲသည့်သမိုင်းဖြစ်ရပ်များ

လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် အတိတ်သမိုင်းကို ပြန်ကြည့်လျှင် ၁၈၈၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့ တွင် နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတို့က မြန်မာနိုင်ငံအား စစ်ကြေညာ ၍ အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ တတိယစစ်ပွဲကို စတင်ခဲ့သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ် ပရင်ဒါဂတ်စ် ဦးဆောင်၍ တပ်သား ၁၀၀၀ ခန့်ပါဝင်သော နယ်ချဲ့ တပ်ပေါင်းစုက ဧရာဝတီ မီးသင်္ဘောကုမ္ပဏီမှ သင်္ဘော ၄၇ စင်းဖြင့် သရက်မြို့ကို ဖြတ်ကျော်ချီတက်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ဗိုလ်ချုပ်ချုပ်ကြီး ဦးဘနုနှင့် ဦးဘနုတို့က နယ်ချဲ့တို့၏ ခေါင်းဆောင်သွားခြင်း ခံခဲ့ရတော့သည်။

ဤရက်မှစ၍ မြန်မာဦးစွန်းကား အနောက်ယွန်းခဲ ရတော့၏။ နယ်ချဲ့ တို့၏ စစ်ဦးစီး ပေါလစ် (၁၈၈၅-၁၈၉၀) ကား -

- (၁) မြန်မာဘုရင်ကို ပြည်နှင့်ဒဏ်ခတ်ရန်၊
- (၂) မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး လုံးဝရိုသေ ပျက်စီးကျိုးနွှဲ စေရန်၊
- (၃) ဘုရင်ရောလူမျိုးပါ ပျက်သုဉ်းစေရန်ပင် ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံလည်း ဆုံးရှုံး၊ အရှင်သခင်လည်းပျောက်ခဲ့ရသည့်

မြန်မာတစ်မျိုးနွယ်လုံး၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ အပေါင်း တို့၏ အသည်းနှလုံးကား ကြိမ်မီးအုံးပမာ ယူကျုံးမရသည့် ကာလပင်ဖြစ်တော့သည်။ ထိုဖြစ်ရပ်အပေါ် ဆီးဘန်နီ ဆရာတော်က ဧကပိုင်ရတုရေးသားခဲ့ပြီး ယင်းမှာ မျိုးချစ် မြန်မာများ၏ ရင်တွင်းခံစားမှုနှင့် တစ်ထပ်တည်းပင် ဖြစ်တော့သည် -

“**ကုန်းဘောင်နေမီး၊ မထိန်ညီးက တိုင်းကြီးပြည်ကြီး၊ အချည်းနီးလျှင် ထီးသုဉ်းနန်းသုဉ်း၊ မြို့သုဉ်းသုည သုဉ်းသုံးဝခြင်း၊ သုဉ်းနှင့်ရလစ် သုညခေတ်ဝယ်၊ ဖြစ်လာရလေ တို့တတွေသည့်၊ သေသော်မှတည့်၊ ခြောက် ... ကောင်း၏။”**

### ကျွန်ုပ်တို့၏ ပြည်ထောင်စုဆိုသည်မှာ

ယခုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး တည်ရှိသည့်မြေပေါ်တွင် ရှေးနှစ်ပေါင်းထောင်ချီကတည်းက လူသားမျိုးနွယ်စုများ တည်ရှိနေထိုင်ခဲ့ပါသည်။ ဧရာဝတီမြစ်ဝှမ်းတစ်လျှောက်၊ ရှမ်းကုန်းမြေမြင့်ဒေသနှင့် ကျန်ဒေသအပိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားတို့သည် ဓားမဦးချ နေထိုင်ခဲ့ရာမှ ရေကြည် ရာ၊ မြက်နုရာ ရွှေပြောင်ပြီ၊ ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်၊ ဗမာ၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း ဆိုသည့် မျိုးနွယ်စု များအဖြစ် ယခုမြန်မာနိုင်ငံတော် ပြည်ထောင်စုကြီး ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည် မှာ အထင်အရှားဖြစ်ပါသည်။

ပုဒုသာသနာလွှမ်းမောက် ရှေးဟောင်းစေတီ၊ ပုထိုးများပေါများသည့် ပုဂံပြည်ကြီးနှင့် အင်းဝ၊ ရွှေဘို၊ အမရပူရ၊ ရတနာပုံ(မန္တလေး)၊ တောင်ငူ၊ ပဲခူး တို့သည် ပထမ မြန်မာနိုင်ငံတော်မှစ၍ ယခုအချိန်အထိ ခေတ် အဆက်ဆက်မြန်မာတို့၏ မင်းနေပြည်တော်များအဖြစ် တည်ရှိခဲ့ပါသည်။

ပုဂံခေတ်မှစ၍ မြန်မာ့မြေပေါ်တွင် သူရဲကောင်းများ၊

## ယနေ့လူငယ်လူရွယ်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အပါအဝင် ပြည်သူ့အပေါင်းအနေဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်နှင့် ဖဆပလ အစိုးရအဖွဲ့၊ ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မြန်မာပြည်လွတ်လပ် ရေး ကြိုးပမ်းခဲ့ရာတွင် ပင်လုံခြေလှမ်းများ အပါအဝင် ထိုစဉ် က ပြည်သူများ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့သည် ကို ယခုတိုင် လေးစားဂုဏ်ယူပြီး ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းမြတ်နိုး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။”

ဘုန်းလက်ရုံးကြီးသည် စွမ်းရည်ကြီးမားသော မင်း၊ မှူးမတ် နှင့် စစ်သူကြီးများ အစဉ်အဆက်ရှိခဲ့သလို မြန်မာ့မြေကို ကမ္ဘာသိအောင် စွမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည်မှာ အထင်အရှား ဖြစ်ပါသည်။

ဘာသာ၊ သာသနာကို အလေးထားသည့် မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာကို တန်ဖိုးထားသည့် သတ္တိ၊ ဗျတ္တိ နှင့်ပြည့်စုံသည့် မြန်မာ့ခေါင်းဆောင်များသည် မြန်မာ နိုင်ငံတော်ကြီးကို တိုင်းတစ်ပါးလက်အောက် မကျရောက် ရအောင် သူခေတ်၊ သူခေါအလိုက် ကာကွယ်ခဲ့ကြပါသည်။ သို့ရာတွင် ကုန်းဘောင်မင်းဆက် ၁၁ ဆက်မြောက် သို့သော်လည်းကောင်း၊ မြန်မာ့မြေမြေသည် အကြောင်းကြောင်းကြောင့် တိုင်းတစ်ပါးလက်အောက် ကျရောက်ခဲ့ရခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

### ပင်လုံစာချုပ်မတိုင်မီ

ဗိုလ်ချုပ်ဦးဆောင်သော ဖဆပလအဖွဲ့ချုပ်၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုများတွင် ပင်လုံစာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင် ရေး ကြိုးပမ်းမှုက မြန်မာပြည်လွတ်လပ်ရေးသမိုင်းတွင် အထင်ကရမှတ်တိုင်ပင်ဖြစ်သည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် ဖဆပလကို အကြမ်းနည်းဖြင့် နှိမ်နင်းရန် ထိုစဉ်က စစ်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက ကြိုးစားခဲ့ကြသည်။ ဗိုလ်ချုပ် ကိုဖမ်းလျှင် ပြန်လည်တော်လှန်မှုနှင့် မချေတော့မည်ကို စစ်သေနာပတိချုပ် လော့မောင့်ဘက်တန်က ကြိုတောင်းခဲ့

သည်။

ထိုစဉ်က မြန်မာပြည်တွင် ဖဆပလနှင့် ဘုရင်ခံ ခေါ်မန်စမစ်တို့အကြား ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော အကျပ် အတည်းမှာ တစ်နှစ်ခန့်ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ **“ဖက်ဆစ်ဆန်တုံ ဘုရင်ခံ အင်္ဂလန်ကို ပြန်တော့ပြန်တော့”** ဆိုသော သင်္ကြန်သံချပ်အတိုင်း နောက်ဆုံး ၁၄-၆-၁၉၄၆ ရက်နေ့ တွင် ဆာဒေါမန် ပြည်တော်ပြန်ခဲ့ရသည်။ ထို့နောက် စက်တင်ဘာလတွင် ဖဆပလက ပြည်လုံးကျွတ် အထွေထွေသပိတ်ကြီးမှောက်ရန် ဆင့်ဆိုလှုံ့ဆော်လိုက်ရာ ကုန်း၊ ရေ ဗိုဆောင်ရေးအလုပ်သမားများ၊ သစ်စက် အလုပ်သမားများ၊ သင်္ဘောကျင်းအလုပ်သမားများ၊ စာပို့တိုက်လုပ်သားများ၊ အစိုးရဌာနအမှုထမ်းများ၊ နောက်ဆုံးဗြိတိသျှတို့၏ အတွင်းခံတပ်ဖြစ်သော ပုလိပ်များကအစ သပိတ်မှောက်၍ မြန်မာပြည်အပိုင်း သိမ်သိမ်တုန်အောင် တုံပြန်ခဲ့ကြပါသည်။

### လွတ်လပ်ရေးအတွက် ရာဇသံ

၂၇-၉-၁၉၄၆ ရက်နေ့တွင် ဖဆပလဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ဘုရင်ခံအမှုဆောင်အဖွဲ့သို့ဝင်ပြီး အစိုးရဖွဲ့လိုက်သည်။ ဗြိတိသျှအလိုတော်ရိ ဆာပေါထွန်း အစိုးရ ပြုတ်ကျသည်။ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းအား ဝန်ကြီး ချုပ်အာဏာမျိုးပေးရန်နှင့် ကြားဖြတ်အစိုးရသဘောမျိုး ထားရန် ဘုရင်ခံနှင့် နားလည်မှုရခဲ့သည်။ ဗိုလ်ချုပ် အောင်ဆန်းသည် တစ်နှစ်အတွင်း လွတ်လပ်ရေးရမည်ဟု ကြွေးကြော်ခဲ့သည်။

ဖဆပလဌာနချုပ် အမှုဆောင်အဖွဲ့သည် ၁၉၄၆ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့တွင် အရေးကြီးသော ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ယင်းမှာ ဗြိတိသျှ အစိုးရသည် မြန်မာပြည်အား လွတ်လပ်ရေးပေးရန်ကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ၁၉၄၇ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့မတိုင်မီ သဲသဲကွဲကွဲ အဖြေပေးရမည်။ သို့မဟုတ်လျှင် ဇန်နဝါရီလ

## ရေချမ်း (မန်း)



လိုလားတောင်တနေသည့် လွတ်လပ်ရေးသည်ကား ရောင်နီသန်းခဲ့တော့၏။

ဗိုလ်ချုပ်သည် လန်ဒန်ဆွေးနွေးပွဲသွားမီ ဖြစ်ပေါ် နေသော အခြေအနေနှင့် ထပ်မံဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ခြေ များကို လူထုခေါင်းဆောင်ပီပီ မြော်တွေးသုံးသပ်ကာ ကြိုတင်ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို အဆောတလျင် ပြုခဲ့သည်။ ၁၉၄၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးမြို့နှင့် လှိုင်ကော်မြို့များသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး ဒေသခေါင်းဆောင်များနှင့် တွေ့ဆုံ ခြင်း၊ လူထုနှင့်တွေ့ဆုံဟောပြောခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

### တစ်သားတည်းရှိခဲ့သည့် ဗိုလ်ချုပ်၏ စကား

မြန်မာနိုင်ငံဘုရင်ခံ၏ အမှုဆောင်အဖွဲ့သည် ဖဆပလ၏ သဘောတူညီချက်အရ ၂၆-၁၂-၁၉၄၆ ရက်နေ့တွင် ဗြိတိသျှအစိုးရ၏ ဖိတ်ခေါ်ချက်ကို လက်ခံ ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပြီး အင်္ဂလန်သို့ သွားရောက်ရန် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းဦးစီးသော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ၁၆ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

၁၃-၁-၁၉၄၇ ရက်နေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့်အဖွဲ့သည် ဗြိတိသျှအစိုးရနှင့် ဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်စဉ် ဗိုလ်ချုပ်သည် ဗြိတိသျှနန်းရင်းဝန် အက်တလီ၏ ခရီးကြီးအဖွဲ့စကားကို ပြန်လည် ပြောကြားရာတွင် - “...ဗမာလူမျိုးတို့၏ လိုလားချက် မှာ လွတ်လပ်ရေးပင်ဖြစ်၍ မိမိတို့စိတ်ထဲတွင် မြန်မာပြည်လွတ်လပ်ရေးဆိုရာ၌ ကရင်၊ ရှမ်း၊ ကချင်၊ ကရင်နီစသော နယ်ခြားဒေသများအားလုံး တစ်ပြိုင်နက် လွတ်လပ်ရေးကို ဆိုလိုကြောင်း၊ မိမိတို့သဘောအရ ဆိုလျှင် ယနေ့မှစတင်၍ တစ်နှစ်အတွင်း မြန်မာပြည် သည် လုံးဝလွတ်လပ်ရေးရသင့်ပြီဟု ယူဆကြောင်း...” ဟု ထည့်သွင်း ပြောကြားပြီး မြန်မာပြည်သူတို့၏ဆန္ဒကို တိတိကျကျထုတ်ဖော်ခဲ့သည်။

ဗိုလ်ချုပ်သည် မြန်မာတစ်မျိုးသားလုံး လွတ်မြောက်ရေး၊ ပြည်မနှင့် ပြည်နယ် တောင်တန်း ဒေသများပါမကျန် တစ်တိုင်းပြည်လုံး လွတ်လပ်ရေး ရရှိရေးကို သူ၏လုံ့လ၊ သူ၏စေတနာ၊ သူ၏ခေါင်းဆောင် မှုတို့ပေါင်းစပ်ပြီး

စာမျက်နှာ ၉ သို့



၂၀၁၉ ခုနှစ် (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုနှင့် လျော်ညီသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေတစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ (၂၁) ရာစုပင်လုံ မှသည် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အောင်မြင်သည်အထိ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် ပြည်သူများ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးအတွက် နိုင်ငံသား အားလုံး 'စည်းလုံးညီညွတ်စွာ'ဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၅) ကောင်းမွန်သောပညာရေးနှင့် လုံလောက်သော ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများကို နိုင်ငံသားတိုင်း ရရှိခံစားနိုင်ရေး။



စာမျက်နှာ ၈ မှ

တစ်ဖက်က ဗြိတိသျှအစိုးရကို တောင်းဆိုခဲ့သလို တစ်ဖက်တွင်လည်း ရသည့်အချိန်အတွင်း တောင်တန်း ဒေသတိုင်းရင်းသားများ၏ စည်းလုံးမှု၊ ညီညွတ်မှု အင်အား ရရှိပါဝင်လာအောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးပမ်းခဲ့

သည်ကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့ လူငယ်လူရွယ် များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အပါအဝင် ပြည်သူ့ အပေါင်းအနေဖြင့် ဗိုလ်ချုပ်နှင့် ဖဆပလအစိုးရအဖွဲ့၊ ခေါင်းဆောင်ကြီးများ၏ မြန်မာပြည်လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းခဲ့ရာတွင် ပင်လုံခြေလှမ်းများ အပါအဝင် ထိုစဉ်က

ပြည်သူများ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်ကို ယခုတိုင် လေးစားဂုဏ်ယူပြီး ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း မြတ်နိုးကာကွယ် စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဤနေ့ထူးနေ့မြတ် (၇၂)နှစ်မြောက်ပြည်ထောင်စု နေ့တွင် ပြည်ထောင်စု၏အနှစ်သာရဖြစ်သည့် လွတ်လပ်ရေး

နှင့် ပင်လုံစိတ်ဓာတ်၊ ပင်လုံခွန်အားများကို အားလုံး၏ ရင်ထဲ၊ နှလုံးသားထဲတွင် ကိန်းအောင်ရှင်သန်နိုင်ကြပါစေ ကြောင်း ဆန္ဒပြုရေးသားတင်ပြလိုက်ရပါသည်။ ။ စာကိုး။ ။ ဦးအုန်းဖေ (ရှမ်းပြည်နယ်ဦးစီးအဖွဲ့ဝင် ဟောင်း) ရေးသားသည့် ပင်လုံစစ်တမ်း။



## မြန်မာ- ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပူးတွဲကော်မရှင်၏ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၁

မြန်မာ- ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပူးတွဲကော်မရှင်၏ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာ ပရတ်ဆုတ်ခွန်းတို့က ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ- ကမ္ဘောဒီးယား နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တိုးမြှင့်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် နှစ်နိုင်ငံတိုက်ရိုက်လေကြောင်းပျံသန်းမှု ပြုလုပ်နိုင်ရေးနှင့် ပုဂံ

အန်ကောဝပ် ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုဒေသများ အကြား ခရီးစဉ်တစ်ခုအဖြစ် မြှင့်တင်ရေးအတွက် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကဏ္ဍတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးအတွက် နားလည်မှု စာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျရောက်မည့် နှစ်နိုင်ငံသံတမန်ဆက်သွယ်မှု ထူထောင်ခြင်း (၆၅) နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် အခမ်းအနားများ ပူးတွဲကျင်းပရေး၊ နှစ်ဖက် ပြည်သူများအကြား ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုတိုးမြှင့်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ယဉ်ကျေးမှု၊ ပညာရေး၊ သစ်တော၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် စီးပွားရေး အစရှိသည့် ကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာ၌ ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် မစ္စတာ ပရတ်ဆုတ်ခွန်းတို့သည် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် မြန်မာ- ကမ္ဘော

ဒီးယား နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပူးတွဲကော်မရှင်၏ အစည်းအဝေးမှတ်တမ်းကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေးအပြီးတွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာ ပရတ်ဆုတ်ခွန်း ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Mount Pleasant ဟိုတယ်၌ နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာ ပရတ်ဆုတ်ခွန်းသည် ဇန်နဝါရီ ၃ ရက်တွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယနေ့ညပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားသည်။

သတင်းစဉ်

### မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး၊ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ ခန့်ထားခြင်း

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၊ ပြည်ထောင်စု တရားစီရင်ရေးကြီးကြပ်မှုရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါ်တင်နွယ်စိုးကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

၂။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အောက်ဖော်ပြပါပုဂ္ဂိုလ်များကို ယင်းတို့နှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူးနေရာများတွင် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်-

အမည်၊ ရာထူး၊ ဌာန	ခန့်ထားသည့် ရာထူး၊ ဌာန
(က) ဦးသန်းဇော်	ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
ညွှန်ကြားရေးမှူး	ရေနှင့်သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့
စီမံရေးဌာန	စီမံရေးဦးစီးဌာန
မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝ	လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်
ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း	ဝန်ကြီးဌာန
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန	
(ခ) ပါမောက္ခ	ပါမောက္ခချုပ်
ဒေါက်တာလှလှဝင်း	ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး
ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး	တက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်)
ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်	ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား
ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား	အရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန
အရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန	
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား	ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား
ဝန်ကြီးဌာန	ဝန်ကြီးဌာန
(ဂ) ပါမောက္ခဒေါက်တာဌေးလှ	ပါမောက္ခချုပ်
ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်	ဆေးတက္ကသိုလ်(မကွေး)
ဆေးတက္ကသိုလ်(၂)ရန်ကုန်	ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား
ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား	အရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန
အရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန	
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား	ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစား
ဝန်ကြီးဌာန	ဝန်ကြီးဌာန

### ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် အများအားဖြင့် သာယာနေသည်။

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်။ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတွင် နေရာကွက်ကျား မိုးဆက်လက်ရွာနိုင်သည်။

မိုး/လေ

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ခေါင်းလှမ်းမြို့တွင် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဧပြီလ ၁

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် အတူ ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ခေါင်းလှမ်းမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ရပ်မိရပ်ဖများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြည်သူ့စစ်ဌာနအဖွဲ့ဝင်များအား တွေ့ဆုံ၍ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

လိုအပ်ချက်များတင်ပြ

ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးက ခေါင်းလှမ်းဖူးဒေသဆိုင်ရာ အချက်အလက်များ၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု အခြေအနေများနှင့် ဒေသလိုအပ်ချက်များအားလည်းကောင်း၊ ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက ခေါင်းလှမ်းဖူးဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များအားလည်းကောင်း တင်ပြကြသည်။

ခေါင်းလှမ်းဖူးမြို့ တိုးတက်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဒေသခံပြည်သူများက အတူတကွ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသခံများအနေဖြင့် နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် မြေပေါ်မြေအောက် သယံဇာတများအား ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကိုထိခိုက်နှောင့်နှေးစေသည့် မူးယစ်ဆေးဝါး



ပြဿနာများကိုလည်း ဒေသတွင်း လုံးဝအဝင်မခံရန်လိုကြောင်း၊ စီးပွားရေးအတွက်ဒေသတွင်းဆန်ဖူလုံရေး၊ ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် စားကုန်၊ သောက်ကုန်၊ သုံးကုန်များထုတ်လုပ်နိုင်ရေး မြှုပ်နှံမှုများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများအတွက် ဒီပေါက်များနှင့် ခေါက်ဆွဲကြော်ဘူးများအား

လည်းကောင်း၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဝိုင်းချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ရေ) ဝိုင်းချုပ်ကြီးတင်အောင်စန်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (လေ) ဝိုင်းချုပ်ကြီး မောင်မောင်ကျော်နှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများက ကြက်ဥ၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်စသည် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် MEC Tel တယ်လီဖုန်း ဟန်းဆက်များနှင့် တယ်လီဖုန်းကတ်များကိုလည်း

ကောင်း ပေးအပ်ကြသည်။ ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ဆံရေး ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်ဦးစီးချုပ်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးဆက်ဆံမှု၊ ထိုနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ခေါင်းလှမ်းဖူးမြို့ ဒေသခံပြည်သူများသက်သာချောင်ချိရေးအတွက် မြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ ဖွင့်လှစ်ထားသည့် သက်သာချောင်ချိရေး

အရောင်းဆိုင်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး ကောမလဝန္တနာစေတီတော်အား ဖူးမြော်ကြည့်လိုသည်။ ဆက်လက်ပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မဂ္ဂဇ-ခေါင်းလှမ်းဖူး လမ်းဖောက်လုပ်နေမှု အခြေအနေများအား သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီလ ၁

e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ဒုတိယအကြိမ်လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ်(၂)တွင် ပြုလုပ်ရာ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့်ကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်တို့ တက်ရောက်အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသည့် အစိုးရတစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်

ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံတွင် e-Government စနစ် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန်အတွက် e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီများကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ပထမအကြိမ်လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၈ ခုနှစ် မေ ၉ ရက်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် e-Government ဖြင့် ပြည်သူလူထုကို ဝန်ဆောင်မှုများပေးနိုင်ရန်၊ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းအား မြင့်မားလာစေရန်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဆွဲဆောင်နိုင်ရန်၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုနှင့် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိသည့် အစိုးရတစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် လိုအပ်သော ဥပဒေ၊ မူဘောင်၊ မူဝါဒများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် စံချိန်စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များကို အချိန်ကိုက်ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းသွားနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

မိမိတို့လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သင့်သော လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ရာတွင် Myanmar e-Government Master Plan တွင် ပါရှိသော လုပ်ငန်းစဉ်များအပြင် ခေတ်ကာလနှင့် လျော်ညီမည့် အမှန်တကယ် လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုလည်း စိစစ်ပြီးနောက် ရန်ပုံငွေသုံးစွဲမှုပုံစံများနှင့်အတူ ဦးဆောင်ကော်မတီသို့တင်ပြ အတည်ပြုချက်ရယူပြီး ဆောင်ရွက်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း အမှန်တကယ် အလုပ်ဖြစ်ပြီး လက်တွေ့ကျကျထိရောက်စေမည့် Action Plan များ ဖြစ်ရန်လည်း လိုအပ်ကြောင်း၊ e-Government Survey ကောက်ယူခဲ့သည့် စစ်တမ်းမှ တွေ့ရှိသုံးသပ်ချက်များကိုလည်း တင်ပြပေးစေလိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် အစိုးရဌာနများ လက်ရှိအသုံးပြုနေသည့် Government Service Network ကို အရည်အသွေးနှင့် လုံခြုံမှုပိုမိုကောင်းမွန်ရန် မည်ကဲ့သို့ အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုသည့် အစီအမံများကိုလည်း တင်ပြပေးစေလိုကြောင်း၊ Sub Committee များကလည်း လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုနှင့် လိုအပ်ချက်များကို သမားရိုးကျမဟုတ်ဘဲ e-Government ဖြစ်ရန် အမှန်တကယ်လိုအပ်သည်များကို ဦးစားပေး ဆွေးနွေးပေးရန်နှင့် လုပ်ငန်းကော်မတီများအနေဖြင့် ပြည်သူများနှင့် နိုင်ငံတော်၏ အမှန်တကယ်လိုအပ်ချက်များနှင့်ကိုက်ညီပြီး အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် e-Government လုပ်ငန်းစဉ်များကို ထိထိရောက်ရောက်



အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့အတွက် စနစ်တကျပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူက ပြောကြားသည်။

ဆောင်ရွက်သွားမည့်

ကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပထမအကြိမ်လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ e-Government Readiness Assessment Survey ကို ကောက်ခံရာ၌ တချို့သော အစိုးရဌာနများမှ ပြန်လည်ပေးပို့ခဲ့ခြင်း မရှိကြောင်း၊ ပေးပို့လာသော အချက်အလက်များအပေါ် လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဖော်ထုတ်၍ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း။

ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ လူစွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ Myanmar National Portal အား ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ပြည်သူလူထုသို့ သတင်းအချက်အလက်များ ပိုမိုပြည့်စုံစွာ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရန်အတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ Data Center များအား သီးခြားစီ တည်ဆောက်အသုံးပြုကြမည့်အစား လက်ရှိ Data Center များအား အသုံးပြုသွားစေလိုကြောင်း၊ တူညီသော Platform တစ်ခုပေါ်တွင် စုစည်းအသုံးပြုသွားနိုင်ရေးအတွက် တည်ဆောက်သွားမည့် e-GIDC စီမံကိန်းအား ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ အတည်ပြုပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွက် Cyber Law and Policy (ပထမမူကြမ်း) ကို ရေးဆွဲသွားနိုင်ရေးအတွက် အစိုးရဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ပထမ(မူကြမ်း)ကို တင်ပြ

နိုင်ရန် ရည်မှန်းချက်ထားရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ Digital Literacy မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ Connectivity များ ကောင်းမွန်လာရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ကော်မတီအနေဖြင့်အမှန်တကယ် လိုအပ်ချက်ဖြစ်သည့် ရှေ့ဆောင်ရွက်သင့်သော လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ဖော်ထုတ်၍ ဦးဆောင်ကော်မတီသို့တင်ပြ အတည်ပြုချက်ရယူပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့အတူ သက်ဆိုင်ရာဆက်ဆံကော်မတီအသီးသီးက တင်ပြလာကြခြင်းများကို ဦးဆောင်ကော်မတီသို့တင်ပြပြီး ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဆွေးနွေးတင်ပြ

အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီဝင်များ၊ ဆက်ဆံကော်မတီဝင်များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ ပထမအကြိမ် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများ၊ ဆက်ဆံကော်မတီများ၏ အဖွဲ့ဝင်တချို့ ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းနိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ Unicode နိုင်ငံတကာစံ ISO 10646 အရ ဆောင်ရွက်ထားသော မြန်မာ Unicode စနစ်အကြောင်းနှင့် မြန်မာ Unicode စနစ်သို့ Migration ပြုလုပ်မည့် အစီအစဉ်များ၊ Radio Frequency ID စနစ် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ ဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော်အဖွဲ့အစည်းများအတွက် Domain Name နှင့် e-mail လိပ်စာများသတ်မှတ်အသုံးပြုနိုင်ရေးနှင့် Cyber Law မူကြမ်းပြုစုရေးဆွဲခြင်း လုပ်ငန်းအထောက်အကူပြုကော်မတီ ဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စရပ်များအား အသီးသီးဆွေးနွေးတင်ပြခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

# (၁၀) ကြိမ်မြောက် ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့အစည်းအဝေး ကျင်းပ

**နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁**  
 (၁၀)ကြိမ်မြောက် ပညာရေးနှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ကဏ္ဍဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ (10<sup>th</sup> Education & TVET Sector Coordination Group-ETVSCG) အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝန်ကြီးဌာနရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက အရည်အသွေးရှိသော ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု ပိုမိုအားကောင်းစေရေး အတွက် ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပူးပေါင်း ပါဝင်မှုကို တန်ဖိုးထားပါကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် မူလတန်းအရွယ်ကလေးတိုင်း စာဖတ်တတ်၊ ရေးတတ်၊ တွက်တတ်ပြီး မူလတန်းပညာသင်ယူပြီးမြောက်ရေးကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးများ ပညာသင်ယူမှုအခွင့်အလမ်း ပိုမိုမြင့်မားရေး နှင့် ကျောင်းထွက်နှုန်း ပပျောက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်း

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အရည်အသွေးပြည့်ဝသော ပညာရေးစနစ်ကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် အရည်အသွေးရှိ သော ဆရာဆရာမများ၏ အခန်းကဏ္ဍသည် အဓိက ကျပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ဆရာဆရာမများအား အရည်အသွေး မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရေးအတွက် သင်ကြားပို့ချပေးနေပါကြောင်း၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား လူကောင်းလူမွန်များ ဖြစ်အောင် အသင်းအဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ် အောင်၊ တာဝန်ယူတာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်တတ်အောင်၊ တီထွင်ပြုစုနိုင်တတ်အောင် ပြုစုပေးထားသည့် သင်ယူလေ့ကျင့်ပေးနေပါကြောင်း၊ မူလတန်းပညာ သင်ယူပြီးမြောက်သူတိုင်း အလယ်တန်း၊ အထက်တန်းနှင့် မိမိပါဝင်နိုင်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရပ်များ၊ တက္ကသိုလ်ပညာရပ်များ ဆက်လက်သင်ယူတတ်မြောက် နိုင်ရေး၊ လူ့အဖွဲ့အစည်း၊ နိုင်ငံနှင့် ကမ္ဘာကြီး၏ရေရှည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဆောင်ရွက် နိုင်စွမ်းရှိသည့် အခွင့်အလမ်းအတွက် တစ်သက်တာသင်



ပညာရေးနှင့် အခြေခံသုတေသန လုပ်ငန်းများတွင်ပါဝင်နိုင် ရေးအတွက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် Australian Embassy မှ Counsellor Mr. Tim Vistarini က ပညာရေးဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၏တာဝန်ရှိသူများ၊ ဖွံ့ဖြိုး ရေးမိတ်ဖက်အဖွဲ့များဖြင့် ဆောင်ရွက်နေသည်ကို တွေ့မြင်ရသည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်းစဉ်

## မြန်မာနိုင်ငံ၏ (၁၀)ခုမြောက် လူထုအခြေပြုခရီးသွားဒေသ

### တောင်သားလူမျိုးစုတို့နေထိုင်ရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် စီစဉ်

**မကွေး ဖေဖော်ဝါရီ ၁**  
 မြန်မာနိုင်ငံ၏ (၁၀)ခုမြောက်ဖြစ်ပြီး မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၏ တတိယ မြောက် လူထုအခြေပြုခရီးသွား လုပ်ငန်း Community Based Tourism(CBT) ကို တောင်သား လူမျိုးစုတို့နေထိုင်ရာ ပုံတောင်ပုံညာ ဒေသ ဂန်ဂေါခရိုင် ထီးလင်းမြို့နယ် ထန်းပင်ကုန်းကျေးရွာတွင် ဖွင့်လှစ် နိုင်ရန် စီစဉ်နေကြောင်း တိုင်း ဒေသကြီး ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွား ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

လတ်တလောတွင် မကွေးတိုင်း ဒေသကြီး၌ လူထုအခြေပြုခရီးသွား

လုပ်ငန်းနှစ်ခုရှိပြီး မြန်မာတစ်နိုင်ငံ လုံးတွင် အအောင်မြင်ဆုံးနှင့် စံပြု အဖြစ် လာရောက်လေ့လာမှုပြုလျက် ရှိနေကြသော မြိုင် CBT နှင့် ချောက်မြို့နယ် မန်ကျည်းကန် CBT တို့ ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၁၈ခုနှစ် အထိမှတ်တမ်းများအရ တစ်နိုင်ငံလုံး တွင် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနက အသိအမှတ်ပြုထား သော CBT စုစုပေါင်း ၁၇ ခု ရှိ သည့်အနက် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးက နှစ်ခု ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထန်းပင်ကုန်းကျေးရွာ၏ ရိုးရာ ထိန်းသိမ်းမှုမှာ ရုပ်ပြသက်သက်

မဟုတ်ဘဲ အိမ်ခြေ ၂၀ တွင် ရက်ကန်း စင် ၈၀ ခန့်ရှိပြီး ရက်ကန်းခတ်သံ အမြဲကြားနေရသည့်ကျေးရွာတစ်ရွာ ဖြစ်ကြောင်း၊ မြေပိုင်းများဘေးတွင် အိပ်စင်လေးများစီစဉ်ပေးထားကာ နံနက်ခင်း မျက်လုံးဖွင့်လိုက်သည်နှင့် လတ်ဆတ်သောလေနှင့် သာယာ သည့် ရုခင်းအလှများကို ခံစားခွင့်ရ မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများထံမှ သိရသည်။

လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း CBT ကို တစ်နိုင်ငံလုံး၌ ၁၇ခု ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုတစ်ခုလုံး နှင့် ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းမျိုးမရှိဘဲ ကုမ္ပဏီ များ၊ အလှူရှင်များနှင့်သာ ပြုလုပ်ခဲ့ ကြောင်း၊ ထန်းပင်ကုန်းကျေးရွာတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၏သုံးခုမြောက် လူထုအခြေပြုခရီးသွားလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အဆင် သင့်ရှိနေပြီ ဖြစ်သော်လည်း နိုင်ငံ ခြားသားများ တည်းခိုနေထိုင်နိုင်ရေး အတွက် အဆောက်အအုံအလှူရှင် လိုအပ်နေကြောင်း မကွေးတိုင်းဒေသ ကြီး ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားညွှန်ကြားမှု ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဇေယျတု(မကွေး)



## ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ကြည့်ရှုလေ့လာမှုပြုလုပ်မည်

**ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁**  
 ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်း စိတ်ဖြာလေ့လာခြင်းအစီအစဉ် အဖြစ် ဒါရိုက်တာ Kim-Ki-Duk ၏ Spring, Summer, Autumn, Winter and Spring အား ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ် (၅၀) ရွှေတောင်ကြားလမ်းရှိ ရုပ်ရှင်အနု ပညာရပ်ဝန်းမှ ရုပ်ရှင်ပြခန်းမ၌ ပြုလုပ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ထိုသို့ လေ့လာခြင်းကို Cine-matheeque Program ၏ ကဏ္ဍ ခွဲတစ်ခုအဖြစ် (၁၀)ကြိမ်မြောက်ပြု လုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန် ရည်ရွယ်ပြုလုပ် ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးစင်တာမှ စီမံခန့်ခွဲရေး အဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ အောင်မင်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။


သတင်းစဉ်

## ဘားအံပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အခေါင်ကွဲ၊ ခြေပူး၊ လက်ပူး၊ မီးလောင်ဒဏ်ရာများကို အခမဲ့ခွဲစိတ်ကုသပေးမည်



**ဘားအံ ဖေဖော်ဝါရီ ၁**  
 ဂျာမန် ဆရာဝန်ကြီးများဖြင့် နှုတ်ခမ်းကွဲ၊ အခေါင်ကွဲ၊ ခြေပူး၊ လက်ပူး၊ မီးလောင် ဒဏ်ရာများကို ဖေဖော် ဝါရီ ၁၆ ရက် မှ ၂၈ ရက် အထိ အခမဲ့ ခွဲစိတ်ကုသ မှုကို ဘားအံ ပြည်သူ့ဆေးရုံ ကြီး၌ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ လူနာများ လာရောက်ပြသ နိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



**အာယုနိုင်ငံတကာအဆင့်ပီဆေးရုံကြီး၏ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် အထောက်အပံ့များ**

- ထိုင်းနိုင်ငံ၏အယုံကြည်စိတ်ချရဆုံးဖြစ်သော ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာနည်းပညာဝန်ဆောင်မှုနှင့် အထောက်အပံ့ပစ္စည်းများ
- သေချာစွာလေ့ကျင့်သင်ကြားထားသော ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများရှိခြင်း
- ခမ်းနားသေသပ်လှပသော ဧည့်နားနေခန်းမ
- ထူးခြားသာယာလွန်ကောင်းမွန်၍ သက်တောင့်သက်သာရှိသော အတွင်းလူနာခန်းများ
- တစ်နေရာတည်းပြီးပြည့်စုံသော ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုစင်တာ
- ပင်မဆေးရုံအဆောက်အအုံနှင့်တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ထားသော ကျယ်ဝန်းသည့်ကားရပ်နားရန်နေရာ
- ခေတ်မီစက်ကိရိယာများအသုံးပြုသည့်အတွက် ပိုမိုတိကျသေချာသော ရောဂါအဖြေများအားသိရှိနိုင်ခြင်း
- အတွေ့အကြုံများစွာရှိသည့် အထူးကုသမားတော်ကြီးများမှ စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးခြင်း

📍 အမှတ် - ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ☎ (၀၁) ၉၃၇ ၆၂၀၀

**ပြင်ပလူနာဌာနတွင် အောက်ပါရောဂါအမျိုးမျိုးတို့အား စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးလျက်ရှိပါသည်**

- နှလုံးနှင့်နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာရောဂါများ
- ဦးနှောက်နှင့်အာရုံကြောဆိုင်ရာရောဂါများ
- အရိုး၊ အကြော၊ အဆစ်ဆိုင်ရာရောဂါများ
- အသည်းရောဂါအမျိုးမျိုး
- အဆုတ်နှင့်ရင်ခေါင်းဆိုင်ရာရောဂါများ
- သားဖွားနှင့်မီးယပ်ရောဂါများ
- ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ်ဆိုင်ရာရောဂါများ
- အစာအိမ်နှင့်အူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါများ
- အရေပြားရောဂါဆိုင်ရာရောဂါအမျိုးမျိုး
- ကလေးအထွေထွေရောဂါများ
- အထွေထွေရောဂါအမျိုးမျိုးတို့အား ခွဲစိတ်ကုသခြင်းနှင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။

www.aryuhospital.com



# မြန်မာ့ဂန္ထဝင်ဂီတလောကအတွက် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ကြယ်တစ်ပွင့်ကြွေလွင့်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁

မြန်မာ့ဂီတလောကအတွက် တန်ဖိုးမဖြတ်နိုင်သည့် ကြယ်တစ်ပွင့်ဟု ခေါ်ဆိုထိုက်သည့် နိုင်ငံကျော် မြန်မာ ဂန္ထဝင်အဆိုတော်ကြီး စည်သူဦးမင်းနောင် (အမည်ရင်း ဦးကျော်မြင့်)သည် ရန်ကုန်မြို့ အာရှတော်ဝင်ဆေးရုံ၌ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် ညနေ ၅ နာရီ ၄၅ မိနစ်က ကွယ်လွန် သွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

## စတင်လျှောက်လှမ်း

စည်သူဦးမင်းနောင်အား အဘ ဦးဘချစ်မောင်နှင့် အမိ ဒေါ်တင်မေတို့က ၁၉၃၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့၌ မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၁၉၄၇ ခုနှစ်မှစတင်၍ စန္ဒရားသီဟ အပျော်တမ်းတူရိယာအဖွဲ့တွင် “မဉ္ဇူဆွေ၊ လုံမေ၊ ဝေးပြီခင်ရေ” စသည့် ကိုယ်တိုင်ရေးသီချင်းများကို သီဆို၍ ဂီတလောကကို စတင်လျှောက်လှမ်းခဲ့သည်။



စည်သူဦးမင်းနောင်

(ပထမဆင့်)ကို ၂၀၀၄ ခုနှစ်က ရရှိခဲ့ပြီး မကွယ်လွန်ခင် အချိန်အထိ ရန်ကုန်မြို့ စမ်းချောင်းမြို့နယ် ရွှေလောင်း လမ်းရှိ နေအိမ်တွင် နေထိုင်၍ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲများတွင် အဆိုအက ဖြတ်(ဗဟို)အဖြစ်လည်းကောင်း၊ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင် သံကြား ခေတ်ဟောင်းကာလပေါ် တေးစိစစ်ရေး ဘုတ်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လည်းကောင်း၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ခေတ်ဟောင်းတေးရေးပညာရှင်ကြီးများ၏ တေးသီချင်းများနှင့် အတ္ထုပ္ပတ္တိမှတ်တမ်း စိစစ်ရေး ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဂီတ အစည်းအရုံး(ဗဟို)၏ နာယကအဖြစ်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ဟု သိရသည်။

## ဂီတလောကဖြတ်သန်း

မြန်မာဂန္ထဝင်အဆိုတော်ကြီး စည်သူဦးမင်းနောင် သည် ဇနီးဖြစ်သူ ဂန္ထဝင်တေးသံရှင် ဒေါ်ရီလေးနှင့်အတူ ဂီတလောကကိုဖြတ်သန်းရင်း ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် အတွင်းမှာပင် တေးသီချင်းများစွာ သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့သူ ဖြစ်ပြီး ယခုကွယ်လွန်ချိန်တွင် အသက်(၈၉)နှစ် ပြည့်ရန် နှစ်ရက်သာလိုတော့ကာ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ရီလေးနှင့် သားသမီးသုံးဦး ကျန်ရစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ရာမည**

## ကျေးဇူးဖွဲ့ပြီးရေးစီမံချက်လုပ်ငန်းရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

နောင်ချို ဖေဖော်ဝါရီ ၁

နောင်ချိုမြို့နယ် ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံချက် လုပ်ငန်းရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်း ပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို မြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌

ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အခမ်းအနားတွင် နောင်ချိုမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်ဆွေ၊ စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်မောင်မောင်

နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြို့နယ် အတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၁၀ ရွာမှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရာအိမ် မှူးများ၊ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များထံ ကျေးရွာ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်လုပ်ငန်း ရန်ပုံငွေ လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ **စိုးဝင်း(နောင်ချို)**

# ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူး ဘတ်ရှူယာယီအား ခရစ္စတယ်ပဲလေ့ အသင်းက ရာသီကုန်အထိ အငှားစာချုပ်ဖြင့် ခေါ်ယူ

ခရစ္စတယ်ပဲလေ့အသင်းဟာ ချယ်လ်ဆီးတိုက်စစ်မှူး ဘတ်ရှူယာယီအား ယခုနှစ်ဘောလုံးရာသီကုန်အထိ အငှားစာချုပ်ဖြင့် ခေါ်ယူလိုက်ပြီဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အသက် ၂၅ နှစ်အရွယ်ရှိ ဘယ်လ်ဂျီယံကြယ်ပွင့် ဘတ်ရှူယာယီဟာ စပိန်လာလီဂါကလပ် ဗလင်စီယာ အသင်းမှာ ကာလရှည်အငှားစာချုပ်နဲ့ သွားရောက်ကစား နေခဲ့သူလည်းဖြစ်ပါတယ်။

ဘတ်ရှူယာယီဟာ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းတွေ ဖြစ်တဲ့ စပါးအသင်း ဒါမဟုတ် အဲဗာတန်အသင်းဆီကို အငှားစာချုပ်နဲ့ သွားရောက်ကစားဖို့ ချိတ်ဆက်မှုတွေ ပြုလုပ်ထားတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ချယ်လ်ဆီး အသင်းမှာ ကစားစဉ် ပရီမီယာလိဂ် ၃၂ ပွဲမှာ သွင်းဂိုး ခုနစ်ဂိုးအထိ သွင်းယူထားနိုင်ခဲ့တဲ့ ကစားသမားတစ်ဦး လည်းဖြစ်ပါတယ်။

အခုလို တိုက်စစ်မှူး ဘတ်ရှူယာယီကို စာချုပ်ချုပ် ဆိုခေါ်ယူနိုင်ခဲ့တာဟာ ခရစ္စတယ်ပဲလေ့အသင်းအတွက်

ထူးခြားတဲ့စာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူမှုဖြစ်တယ်လို့လည်း ခရစ္စ တယ်ပဲလေ့အသင်းဥက္ကဋ္ဌ စတီဗ်ပါရ်ရှင်က ဆိုပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းအနေနဲ့ ဘတ်ရှူယာယီကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းက ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ၃၃ ဒသမ ၂ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပြီး ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘောလုံးရာသီကလည်း ချယ်လ်ဆီးအသင်းနဲ့အတူ ပရီမီယာလိဂ်ဖလားရယူနိုင် ခဲ့တာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

ဘတ်ရှူယာယီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ဘောလုံးရာသီရဲ့ဒုတိယ ရာသီဝက်အတွင်းမှာ ဂျာမနီဘွန်ဒင်လီဂါကလပ် ဒေါ့မှန် အသင်းမှာ အငှားစာချုပ်နဲ့ သွားရောက်ကစားခဲ့တာ ဖြစ်ပြီး ၁၄ ပွဲမှာ ကိုးဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာတော့ ဗလင်စီယာအသင်း ကို အငှားနဲ့ သွားရောက်ကစားခဲ့ရာမှာ ဗလင်စီယာ အသင်းအတွက် လာလီဂါပွဲစဉ် ၁၅ ပွဲမှာ တစ်ဂိုးသာလျှင် သွင်းယူနိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ် - ရေးသားသည်



# ရီးယဲလ်မက်ဒရစ် စပိန်ကိုပါဒယ်ရေးဖလား ဆီမီးဖိုင်နယ်တက်

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းဟာ စပိန်ကိုပါဒယ်ရေး ဖလားပြိုင်ပွဲရဲ့ ကွာတားဖိုင်နယ်အဆင့်ပွဲစဉ်မှာ ဂျီရိုနာ အသင်းကို နှစ်ကျောပေါင်းရလဒ် ခုနစ်ဂိုး-သုံးဂိုးနဲ့ အနိုင် ရရှိခဲ့တာကြောင့် ဆီမီးဖိုင်နယ်အဆင့်ကို တက်လှမ်းသွား ခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

လော်ရန်တီက သွင်းယူပေးခဲ့တာပါ။ ဘင်ဇီမာဟာ နှစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့တာကြောင့် ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းရဲ့ဂိုးအများဆုံးသွင်းယူထားတဲ့ မြောက်ဦးမြောက်ကစားသမားလည်းဖြစ်လာပါတယ်။

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းဟာ ပထမအကျော့မှာ လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး ဒုတိယအကျော့မှာ သုံးဂိုး- တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်မှာတော့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ၂၅ မိနစ် နဲ့ ၄၃ မိနစ်မှာ ဘင်ဇီမာက သွင်းယူခဲ့ပြီး ၇၆ မိနစ်မှာ

သွင်းယူထားတဲ့ ကစားသမားတွေကတော့ စီရိုနယ်လ်ဒိုက ၄၅၀ ဂိုး၊ ရာအေးလ်က ၃၂၃ ဂိုး၊ ဒီစတီဇာနီက ၂၀၈ ဂိုး၊ ဆန်တီလာတာက ၂၃၀ ဂိုး၊ ပူစတက်က ၂၄၂ ဂိုး၊ ဟူဂိုဆန်းချက်ဇက ၂၀၈ ဂိုးနဲ့ ဘင်ဇီမာက ၂၀၉ ဂိုးတို့ သွင်းယူထားတာဖြစ်ပါတယ်။



**နွဲ့အောင်အောင် B.E(Electronic), P.G.D.G.E (University of Yangon) ဒေါ်သက်သက်ခိုင် P.D.L.M(ABE, UK), P.D.B.M (OTHM,UK), P.G.D.B.A(Singapore), P.G.D.G.E (Yangon University), B.Sc(CHEM) တို့ ဦးစီးတည်ထောင်သော....**

**ပညာဖြင့် ဘဝကို မှတ်ကျောက်တင် ပညာဖြင့် ဘဝကိုရဲရင့် ကျေးဇူး လှပစွာ တည်ဆောက်နိုင်ဖို့**

# FUTURE BRIGHT STARS

## EDUCATION CENTRE

**မြန်မာစာ - Dr. သန်းထိုက်**

**အင်္ဂလိပ်စာ - ဦးကိုကိုအောင်**

**သင်္ချာ - ဦးခင်မောင်သန်း**

**ဆရာမင်းမင်း (BE.Electronic)**

**မိတ္တူစာ - ဒေါ်သန်းသန်းနီ**

**ဂျပန်စာ - ဦးခင်မောင်စင်**

**ဂျပန်စာ - ဦးဝဏ္ဏ**

**ဂျပန်စာ - Dr. မြသိန်း**

**ဘာသာစာ - ဦးဝင်းသစ်**

**(B.Com.)**

### ၉-၁၀

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အဆင့်မြင့်

သီးသန့်စာသင် ၊ စာကျက်ခိုင်းများ နှင့် မိန်းကလေး၊ ယောက်ျားလေး အဆင့်မြင့်ထူးချွန်ဘော်ဒါ

“လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဟု ဖန်တီးခြင်းဟာတို့ကို အဆင့်မြင့်ထူး ဘဝဖွဲ့ဆောက်နိုင်ဖို့ဖြစ်ပါတယ်။”



**No. 204 | 7A | 7B | နီလာ Condo | ဗိုလ်မြတ်ထွန်းလမ်း(အလယ်)၊ ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဒေါ်သက်သက်ခိုင် - 09 511 2518**

### ဦးကိုနီ သေဆုံးမှု လာမည့်ရုံးချိန်းတွင် အပြီးသတ်အမိန့်ချမည်

**ရန်ကုန် ဇေယျဝါဒီ ၁**  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးကိုနီအား သေဒဏ်ဖြင့် ပစ်ခတ်လုပ်ကြံခံရမှုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ် ၃ ရက်မှစတင်ကာ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် တရားရုံး၌ အထူးချွန်စစ်ဆေးလျက်ရှိသည့်အမှုအား ယနေ့ ရုံးချိန်းပေါင်း ၁၀၃ ချိန်းမြောက်တွင် နံနက် ၁၀ နာရီက မြောက်ပိုင်း ခရိုင်အထူးတရားရုံးမှ တရားလိုဘက်ရှေ့နေ၊ တရားခံဘက်ရှေ့နေ နှစ်ဖက်ရှေ့နေများ၏ လျှောက်လဲချက်များအား အပြီးသတ်ကြားနာမှု ပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်၍ နောက်ရုံးချိန်း၌ အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါတရားရုံးမှ သိရသည်။

ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေး အရာရှိ(ယာယီ)ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး ၅ ဦးမောင်မောင်အေးက “ကျွန်တော်တို့ အထူးချွန်စစ်ဆေးနေတဲ့ လူသတ်မှု၊ လက်နက်မှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကြည်လင်း(ခ)ဖိုးထူး၊ အောင်ဝင်းဇော်၊ ဇေယျာဖြူ၊ အောင်ဝင်းထွန်းတို့ ရုံးရှေ့ရောက်ရှိကြပါတယ်။ ဒီကနေ့က နှစ်ဖက်ရှေ့နေတွေရဲ့ လျှောက်လဲချက်တွေ အပြီးသတ်ကြားနာခဲ့ပြီးပါပြီ။ လာမယ့်ဇေယျဝါဒီ ၁၅ ရက်မှာ အပြီးသတ် အမိန့်ချသွားပါမယ်” ဟု ပြောသည်။

မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

### ဖျာပုံမြို့၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

**ဖျာပုံ ဇေယျဝါဒီ ၁**  
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံမြို့၌ ဇေယျဝါဒီ ၁ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်က မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
 ဖြစ်စဉ်မှာ ဇေယျဝါဒီ ၁ ရက် နံနက် ၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်ခန့်က ဖျာပုံမြို့အမှတ် ၇ ရပ်ကွက် မေဓာဝီလမ်း အမှတ်(၇၂)ရှိ စန္ဒာမင်းစိုးဘော်ဒါဆောင်၌ ဘော်ဒါဆောင်အုပ်ချုပ်သူ ဦးမောင်သန်းနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အိပ်ပျော်နေစဉ် နေအိမ်အပေါ်ထပ်နံရံရှိ မီးပလပ်ခွံ၌ ပိုင်ယာရှော့ဖြစ်ပြီး နေအိမ်မျက်နှာကြက်သို့ မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းရာမှ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြု အဆောက်အအုံသုံးလုံး မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။  
 မီးလောင်ရာသို့ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြသည်။ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားချိန်တွင် အဆိုပါဘော်ဒါဆောင်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၉ ဦး၊ ဆရာ ဆရာမ ငါးဦးနေထိုင်လျက်ရှိပြီး မီးလောင်မှုဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ပတ်ဝန်းကျင်နေအိမ်များ၊ လူနှင့် တိရစ္ဆာန်များ ထိခိုက်သေဆုံးမှုမရှိကြောင်း ဖျာပုံမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။ **သူဇာနည်(ဖျာပုံ)**

### ဒုတိယရဲမှူးဟောင်း မိုးရန်နိုင် ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေအရ အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်တွင် ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ် ကျခံထားရာမှ လွတ်မြောက်



**ရန်ကုန် ဇေယျဝါဒီ ၁**  
 ဒုတိယရဲမှူးဟောင်း မိုးရန်နိုင်သည် ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်မြို့နယ် အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်တွင် ရဲစည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၆(ခ)/၂၂ ဖြင့် ထောင်ဒဏ်တစ်နှစ် ပြစ်ဒဏ်ကျခံခဲ့ရပြီး ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ လွတ်မြောက်ခဲ့သည်။  
**သတင်း-မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)၊ ဓာတ်ပုံ-မျိုးကြီး**

### ခန္တီးမြို့နယ်တွင် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြားများနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများ သိမ်းဆည်းရမိ

**နေပြည်တော် ဇေယျဝါဒီ ၁**  
 တပ်မတော်နှင့် ခန္တီးမြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် နံနက် ၆ နာရီက ခန္တီးမြို့နယ် မြကျွန်းသာကျေးရွာနေ ကျော်ခင်(ခ) မောင်မြင့်၏နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းအားမတွေ့ရှိဘဲ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်ထွေး(ခ) ခင်ခင်ထွေး၊ စိုးသူနှင့် မိုးကျော်တို့အား တွေ့ရှိရပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၀ ပြား၊ တူမီးသေနတ်တစ်လက်၊ နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း ကောက်ရိုးပုံထဲမှ အီတလီနိုင်ငံထုတ် ပွိုင့် ၂၂ ပစ္စုတိုတစ်လက်၊ ၎င်းကျည် ၄၆ တောင့်၊ ၎င်းကျည်အိမ်တစ်ခုတို့ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ ယင်းနေ့မှန်းလွဲ ၂ နာရီ ၄၅ မိနစ်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၇)တန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တမူးမြို့ မြို့မ(၁၂-က)ရပ်ကွက်နေ မလန်းခိုင်၏ နေအိမ်အား ဝင်ရောက်ရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ ယဉ်အေး၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံသူ မထွေဘိတို့အား တွေ့ရှိရပြီး စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၆၄ ပြားတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ **ကိုရဲ**

### စတုတ္ထပိုင်းနှင့် ပြင်တဲကြိုးပိုင်းတို့တွင် တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

**နေပြည်တော် ဇေယျဝါဒီ ၁**  
 သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနသည် တရားမဝင်သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများ ရှာဖွေဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးရေးကို နည်းလမ်းမျိုးစုံဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က စတုတ္ထပိုင်းနှင့် ပြင်တဲကြိုးပိုင်းတွင် တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။  
 မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့သစ်မြို့နယ်ရှိ စတုတ္ထပိုင်း၌ တရားမဝင်သစ်ပေးအောက် ကျွန်းသစ် ၁ ဒဿမ ၀၇၆ တန်နှင့် သစ်စက်တစ်လုံးတို့ကို ပိုင်ရှင်မဲ့အဖြစ် သိမ်းဆည်းရမိပြီး ဝန်းသိုမြို့နယ်ရှိ ပြင်တဲကြိုးပိုင်း၌ ကျွန်းသစ်လုံး/ခွံသား တန် ၂၀ ခန့်နှင့် သစ်စက်တစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိကြောင်း သိရသည်။  
**မျိုးသူဟိန်း**



**Jewellery & Luxury Mall** သည်မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံးသော စိန်ရွှေကျောက်မျက်ရတနာ ဈေးကွက်ကြီးအဖြစ် ဝယ်ယူသူများ စိတ်တိုင်းကျ ရွေးချယ်နိုင်ရန်အတွက် စုစည်းထားသော နေရာတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။

ရွှေဆိုင်၊ စိန်ဆိုင်နှင့် အခြားရတနာတန်းဝင်ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ၊ Gold Stock Exchange၊ နောက်ဆုံးပေါ် ခေတ်မီစက်ကိရိယာများနှင့် ဖန်တီးပုံဖော်ပေးသည့် ပန်းတိမ်လုပ်ငန်းများ၊ ရွှေနှင့်ကျောက်မျက်ရတနာစမ်းသပ်ခန်းများ တစ်စုတစ်ဝေးတည်းဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးသွားမည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်ပြီး ဝယ်ယူသူများအနေဖြင့်လည်း မိမိဝယ်ယူလိုသည့် ရွှေနှင့်စိန်အပါအဝင်ကျောက်မျက်ရတနာဒီဇိုင်းမျိုးစုံတို့အား တစ်နေရာတည်း၌ စိတ်တိုင်းကျ ရွေးချယ်ဝယ်ယူနိုင်သော ဈေးကွက်ကြီးတစ်ခုဖြစ်လာပါမည်။ နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ Branded ပစ္စည်းဆိုင်များလည်း ပါဝင်ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

ဆိုင်ခန်းများငှားရမ်းဝယ်ယူလိုသည့် မိတ်ဆွေများအတွက် နေ့စဉ် နံနက် ၉:၀၀ နာရီမှ ညနေ ၅:၀၀ နာရီအထိ Information Centre ကို ဖွင့်လှစ်ထားပါသည်။ ငှားရမ်းဝယ်ယူလိုသည့်ဆိုင်ခန်းများအား အထူးဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး လာရောက်ကြည့်ရှု စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

**Soft opening on 01 May 2019**

ဆက်သွယ်ရမည့်လိပ်စာ - Times City ၊ ဟံသာဝတီလမ်းနှင့်ကျွန်းတောလမ်းထောင့်၊  
 ကမာရွတ်/စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

ဖုန်းနံပါတ်များ - 09-765800800 , 09-764800800 , 09-5045777

Website - <http://www.timescity.com.mm>

Facebook - Times City Yangon - Myanmar

Email - timescityproject@gmail.com









### တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက်

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၁  
(၇၂)နှစ်မြောက်ပြည်ထောင်စုနေ့ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမျိုးအောင်သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက နေပြည်တော် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်အတွင်းရှိ အမှတ်(၃) စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း၌ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များအား တွေ့ဆုံနှုတ်ဆက် သည်။



ပြည်ထောင်စုနေ့ ကျင်းပရေး စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပြည်ထောင်စုနေ့ အခမ်းအနားကို အမျိုးသားရေး ဦးတည်ချက်များနှင့် အညီ နိုင်ငံရေးအနှစ်သာရရှိရှိဖြင့် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုနေ့ ကျင်းပရေးဗဟို ကော်မတီမှ ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုး သားရေး ဦးတည်ချက်များအား ချမှတ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ များအား ဖိတ်ကြားရခြင်းမှာ တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အလိုက် တိုင်းရင်းသားများ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု

အကများ၊ ရိုးရာဓလေ့များကို အပြန် အလှန် ဖလှယ်နိုင်စေရန်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကျင်းပရေး စီမံခန့် ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မျိုးအောင်၊ ပြည်ထောင်စုနေ့ဦးတည်ချက် နှင့် ဖိတ်ကြားရခြင်းနှင့် တိုင်းရင်းသား ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များကို ဖိတ်ကြားပေးခဲ့ရာ ကချင်

ပြည်နယ်မှ ၆၂ ဦး၊ ကယားပြည်နယ်မှ ၈၀၊ ကရင်ပြည်နယ်မှ ၄၃ ဦး၊ ချင်း ပြည်နယ်မှ ၄၀၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးမှ ၄၃ ဦး၊ မွန်ပြည်နယ်မှ ၃၄ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ၃၆ ဦး၊ ရှမ်းပြည်နယ်မှ ၇၇ ဦးနှင့် ဧရာဝတီ တိုင်းဒေသကြီးမှ ၃၂ ဦး စုစုပေါင်း ၄၄၇ ဦးရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

### (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အကြိုပြိုင်ပွဲများကျင်းပ

နမ့်ဆန်  
(၇၂)မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အကြို စာဖတ်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နမ့်ဆန်မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ထားထားလှိုင် က ပြည်ထောင်စုနေ့ ဖြစ်ပေါ်လာပုံနှင့် သမိုင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြော ကြားခဲ့ပြီး ဒို့အားမာန် သတင်းလွှာတွင်ပါရှိသည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် အရင်းတည်မှု တို့တစ်တွေ အသက်နှင့်ထပ်တူပြု ဆောင်းပါးအား ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက စာပိုဒ်ပါ အကြောင်းအရာများကို ဖတ်ရှုပြီး အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဝန်းသို  
(၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို အလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်းသိုမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ကျင်းပရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဒေါ်ခင်ကြည်က ပြိုင်ပွဲကျင်းပရသည့်ရည်ရွယ်ချက်ကိုပြောကြား ပြီး အခြေခံပညာကျောင်း မြောက်ကျောင်းမှ အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၂၀ တို့က ‘တွဲလက်ညီညီ ရှေ့သို့ချီ’ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်းသိရသည်။

မောင်တော  
ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီး ဌာန၌ (၇၂)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို မြန်မာစကားပုံ ဆက်ပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ကျင်းပရာ နံသာတောင် အထကနှင့် အမှတ်(၃) မူလွန်ကျောင်းမှ အလယ်တန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၃၀ ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ဆုရရှိသူများအား ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးဇော်ဇော်ဆန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

### မိတ္ထီလာကန်ပတ်ဝန်းကျင် အမှိုက်ကင်းစင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်

မိတ္ထီလာ ဖေဖော်ဝါရီ ၁  
မိတ္ထီလာမြို့ရှိ မိတ္ထီလာကန်မှာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းထင်ရှားကျော်ကြားသည့် သမိုင်းဝင် ကန်ကြီးဖြစ်ပြီး ကန်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုများရှိနေခြင်း ကြောင့် ကန်ပတ်ဝန်းကျင် အမှိုက်ကင်းစင်ရေးနှင့် သန့်ရှင်းသာယာစေရေး အတွက် ကန်အနီးတွင် အပန်းဖြေလာရောက်သူများနှင့် ဈေးဆိုင်ဖွင့်လှစ်ရောင်း ချသူများအနေဖြင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ လာရောက်အပန်းဖြေအနားယူသူတချို့၏ စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုများ၊ ဈေးဆိုင်တချို့၏ စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုများကြောင့် ကန်ရေစပ်ထဲတွင် အမှိုက်သရိုက်များကို နေ့စဉ်မြင်တွေ့နေရသည်။ မိတ္ထီလာကန်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် အမှိုက်ကင်းစင်ရေးနှင့်သန့်ရှင်းသာယာလှပ ရေးအတွက် မိတ္ထီလာကန်ချစ်သူများအဖွဲ့က တနင်္ဂနွေနေ့တိုင်း စုပေါင်း အမှိုက်ကောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

### စစ်တောင်းမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ရေတာရှည်မြို့နယ်ရှိ နေအိမ် ၁၀ လုံးကျော် ရေဘေးအန္တရာယ်ရှိနေ

ရေတာရှည် ဖေဖော်ဝါရီ ၁  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် ဥသျှစ်ပင် ကျေးရွာသည် မြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကမ်းဘေး နှင့်ကပ်လျက်ရှိသော နေအိမ် ၁၀ လုံးကျော် အန္တရာယ်ရှိနေကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက် ပိုင်းက ရာအိမ်မှူးဦးနေဝင်းက ပြောကြားသည်။ ဥသျှစ်ပင်ကျေးရွာသည် မြို့လှမြို့အရှေ့မြောက် တက် မြစ်တစ်တက်ကမ်း တစ်မိုင်ခန့်အကွာ၌ တည် ရှိပြီး မြစ်ရေဦးတိုက်တည်တည်တွင် ရှိနေခြင်း ကြောင့် မိုးရာသီ၌လည်းကောင်း၊ မြစ်ရေနည်းပါး ချိန်တွင်လည်းကောင်း ကမ်းပြိုမှုများ ကြုံတွေ့နေရ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများက ပြောကြားသည်။ “ကျွန်တော်တို့ရွာက အိမ်ခြေ ၂၀၀ ကျော်ရှိ တယ်။ မြစ်ရေကြီးတဲ့အချိန်၊ ကျတဲ့အချိန်တွေမှာ ကမ်းပါးတွေပြိုလို့ အရှေ့ဘက် မိုင်ဝက်လောက် ဇီးဖြူတန်းရွာနဲ့ အေးကြီးအောက်ရွာကြားကို အိမ် ခြေ ၉၀ ကျော်လောက်ရွှေ့ပြောင်းခဲ့ရပြီး ကမ်းထိန်း ရေကာတွေလုပ်ချင်နေတာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်



ရှိသူတွေအနေနဲ့ နည်းပညာပိုင်း အကူအညီပေး စေချင်ပါတယ်” ဟု ရာအိမ်မှူး ဦးနေဝင်းက ပြော ကြားသည်။ စစ်တောင်းမြစ်ကြောင်းသည် အထက်ပိုင်းကျ သော အေးကြီးအောက်ရွာနှင့် သာယာကုန်း ကျေးရွာသွားလမ်းခွဲအထိ အမြောင့်တိုင်း စီးဆင်း ကာ ထိုနေရာမှတစ်ဆင့် အနောက်ဘက်သို့ချိုးကျ သွားပြီး ဥသျှစ်ပင်ရွာ တည်တည်သို့ ရေဦးတိုက် စီးဆင်းနေခြင်းဖြစ်သည်။



ကျောက်တန်းမြို့ အေးမြသီတာရပ်ကွက် အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း(ခွဲ)ရဲတပ်ရင်းကျောင်း၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျောက်တန်းမြို့မှရဲစခန်းမှ နယ်ထိန်းအရာရှိအုပ်ချုပ်ခိုင်းနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင် များသည် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုပျောက်ရေး၊ မှုခင်းကျဆင်းရေး၊ မူးယစ် ဆေးဝါး၏ ဆိုးကျိုးနှင့် ပြစ်မှုပြစ်ဒဏ်များ၊ လူတုန့်ကူးမှုဆိုင်ရာ အသိ ပညာများဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နိုးတူး(ကျောက်တန်း)

### တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ၌ စံပြကျေးရွာဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၁  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (တောင် ပိုင်းခရိုင်) ရန်ပုံငွေများလွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းနှင့် မြစ်မီးရောင်စီမံကိန်း ကျေးရွာ စံပြဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ က တိုင်းရင်းသားကျေးရွာ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ တိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဦးစီးမှူး ဦးမျိုးကြည်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်လင်းသန်းက အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသော စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများအား ရှင်းလင်းပြောကြား ပြီး တာဝန်ရှိသူများက ကျေးရွာ ၁၆ ရွာအတွက် မြစ်မီးရောင်ရန်ပုံငွေများကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ကာ စံပြကျေးရွာဆုရရှိသော ကျေးရွာများအား ဆုများပေး အပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

### ကျောင်းဆောင်သစ် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကျင်းပ

မိုးကောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၁  
မိုးကောင်းမြို့နယ် မရမ်းကျေးရွာရှိ ပန်ခါယန်အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌ ကျောင်းဆောင်သစ်လွှဲပြောင်းပေးအပ်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ က ကျင်းပသည်။ ကချင်ပြည်နယ် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးစိုင်းစိန်လင်း (ခေတ္တပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး)က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တာဝန် ရှိသူများနှင့်အတူ ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ထားရှိမှု အခြေအနေ များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါကျောင်းဆောင်သစ်မှာ အလျားပေ ၁၈၀၊ အနံ ပေ ၃၀ ရှိ တစ်ထပ် အဆောက်အအုံဖြစ်ကာ Advertising Nagata Co., Ltd. Japan မှ ဂျပန် ယန်းငွေ သိန်း ၁၀၀ အကုန်အကျခံကာ တည်ဆောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)







### “Touch Your Heart” ရဲ့ ဇာတ်ဝင်တေးကို သီဆိုပေးထားတဲ့ ချန်း

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသားတေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “EXO” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဖြစ်သူ ချန်းဟာ မကြာမီ ထုတ်လွှင့်ပြသသွားတော့မယ့် ကိုရီးယားရုပ်သံဇာတ်လမ်း တွဲတစ်ခုဖြစ်တဲ့ “Touch Your Heart” ရဲ့ ဇာတ်ဝင်တေးကို သီဆိုပေးထားတာဖြစ်ကြောင်း စွန့်ပီဒေါကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လာမယ့် ဇေဇော်ဝါရီ ၇ ရက်မှာ tvN ရုပ်သံလိုင်းမှ ဗုဒ္ဓဟူး ကြာသပတေးနေ့တိုင်း ထုတ်လွှင့်သွားမယ့် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲသစ် “Touch Your Heart” ကို စတင်ထုတ်လွှင့် သွားမှာပါ။ မင်းသား လီဒေါင်ဝတ်နဲ့ မင်းသမီး ယိုအင်နာတို့ ခေါင်းဆောင်ပါဝင်ထားတဲ့ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲရဲ့ ဇာတ်ဝင်တေးကိုတော့ ချန်းက သီဆိုပေးထားတာဖြစ်ကြောင်း လတ်တလော မှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ “EXO” အဖွဲ့ဝင် ချန်း သီဆိုထားတဲ့ ဇာတ်ဝင် တေးရဲ့ အမည်ကတော့ “Make It Count” လို့ ပေးထားပြီး ဒီသီချင်းမှာ ချန်းရဲ့ ချိုမြဲတဲ့ အသံကို ခံစားနိုင်မှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

### ယခုနှစ် အော်စကာဆုပေးပွဲတွင် ဂျနီဇာဟက်ဆန် ပါဝင်ဖျော်ဖြေမည်

ကျော်ကြားတဲ့ တေးသံရှင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဂျနီဇာဟက်ဆန်ဟာ ယခု နှစ်ရဲ့ အော်စကာဆုပေးပွဲကြီးမှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေပေးသွားမှာဖြစ် ကြောင်း လတ်တလောမှာ အော်စကာရဲ့ တရားဝင်လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာပေါ်မှာ ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ အီးအွန်လိုင်း ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

အော်စကာဆုပေးပွဲကြီးဟာ ယခုနှစ်ပွဲအတွက် နောက်ထပ် စိတ်လှုပ်ရှားစရာတစ်ခုကို ဖွင့်ဟလိုက်ပြန်ပြီဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကတော့ အော်စကာသမိုင်းမှာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုကျော်ကြာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေ ခဲ့ခြင်းမရှိတဲ့ ဂျနီဇာဟက်ဆန် ယခုနှစ်မှာ ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ကြာသပတေးနေ့ နေ့လယ်ပိုင်းမှာတော့ ဒေါ်ဘီသီရေတာအတွင်း ဂျနီဇာဟက်ဆန်ရဲ့ ဖျော်ဖြေမှုတွေကို ပြန်လည်တွေ့မြင်ရတော့မှာဖြစ်ကြောင်း အော်စကာရဲ့ တွစ်တာစာမျက်နှာပေါ်ကနေတစ်ဆင့် ရေးသားဖော်ပြ ခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ဒီလိုရေးသားဖော်ပြခဲ့ရ တာဟာ အော်စကာအသိုင်းအဝိုင်းအတွက်လည်း တစ်ရက်တာရဲ့ အကြိုက်နှစ်သက်ဆုံးသော ဖော်ပြမှုဖြစ်ကြောင်းလည်း ထည့်သွင်း ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

ဂျနီဇာဟက်ဆန်ကို ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၀၇ ခုနှစ် အော်စကာဆုပေးပွဲ မှာ နောက်ဆုံးတွေ့ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူဟာ အဲဒီနှစ် ဆုပေးပွဲ မှာ အီဇယ်ပိုက်အဖြစ် ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားတဲ့ရုပ်ရှင် “Dreamgirls” နဲ့ အကောင်းဆုံးအမျိုးသမီးဇာတ်ပို့ဆုကို သိမ်းပိုက် နိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



အေးပြည့်-စုစည်းသည်

### အပြီးသတ်ကွာရှင်းပြီးနောက် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြန်လည်တွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ ဘရက်ပစ်နဲ့ အန်ဂျလီနာဂျိုလီ

ဟောလီဝုဒ်ရဲ့ နာမည်ကျော်တွေ ဖြစ်တဲ့ အန်ဂျလီနာဂျိုလီနဲ့ မင်းသား ဘရက်ပစ်တို့ဟာ အပြီးသတ်ကွာရှင်း မှုတွေ လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးနောက် နှစ်ဦးသား ပြန်လည်တွေ့ဆုံခဲ့ခြင်းမရှိ ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် လတ်တလောမှာ တော့ သူတို့နှစ်ဦးဟာ ကလေးတွေ စောင့်ရှောက်ခွင့် ကိစ္စကြောင့် ပြန်လည် တွေ့ဆုံခဲ့ကြကြောင်း ဟောလီဝုဒ်လိုက်ဖ်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသား ဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်မှာ ဘရက်ပစ်နဲ့ အန်ဂျလီနာဂျိုလီတို့ဟာ ဘီဘီစီတေးက ရုံးတစ်ရုံးမှာ မျက်နှာ ချင်းဆိုင်တွေ့ဆုံခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုတွေ့ဆုံရာမှာ ကလေးတွေလည်း အတူပါဝင်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်တယ်လို့ သိရ ပါတယ်။ ကလေးတွေ စောင့်ရှောက် ခွင့်အတွက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြတဲ့ ဘရက်ပစ်နဲ့ အန်ဂျလီနာဂျိုလီတို့ဟာ ဘေးချင်းယှဉ်ကာ ဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့တာ ကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ဘရက်ပစ်နဲ့ အန်ဂျလီနာဂျိုလီတို့ ဟာ ဆယ်စုနှစ်တစ်ကြာ လက်တွဲခဲ့ ပြီးနောက် ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ကုန်ပိုင်းမှာ အပြီးသတ် ကွာရှင်းခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါ တယ်။ အန်ဂျလီနာဂျိုလီနဲ့ ဘရက်ပစ် တို့ဟာ အတူလက်တွဲခဲ့စဉ်က ကလေး ခြောက်ဦးရှိခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမှာတော့ အန်ဂျလီနာဂျိုလီက ရင်သွေးလေးခြောက်ဦးနဲ့ အတူ နေထိုင်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

သူတို့နှစ်ဦး လမ်းခွဲလိုက်ပြီဖြစ် ကြောင်း သတင်းတွေ စတင်ပေါ်ထွက် ခဲ့တဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်းမှ စတင်ကာ ဘရက်ပစ်နဲ့ အန်ဂျလီနာ ဂျိုလီတို့ မတွေ့ဆုံဖြစ်ခဲ့ကြတာပါ။

လတ်တလောမှာ မျက်နှာချင်းဆိုင် ဆွေးနွေးခဲ့ကြတာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခင် ထွက်ပေါ်ခဲ့တဲ့ သတင်းတွေအရ အန်ဂျလီနာဂျိုလီက ကလေးတွေကို နှစ်ဦးတည်းစောင့်ရှောက်ခွင့်လိုချင် နေတာဖြစ်ပြီး ဘရက်ပစ်ကတော့ အတူစောင့်ရှောက်လိုတာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ယခင်ကလည်း အန်ဂျလီနာ ဂျိုလီက ဘရက်ပစ်ဟာ ကလေးတွေ ကို ထောက်ပံ့ပေးဖို့ရာ ပျက်ကွက်ခဲ့ ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ပြီး မင်းသားကလည်း သူ့အနေနဲ့ထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ကြောင်း သူတို့ရဲ့ ကိုယ်စားလှယ် တွေကနေတစ်ဆင့် ရှင်းလင်းခဲ့ကြတာ

ကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ဇန်နဝါရီ ၂၈ ရက်မှာလည်း အန်ဂျလီနာဂျိုလီဟာ သမီးတစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ ဗီဗီယန်ကို ကိုယ်ခံပညာ သင်တန်းကျောင်းကနေ သွားရောက် ကြိုဆိုခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ အန်ဂျလီနာဂျိုလီဟာ အသက် ၁၀ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ဗီဗီယန်ရဲ့ ကိုယ်ခံပညာသင်တန်းကို သွားရောက် ကြိုဆိုပြီး သူတို့နှစ်ဦးကိုအတူတွဲကာ တွေ့မြင်ကြရတဲ့ ပရိသတ်တွေက ဗီဗီယန်ကို အန်ဂျလီနာဂျိုလီရဲ့ ကိုယ်ပွားလေးတစ်ဦးရယ်လို့တောင် ဝေဖန်ခဲ့ကြကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



### အများပြင်ခဲ့ပေမယ့် မှားနေဆဲဖြစ်တဲ့ အရီရန်နာဂရန်းဒ်ရဲ့ တက်တူး

အမေရိကန်ပေါ့ပိုက်ကြယ်ပွင့် အရီရန်နာဂရန်းဒ်ဟာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ် အမှတ် တရအဖြစ် တက်တူးထိုးခဲ့ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ တက်တူးကို တရုတ်စာလုံးနဲ့ ရေးထိုးခဲ့ရာမှာတော့ မှားယွင်းမှုတွေ ရှိနေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပရိသတ်တွေက သူ့ရဲ့ တက်တူးအပေါ် ဝေဖန်မှုတွေဟာ အွန်လိုင်းမီဒီယာတွေ ပေါ်မှာ အတော်လေးများပြားနေတာကို တွေ့ရကြောင်း အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

အရီရန်နာဂရန်းဒ်ရဲ့ နောက်ဆုံးထုတ်လွှင့်ခဲ့တဲ့ တေးသီချင်းကတော့ “7 rings” ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေး သီချင်းထုတ်လွှင့်ပြီးနောက် အမှတ်တရအဖြစ် သူ့ရဲ့ ဝဲဘက်လက်ဝါးပေါ်မှာ ဂျပန်ဘာသာစကားနဲ့ “7 rings” လို့ အဓိပ္ပာယ်ရတဲ့ တက်တူးကို တရုတ်စာလုံး တွေ့နဲ့ ရေးထိုးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ တက်တူးထိုးပုံကို အရီရန်နာဂရန်းဒ်က သူ့ရဲ့ အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာ ပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့ရာမှာတော့ ပရိသတ်တွေက မှားယွင်း နေကြောင်း ဝေဖန်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပရိသတ်တွေက အရီရန်နာဂရန်းဒ်ရဲ့ တက်တူးမှာ စာလုံးတွေလိုနေတာဖြစ်ကြောင်း ထောက်ပြဝေဖန်ခဲ့ကြ ရာမှာတော့ ပေါ့ပိုက်ကြယ်ပွင့်က တက်တူးထိုးရာမှာ နာကျင်လွန်းတာကြောင့် စာလုံးတွေကျန်ခဲ့တာဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အရီရန်နာဂရန်းဒ်ဟာ နာကျင်မှုတွေရှိနေပေမယ့် အချိန်မစောင့်ဘဲ နောက်ရက်မှာတော့ တက်တူးကို ပြန်လည်ပြင်ဆင် ရေးထိုးခဲ့ပါတယ်။ တက်တူးအသစ်ကိုလည်း သူ့ရဲ့ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်မှာ ဖော်ပြခဲ့ပြန်ပါတယ်။ ဒီတစ်ကြိမ်မှာလည်း အဓိပ္ပာယ်ဟာ မပြည့်စုံသေးဘဲ စာလုံးတွေ ကျန်နေသေးတာဖြစ်ကြောင်း သိရပါတယ်။

ဒါ့အပြင် အရီရန်နာဂရန်းဒ်ရဲ့ တက်တူးမှာ နောက်ထပ်မှားယွင်းနေတဲ့ အချက်တစ်ချက်လည်း ရှိနေပါသေးတယ်။ သူဟာ တက်တူးထိုးရာမှာ စာလုံး တွေကို ဝဲမှ ယာကို ဖတ်သွားရတဲ့ပုံမျိုး ရေးထိုးထား တာပါ။ ဒါပေမယ့် ဂျပန်စာလုံးတွေကိုတော့ အထက် အောက်ဖတ်ရှုရတာမျိုးဖြစ်တာကြောင့် လွဲနေသေးတာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

### ဂျပန်မှာ တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် မိတ်ဆက်လိုက်တဲ့ ပါးဘိုဂန်း

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ နာမည်ကျော်ကြယ်ပွင့်တစ်ဦး ဖြစ်တဲ့ ပါးဘိုဂန်းကိုတော့ ရုပ်ရှင်ချစ်ပရိသတ် တွေအနေနဲ့ မင်းသားတစ်ဦးအဖြစ် အမှတ်ရကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လတ်တလောမှာတော့ မင်းသားဟာ သူ့ရဲ့ အနုပညာနယ်ပယ်ကို ချဲ့ထွင် လိုက်ပါပြီ။ သူ့ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်ကို ဂျပန်နိုင်ငံမှာ စတင်မိတ်ဆက်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း စွန့်ပီဒေါကွန်း ရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပါးဘိုဂန်းရဲ့ တေးသီချင်းတွေကိုတော့ လာမယ့် မတ် ၂၀ ရက်မှာ ဂျပန်မှာ စတင် ထုတ်လွှင့်ပေးသွားဖို့ရာ စီစဉ်ထားတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပါးဘိုဂန်းရဲ့ တေးသီချင်းနှစ်ပုဒ်ကို ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ပြီး အဲဒီအထဲကမှ “Bloomin” တေးသီချင်းကတော့ ပရိသတ် တွေကို ရည်ရွယ်ရေးသားထားတဲ့ တေးသီချင်း တစ်ပုဒ်ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပါးဘိုဂန်းရဲ့ ဖျော်ဖြေရေးအေဂျင်စီကလည်း



မင်းသားအနေနဲ့ ဂျပန်မှာ တေးသံရှင်တစ်ဦးအဖြစ် လှုပ်ရှားသွားမှာ ဖြစ်ကြောင်းနဲ့ တေးသီချင်းသစ်တွေ ထုတ်လွှင့်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း ကို အတည်ပြုပေးခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။







**Oway TRAVEL**

**4D/3N Bangkok**  
Travel Date: 28-31 Mar & 12-15 April 2019  
USD **488**

**4D/3N Singapore**  
Travel Date: 12-15 April 2019  
USD **730**

**5D/4N Korea**  
Travel Date: 10-14 April 2019  
USD **1350**

**5D/4N Vietnam**  
Travel Date: 23-27 Mar 2019  
USD **770**

oway.com.mm | 09 4313 2193, 09 4553 11213

**အမည်ပြောင်း**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့၊ အထက(ခ) တတိယတန်းမှ (ဘ)ဦးတင် ထွန်းအောင်(၇/ ညောင်လေးပင်) ၂၀၁၇ခုနှစ် သမီး၊ မကြည်ရှင်အေး၊ ယနေ့မှစ၍ မဝင် သီရိမောင်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။  
မဝင်သီရိမောင်

**အမည်ပြောင်း**  
ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ကွမ်းခြံ(၂)လမ်း၊ အမှတ်(၁၉၈)၊ ဒုတိယထပ်နေ (ဘ) ဦးနှင်းစိုး၏သမီး မဝိုင်းရွှေ ရည်လင်း အမည်အစား မဝိုင်းရွှေ ရည်မွန်ဟု ပြောင်းလဲခေါ်ဆိုပါရန်။  
မဝိုင်းရွှေရည်မွန်

**CHERRY OO** Perfect Pair Valentine Day Special Promotion

ကျပ် ( ၃၀,၀၀၀ ) နှင့်အထက် နာရီဝယ်ယူသူတိုင်း

**7% Discount**  
Feb ~ 1 to 15

**Above 100,000 Ks**  
7% Discount  
Get Valentine T-Shirt

**Above 200,000 Ks**  
7% Discount  
Get Valentine Couple T-Shirt

<https://www.facebook.com/cherryoowatchgallery>  
Contact : 09 730 222 48, 09 451 522 228

**ကန်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၅)၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၂၇)၊ ဧရိယာ(၀.၀၆၁) ဧက၊ အကျယ်အဝန်းပေ(၄၄x၆၀)ရှိ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရန်၊ မြေနှင့်အိမ်အကျိုးခံစားခွင့် အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ဖြိုဖျက်ခံစားခွင့်နှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနတွင် အမည်ပေါက် မှတ်သားတည်ရှိသော ဦးဖရောလအောင်(MKA-007897)ထံမှ ခေါ်ဝေါ်ဝေငှား [၁၂/ မရက(နိုင်)၀၄၀၅၇၇]က တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်းနှင့် ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် မှတ်ပုံတင်အမှတ်(၁၇၁၁၉/၂၀၁၃)ဖြင့် အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာရရှိထားကြောင်း ပြောဆိုဝန်ခံသဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေအောင်တင်တင်(၁၂/၀၀၀(နိုင်)၀၂၆၆၂)မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထား ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းမြေအိမ်နှင့်အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကျိုးသက်ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ဤကြေညာ သည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း မိုင်လုံသောအထောက်အထားမှရင်းများဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့သို့ဖြစ်စေ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေထံသို့ဖြစ်စေ လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူ ဦးအောင်တင်တင် [၁၂/၀၀၀(နိုင်)၀၂၆၆၂] ဝန်း-၀၉-၉၇၇၂၆၅၀၀

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ ဦးသော်တန်း၊ LL.B,D.B.L,D.M.L,DA(Psy) (စဉ်-၄၀၀၆) ဧမာမာသိန်း(LL.B)(စဉ်-၈၇၉၂) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ [ဒြအမှတ်(၆၄) D-4 အဝေရာအိမ်ရာ၊ အဝေရာလမ်း၊ မေတ္တာညွန့်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဝန်း-၀၉-၅၀၂၆၄၄၅၊ ၀၉-၅၀၆၄၉၅၉

အဆိုများ၍ ဝိုက်ချုပ်လိုသူများ၊ ဝမ်းပျော့ ဝမ်းမှန်လိုသူများအတွက် ...

**သတ္တိဗေဒ** အမှတ်တံဆိပ်

ရှားခောင်းလက်မပိတ်ဝမ်းပျော့ဝမ်းမှန်ဆေး

အမြို့မြို့ဆေးဆိုင်တိုင်းတွင် လက်လီလက်ကား ရရှိနိုင်ပါသည်။

ပင်ရင်း ဖုဝေတနာ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ၁၄/၁၉၊ မဇ္ဈလမ်း၊ စက်မှုဇုန်၊ ပုသိမ်မြို့၊ ဖုန်း ၀၉၄၉၂၃၅၀၀၀၊ ၀၉၂၆၁၉၉၃၆၅၃၊ ၀၉၄၂၂၄၄၄၄၄၅

**ကုန်အမှတ်တံဆိပ် တစ်ဦးတည်းမူပိုင်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်နှင့် သတိပေးကြေညာချက်**

ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သည် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ ဦးအောင်ကျော်တင် (၁၂/တမန(၅)၀၀၀၀၀၄)၏ မူပိုင်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ဖြို့တော်စာချုပ်စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ရုံးတွင် စာချုပ်အမှတ် - ၁၄၉၀၀/၂၀၁၉ဖြင့် တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

**BEST FIT**

အဆိုပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် **BEST FIT** မှာ T-Shirt အကျိုးရှေ့ရင်ဘတ်နေရာနှင့် **BEST FIT** မှာအကျိုးဝတ်ပိုးအတွင်း ရိုက်နှိပ်ထားသည့် T-Shirt အကျိုးများကို အရောင် အသွေးနှင့် အရွယ်အစားဆိုင်ရာအမျိုးမျိုး ထုတ်လုပ်လျက် ရန်ကုန်မြို့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံးတွင် ဖြန့်ချိရောင်းချခြင်းဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမှတ်အသားကို မည်သူတစ်ဦး တစ်ယောက်ကမျှ ဆင်တူယိုးမှား၊ ပုံတူပုံမှား၊ ထင်ယောင်ထင်မှားဖြစ်စေအောင် တစ်ခု လုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်သော်၎င်း၊ သွယ်ဝိုက်၍ သော်၎င်း တူပပြုလုပ်သုံးစွဲခြင်း မပြုရန်သတိပေးတားမြစ်အပ်ပါသည်။

တားမြစ်ချက်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိပါက ထိခိုက်နစ်နာမှုအရပ်ရပ်အတွက် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်း သတိပေးကြေညာအပ်ပါ သည်။

လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ - ဦးခင်မောင်ချို (ဆင်ပေါင်ဝဲ) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (၂၇၃၀/၁၉၈၄) အမှတ်-၁၉(ပထမထပ်)၊ ကျောက်တောလမ်း၊ ကျားကွက်သစ်ရပ်ကွက်၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Email : ukmc, sinbaungwae@gmail.com Ph : 09 769110855, 09 49330638

**GEWARZOE CO., LTD**

We, Gewarzoe Co., Ltd takes "Fire Protection Service" for two blocks of 26<sup>th</sup> storeyed building with one Basement at the corner of Kabaraye Pagoda road & Kanbae road and "Mechanical Services" for 13<sup>th</sup> storeyed hotel Building with 2 Basements and Bus Terminal at the corner of Waizayantar road and Parami road. Now we are looking for manpower for those two projects with contract basis.

1. Project Manager (Mechanical) (2 posts)  
Minimum 10 years' experience with related field
2. Project Engineer (Mechanical) (3 posts)  
Minimum 6-7 years' experience with related field
3. Design Engineer/Drafter (Mechanical) (3 posts)  
Minimum 4-5 years' experience with related field
4. Store Keeper (2 posts)  
Minimum 4-5 years' experience with related field

Interested applicants, please email your detailed resume, stating your current and expected salary to hr.gewarzoe@gmail.com

Address - Block E, Room 406, Highway Complex Housing, Kamaryut Township, Yangon.  
Contact- 09-250374120, 09-457464864

ထားဝယ်သဇင်ဥ စစ်စစ်လုံအပ်လျှင် ဝန်း-၀၉-၄၄၄၄၄၆၇၉၇၊ ၀၉-၂၆၂၈၃၇၇၇၄ သို့ ဆက်သွယ်ပါ။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ယင်းမာပင်မြို့နယ်၊ မြောက်နားရွာနေ မဒွေးရွှေစိုး [၅/ယမပ(နိုင်)၁၂၅၅၀၉] ၏ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်အမှတ် နံပါတ် (မမှတ်မီ) မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
ဝန်း-၀၉-၆၇၇၀၄၂၉၀

**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (ခ)ရပ်ကွက်၊ မဟာဘောလမ်း၊ အမှတ်(၆၆၂/က)၊ (၂)ခန်းတွဲRC(ခ)ထပ်ခွဲတိုက်၏ (လတ္တ) (သတ္တမထပ်)(ခေါင်းရင်းခန်း)၊ ဧရိယာ(၉၅၀ စတုဂံနား) နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရန်မြေပေါ်ရှိ မီနီကွန်ဒိုတိုက်ခန်းနှင့် ၎င်းမီနီကွန်ဒို တိုက်ခန်း၏ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးကို လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသော GOLDEN GATE Engineering & Construction Co.,Ltd.ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေများဖြစ်သော ဦးလွင်ဦး[၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၃၂၀၁၉]၊ ဒေါ်မိမိနီ[၆/ကသန (နိုင်)၀၁၂၀၇၄]တို့က အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် ကန်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း တိုက်ရိုက်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမှရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက် ကျော်လွန်သည်အထိ ကန်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဦးလွင်ဦး၊ ဒေါ်မိမိနီတို့၏လွှဲအပ်သူကြားချက်များအရ ဦးဝင်းမင်းစိုး ဧမာမာသိန်းအောင်

LL.B,WIPO(Switzerland) LL.B,D.B.L,D.I.L,WIPO(Switzerland) LL.B  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၆၆၄) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၀၅၁) အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၄၀၀၃)  
Ph:01-246869,09-450023651 Ph:09-254508917 Ph:09-421157856  
Level(၅/၆/၇) တာဝါ(၂) HAGL Myanmar Center Tower အမှတ်(၁၉)၊ ကမ္ဘာ့အေဘီအေလမ်း၊ တာဝါမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။





ပြည်တွင်းအစွန်များဦးစီးဌာန  
အောင်ဘာလေသိန်းဆွေဌာနခွဲ

(၂၃) ကြိမ်မြောက် ထိပါးစဉ် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၁) ရက်နေ့

အမေ့ထုတ်ဝေသည်

**အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀၀) ဆု**  
**ယ - ၉၄၅၁၅၀**

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀၀)ဆုများ**  
သ - ၃၄၀၂၈၇      ခု - ၈၆၆၅၈၇

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀၀၀)ဆုများ**  
န - ၁၁၅၈၉၀      ကခု - ၅၇၈၂၂၇  
ကခ - ၁၂၈၈၃၆

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)ဆုများ**  
ခ - ၁၁၇၁၀၄      ကင - ၃၁၄၈၆၅      ကပ - ၈၄၀၅၂၇  
ယ - ၂၆၁၅၈၅      ဂ - ၆၃၄၅၁၃      က - ၉၁၃၃၆၉

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ**

ခ	-	၁၈၅၄၈၅
လ	-	၂၂၆၀၄၉
ဃ	-	၂၂၈၃၃၃
ကဌ	-	၂၃၁၆၁၄
တ	-	၃၃၉၆၈၀
ခု	-	၃၄၄၁၀၂
င	-	၃၇၃၀၈၈
ဟ	-	၃၈၃၇၉၈
ကည	-	၄၃၁၃၄၁
ခု	-	၄၇၂၈၈၃
ကဒ	-	၄၉၆၅၀၈
စ	-	၆၀၉၉၇၅
ကဇ	-	၇၉၁၅၇၆
ကထ	-	၉၀၉၇၆၆
သ	-	၉၅၆၀၆၉

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀၀)ဆုများ**

ဋ	-	၁၂၉၃၀၈
ဇ	-	၁၆၉၇၀၂
ကတ	-	၃၁၈၀၁၉
ဟ	-	၄၃၁၈၈၃
ဝ	-	၄၉၆၆၀၄
ဖ	-	၄၉၇၅၁၁
ဃ	-	၅၄၂၇၃၂
ကဏ	-	၅၇၃၈၆၁
ဋ	-	၅၈၀၈၈၃
ကခ	-	၅၈၇၄၉၅
စ	-	၆၀၀၈၅၈
ည	-	၉၂၃၆၇၀
က	-	၉၄၄၄၁၄
ဋ	-	၉၇၆၈၈၄
ရ	-	၉၈၁၆၁၆

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ**

ဝ	-	၁၅၈၅၂၄
င	-	၂၅၈၇၇၈
ဇ	-	၂၈၅၀၅၂
ကခု	-	၃၄၂၀၈၈
ကထ	-	၃၆၆၁၉၀
ကက	-	၄၀၈၁၈၄
က	-	၄၂၉၉၅၅
ရ	-	၄၇၈၃၀၂
ကဒ	-	၄၉၄၆၂၅
ဆ	-	၅၇၁၃၆၇
ကဒ	-	၅၉၂၀၃၁
ဟ	-	၆၃၂၄၁၁
ကစ	-	၆၈၅၀၉၄
ကဒ	-	၇၄၀၅၀၄
ဋ	-	၇၆၆၆၇၆
ကပ	-	၈၆၈၅၁၈
ကဋ	-	၈၇၀၆၁၇
ဆ	-	၉၈၈၄၄၄

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ**

ဌ	-	၁၀၆၅၁၁	ကက	-	၄၁၄၀၅၄
ဝ	-	၁၂၅၇၉၁	ဟ	-	၄၄၀၄၀၃
ကထ	-	၁၆၆၃၂၁	ဘ	-	၅၀၅၀၅၁
ကဆ	-	၁၇၁၄၃၆	ကဆ	-	၅၆၄၇၇၀
ကထ	-	၂၀၇၂၀၄	ကစ	-	၆၇၈၅၂၃
ဒ	-	၂၇၄၂၅၆	အ	-	၇၅၀၀၇၃
စ	-	၃၁၈၄၀၇	ဂ	-	၇၆၀၈၈၂
ယ	-	၃၂၆၁၉၇	ကဂ	-	၈၃၉၄၆၂
ဒ	-	၃၅၉၅၀၇	ဒ	-	၈၈၇၉၂၈
သ	-	၃၈၃၄၃၀	ဆ	-	၉၀၇၂၁၀

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀)ဆုများ**

ကတ	-	၁၈၂၉၉၃	ကဒ	-	၅၈၀၁၁၆
ဋ	-	၂၂၉၂၉၂	ကဈ	-	၆၁၉၆၇၇
ယ	-	၃၅၂၆၉၃	ကဒ	-	၆၂၇၀၅၇
ဒ	-	၃၅၅၉၁၃	ယ	-	၆၃၄၀၅၃
ဌ	-	၃၉၇၂၂၉	ဌ	-	၇၀၉၁၄၅
ကင	-	၄၀၇၀၆၂	ကစ	-	၇၂၁၅၈၄
ဏ	-	၄၃၇၉၇၆	ကဏ	-	၈၆၀၀၅၇
ကတ	-	၄၆၉၁၃၈	ဆ	-	၈၆၅၁၀၀
လ	-	၄၇၁၁၅၈	တ	-	၉၅၃၂၈၆
ကဒ	-	၄၉၅၃၇၂	ဏ	-	၉၇၁၁၉၆
တ	-	၅၅၂၃၄၁	လ	-	၉၇၈၃၈၃
န	-	၅၆၈၉၆၇	ကတ	-	၉၉၄၅၄၇
ဋ	-	၅၇၆၁၅၀			

**ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၁၀)ထိနီးဆုများ**

ကည	-	သဝဏ်ဗွ	၆	-	ဌာဝဏ္ဍဉာ	မ	-	ဥဒုဂ္ဂဓဓ	ယ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
ကယ	-	သဗ္ဗဗိဓာ	မ	-	ဌာ၂၂၂၀	ကက	-	ဥဒုဂ္ဂဉာ	ရ	-	ဇာ၂၀၇၇
စ	-	၂၅၅၅၈၇	မ	-	ဌာ၇၇၇၇	ကထ	-	ဥဇ္ဇဝဓဗွ	တ	-	ဇာ၂၆၀၀
ကည	-	ဝဏ္ဏဉာ	သ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ	ထ	-	ဓဉာဝဓဓ	ထ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
ထ	-	ဝဏ္ဏဉာ	ယ	-	ဇာ၂၂၆၀	ယ	-	ဓဗ္ဗဉာ	က	-	ဇာ၇၇၇၇
စ	-	ဝဏ္ဏဉာ	ကရ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ	ကရ	-	ဓဗ္ဗဉာ	၆	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
မ	-	ဝဏ္ဏဉာ	ဝ	-	ဇာ၂၂၆၀	မ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ	ဝ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ

ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၁၀)ထိနီးဆုများ  
ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၁၀)ထိနီးဆုများ  
ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၁၀)ထိနီးဆုများ

မ - ၇၀၂၇၂၇  
က - ၅၀၇၇၇၇  
ဝ - ၇၇၀၀၀၀

**ဝေဝေဆာဆာဝေဝေသာ ဆုမဲစုနစ်**

**ဝေဝေဆာဆာဝေဝေသာ ထုပ်(၃)ထိနီးဆုများ**

ဝ	-	ဝဝဝ၂၅	ဆ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(ဝ-ဝဝဝ၂၅၀၀ နှင့် ဝ-ဝဝဝ၂၅၀၀၀)			(ဆ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် ဆ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)		
ခ	-	ဝဝဝဓဓ	ဓ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(ခ-ဝဝဝဓဓ၀၀ နှင့် ခ-ဝဝဝဓဓ၀၀၀)			(ဓ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် ဓ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)		
ကထ	-	၂၀၅၂၅	လ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(ကထ-၂၀၅၂၅၀၀ နှင့် ကထ-၂၀၅၂၅၀၀၀)			(လ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် လ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)		
ကဋ	-	၇၇၇၀၀	ကထ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(ကဋ-၇၇၇၀၀၀၀ နှင့် ကဋ-၇၇၇၀၀၀၀၀)			(ကထ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် ကထ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)		
ထက	-	၅၇၇၅၆	ဝ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(ထက-၅၇၇၅၆၀၀ နှင့် ထက-၅၇၇၅၆၀၀၀)			(ဝ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် ဝ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)		
ထ	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ	န	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(ထ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် ထ-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)			(န-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀ နှင့် န-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀)		

ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၃)ထိနီးဆုများ - ဆု(၃)ထိနီး

**ဝေဝေဆာဆာဝေဝေသာ ထုပ်(၂)ထိနီးဆုများ**

စ	-	ဝဝဝဓ	ဝ	-	ဝဝဝဝ
(စ-ဝဝဝဓ၀၀၀ နှင့် စ-ဝဝဝဓ၀၀၀၀)			(ဝ-ဝဝဝဝ၀၀၀ နှင့် ဝ-ဝဝဝဝ၀၀၀၀)		
ည	-	ဝ၂၂၅	ကရ	-	ဝဝဝဝ
(ည-ဝ၂၂၅၀၀၀ နှင့် ည-ဝ၂၂၅၀၀၀၀)			(ကရ-ဝဝဝဝ၀၀၀ နှင့် ကရ-ဝဝဝဝ၀၀၀၀)		
ထ	-	၂၀၅၅	ဝ	-	၅၂၀ဓ
(ထ-၂၀၅၅၀၀၀ နှင့် ထ-၂၀၅၅၀၀၀၀)			(ဝ-၅၂၀ဓ၀၀၀ နှင့် ဝ-၅၂၀ဓ၀၀၀၀)		
မ	-	၂၀၅၅	၆	-	ဇာဝဏ္ဍဉာ
(မ-၂၀၅၅၀၀၀ နှင့် မ-၂၀၅၅၀၀၀၀)			(၆-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀ နှင့် ၆-ဇာဝဏ္ဍဉာ၀၀၀၀)		
ဝ	-	ဝဝဝဝ	မ	-	ဝဝဝဝ
(ဝ-ဝဝဝဝ၀၀၀ နှင့် ဝ-ဝဝဝဝ၀၀၀၀)			(မ-ဝဝဝဝ၀၀၀ နှင့် မ-ဝဝဝဝ၀၀၀၀)		
ကပ	-	ဝဝဝဓ	ကရ	-	ဝဝဝဝ
(ကပ-ဝဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် ကပ-ဝဝဝဓ၀၀၀၀၀)			(ကရ-ဝဝဝဝ၀၀၀၀ နှင့် ကရ-ဝဝဝဝ၀၀၀၀၀)		

ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၂)ထိနီးဆုများ - ဆု(၂)ထိနီး

**ဝေဝေဆာဆာဝေဝေသာ ထုပ်(၁)ထိနီးဆုများ**

ည	-	ဝဝ၂	ကဓ	-	ဝဝဓ	ကရ	-	ဝဝဓ
(ည-ဝဝ၂၀၀၀ နှင့် ည-ဝဝ၂၀၀၀၀)			(ကဓ-ဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် ကဓ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀)			(ကရ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀ နှင့် ကရ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀၀)		
ဝ	-	ဝဝ၂	ကထ	-	ဝဝဓ	မ	-	ဝဝဓ
(ဝ-ဝဝ၂၀၀၀ နှင့် ဝ-ဝဝ၂၀၀၀၀)			(ကထ-ဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀)			(မ-ဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် မ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀)		
ကထ	-	ဝဝဓ	ည	-	ဝဝဓ	ထ	-	ဝဝဓ
(ကထ-ဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀)			(ည-ဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် ည-ဝဝဓ၀၀၀၀၀)			(ထ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀ နှင့် ထ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀၀)		
ကပ	-	၂၂၂	ကထ	-	ဝဝဓ			
(ကပ-၂၂၂၀၀၀ နှင့် ကပ-၂၂၂၀၀၀၀)			(ကထ-ဝဝဓ၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝဓ၀၀၀၀၀)					

ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၁)ထိနီးဆုများ - ဆု(၁)ထိနီး

**ဝေဝေဆာဆာဝေဝေသာ ထုပ်(၅)ထိနီးဆုများ**

ဝ	-	ဝဝ	က	-	ဝဝ
(ဝ-ဝဝ၀၀၀၀ နှင့် ဝ-ဝဝ၀၀၀၀၀)			(က-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် က-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)		
ကထ	-	၂၂	ကထ	-	ဝဝ
(ကထ-၂၂၀၀၀၀ နှင့် ကထ-၂၂၀၀၀၀၀)			(ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)		
ထ	-	ဝဝ	က	-	ဝဝ
(ထ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ထ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)			(က-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် က-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)		
ခ	-	ဝဝ	မ	-	ဝဝ
(ခ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ခ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)			(မ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် မ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)		
ကထ	-	ဝဝ	ကထ	-	ဝဝ
(ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)			(ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)		
ကပ	-	ဝဝ	ကထ	-	ဝဝ
(ကပ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ကပ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)			(ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀ နှင့် ကထ-ဝဝ၀၀၀၀၀၀)		

ဆုတစ်ဆူချင်း၊ ဆုမဲစုနစ် ထုပ်(၅)ထိနီးဆုများ - ဆု(၅)ထိနီး

၁။ ဤစာအုပ်သည် မြန်မာ့အလင်းစာတိုက်မှ ထုတ်ဝေပြီးဖြစ်ပြီး အကျိုးအမြတ် မရရှိပါ။  
၂။ ဤစာအုပ်သည် မြန်မာ့အလင်းစာတိုက်မှ ထုတ်ဝေပြီးဖြစ်ပြီး အကျိုးအမြတ် မရရှိပါ။  
၃။ ဤစာအုပ်သည် မြန်မာ့အလင်းစာတိုက်မှ ထုတ်ဝေပြီးဖြစ်ပြီး အကျိုးအမြတ် မရရှိပါ။  
၄။ ဤစာအုပ်သည် မြန်မာ့အလင်းစာတိုက်မှ ထုတ်ဝေပြီးဖြစ်ပြီး အကျိုးအမြတ် မရရှိပါ။



နယူးနိုလာဗုဒ္ဓဂယာဘုရားပူးအဖွဲ့ အသက်သာဆုံးခရီးစဉ်အား

ဇေဇော်ဝါရီ (15)ရက်မတိုင်မီခရီးစဉ်ပေးသွင်းပါကလလာမပါ ငွေသားကစမ်းမဲနှင့်အတူ အခမဲ့ လိုက်ပါခွင့်စရံ (2)သိန်း+US 500 (11)ရက်ခရီးစဉ်နှင့်စရံ(2)သိန်း + US 600 (15) ရက်



(ကစမ်းမဲကို ခရီးစဉ်မထွက်ခင် (1) ရက်အလိုတွင်တောက်မည်) ခရီးစဉ်ထွက်ခွာမည့်ရက်- (15) ရက်အထူး၊ မတ်လ (23) သွား၊ ဧပြီ (6) မြန် / သင်္ကြန်အထူးခရီးစဉ် ဧပြီ (3) သွား၊ (17) မြန် / ဧပြီ (6) သွား၊ ဧပြီ (20) မြန်

ရိုးရိုးခရီးစဉ် စရံ (2) သိန်း+US 750 (၁၅) ရက်/စရံ (2)သိန်း+US 550 (၁) ဖတ် (10) ဦး (၁)ဦး အခမဲ့ / ဖတ် (4) သွား၊ (11) မြန် (1) ဖတ်

06230406201337301-KBZ ဘဏ်၊ အလုံး ကမ်းနားလမ်း၊ ဆင်မင်းခရီးအနီး B1(101) သီရိမင်္ဂလာဥယျာဉ်အိမ်ရာ၊ ရန်ကင်း

(Email/Facebook: newnilar) / Viber: 5052973, 5069624, 5071583 Office: /899060007/799422740/786337158/9694964952,

ပြည်ထောင်စုကျောင်းသားဟောင်းများသို့ မိတ်ကြားလွှာ... ယခင်ပြည်ထောင်စုကျောင်းသား (၂၅)နှစ်မြောက် (ငွေရတု) ဆရာကန်တော့ကို ၁၂-၂-၂၀၁၉ရက် (ပြည်ထောင်စုနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ဆရာကြီးဦးတိုးအောင်နေအိမ်၊ အမှတ် (၂၄/၆) ၁၀၆လမ်း၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်သို့ကြိုချောက်ပါရန် မိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်- ပြည်ထောင်စုကျောင်းသားဟောင်းများ ဦးအောင်ဆန်း ဖုန်း - ၀၉၂၃၀၀၀၅၆ ဦးသန်းဆွေ ဖုန်း - ၀၉၄၄၄၄၄၆၀၀၀ ဦးခင်ဝင်း ဖုန်း - ၀၉-၇၈၇၀၄၄၅၅၈

ရွှေပြည်သစ် 09-448004702, 09-781781425, 09-450551242... မင်းရွှေစက်တော်(သီးသီး)၊ စတိုးနီးဗား၊ နဂါးဗွတ်၊ ကျောင်းတော်ရာ၊ မေကြူမြို့နယ် 45000

Taw Win Nan Htake Htar Travels & Tours No.(1), 151st, Tamwe Township, Yangon... မြန်ကြီးများ - အင်းတော်ကြီး - ဧရာဝတီ

တော်ဝင်ထွန်းစတား 09-2524 666 55, 09-2524 666 33... မနားရွှေစက်တော်(သီးသီး)၊ ပုဗ္ဗသီး၊ ပုဗ္ဗသီး၊ ဘလောက်တော်ကသာပေး 80000

သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်းကုသိုလ်ဖြစ်ဆေးရုံ တည်ဆောက်ခြင်းပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်... ဝတ်လှံ သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်းကုသိုလ်ဖြစ်ဆေးရုံ စေ (၁၆၀x၅၆) သုံးထပ်ဆောင် တစ်ထပ်လျှင် ကျပ်သိန်း ၁၀၀၀

BRAND'S Exam Pack နှင့် အတူ ကျွန်တော်တို့ အနိုင်ယူလိုက်ကြစို့။ BRAND'S Brain Study Camp V 2018-19... အခမဲ့ စာမေးပွဲလမ်းညွှန်စာအုပ်များ ထည့်ပေးထားပါသည်။

Great Wall ENGLISH Conversation Practice... Sayar Yang မြေပုံပြင်ပြောဆိုသင်တန်း

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာချက်... လွန်ကောင်းကျေးရွာ၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် ကျွန်တော်

ပြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးကိုဥပဒေအမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀) ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး... ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၄၄





# ၂၀၁၈ ခုနှစ် ၆ လပတ် အခွန်ကောက်ခံရရှိမှုအခြေအနေနှင့် ပြည်သူ့ငွေစာရင်း ပူးပေါင်းကော်မတီ၏ သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၁

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ဦးတီခွန်မြတ် က နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ ပေးပို့ထားသော ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့တွင်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးကျော်ကျော်ဝင်းအား လည်းကောင်း၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး အဖြစ် ဦးလှဆိုင်အား လည်းကောင်း၊ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးအဖြစ် ဦးနော်လီ (ခ) ဇခေါင်ခမ်းရယ်အား လည်းကောင်း ခန့်အပ်တာဝန်ပေးခြင်းကို လွှတ်တော်သို့တင်ပြ၍ မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့မှ ပေးပို့သော ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလမှ

စက်တင်ဘာလအထိ ၆ လပတ် အခွန်ကောက်ခံရရှိမှု အခြေအနေနှင့် ၎င်းအပေါ် ပြည်သူ့ငွေစာရင်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်နှင့် သဘောထားမှတ်ချက် အစီရင်ခံစာ (၂/၂၀၁၉) တို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆိပ်ကြီး/ခနောင်တို မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးတင်ထွန်းနိုင်က ပြည်ထောင်စု ဘတ်ဂျက်တွင် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

## တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ တက်ရောက်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ရန်ကုန် ဇေဇော်ဝါရီ ၁ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၏ တရုတ်နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ် ပြည်လမ်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး၏ နေအိမ်၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ နှင့် ဇနီး ဒေါ်မေယျာထွန်းတို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်သည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကိုနှင့် ဇနီး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းနှင့် ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်သက်ပုံနှင့် ဇနီး၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ ၆

## လက်ရှိချန်ပီယံ ရန်ကုန်နှင့် ဇွဲကပင်အသင်း သရေကျ

ရန်ကုန် ဇေဇော်ဝါရီ ၁

၂၀၁၉ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၄) ပထမနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ကျင်းပရာ ဇွဲကပင်အသင်း နှင့် ရန်ကုန်အသင်းတို့ တစ်စိုး-တစ်စိုးဖြင့် သရေကျခဲ့သည်။

ဖိအားတိုးသွား

ပွဲစဉ် (၃) တွင် အဓိကပြိုင်ဘက် ရတနာပုံအသင်းကို အဝေးကွင်း၌ အရှုံးပေးခဲ့ရသည့် ရန်ကုန်အသင်းသည် ယခုပွဲ သရေရလဒ်ကြောင့် ဖိအားတိုးသွားခဲ့ရပြီး ထိပ်ဆုံးမှ ဖယ်ပေး ရတော့မည်ဖြစ်သည်။

ဇွဲကပင်အသင်းသည် အမာခံကစားသမားအစုံအလင် ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး ရန်ကုန်အသင်းမှာမူ ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အပြောင်းအလဲအချို့ပြုလုပ်ခဲ့ကာ လူငယ်ကစားသမားများကို အမာခံကစားသမားများနှင့် တွဲဖက်ပွဲထုတ်ခဲ့သည်။ ရန်ကုန် အသင်းသည် ဇွဲကပင်အသင်းထက် အစစအရာရာသာသည် အသင်းဖြစ်သည့်အပြင် ပွဲအစ ၄ မိနစ်တွင် မီလာ၏ ဦးဆောင်

ဂိုးရခဲ့သောကြောင့် နောက်ပိုင်းတွင် ကစားပုံ လျော့ရဲသွားခဲ့ ပြီး ပထမပိုင်းတွင် ဂိုးသွင်းခွင့် အနည်းငယ်သာ ထပ်ရကာ ဇွဲကပင်အသင်း၏ တိုက်စစ်ဆင်မှုများကို ပြန်လည်ခွင့်ပြုခဲ့ရ သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းသည် ချေပဂိုးရရန် ကြိုးစားသော်လည်း အဆုံးသတ်အားနည်းခဲ့သောကြောင့် ဒုတိယပိုင်းမှ ဂိုးထပ်ရခဲ့ သည်။ ဇွဲကပင်အသင်းအတွက် ချေပဂိုးကို ၅၆ မိနစ်တွင် ကင်မ်က ပြစ်ဒဏ်ဘောကို တိုက်ရိုက်ကန်သွင်းခဲ့သည်။

နစ်နာခဲ့ရ

သရေကျပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အသင်းက သန်းပိုင် နှင့် စိုးမင်းနိုင်ကိုထည့်ကာ တိုက်စစ်အားမြှင့်ခဲ့ပြီး ဂိုးရနိုင်သည့် အခွင့်အရေးများရသော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့၍ နစ်နာခဲ့ရသည်။ ဒုတိယနေ့ကို ဇေဇော်ဝါရီ ၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး ဗထူးကွင်း၌ ရတနာပုံနှင့် မကွေး၊ မုံရွာကွင်း၌ စစ်ကိုင်း နှင့် Chinland အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

ရှိုင်းထက်ဇော်



ဇွဲကပင်အသင်းအတွက် ချေပဂိုးကို ပြစ်ဒဏ်ဘောမှတစ်ဆင့် ကင်မ်က သွင်းယူလိုက်စဉ်။ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်

ထုတ်လုပ်ခွင့်ရိုင်စင်အမှတ် ၈/ ၂၀၁၇၊ စာအထလ/တိုး/၇၄၊ တိုင်းရင်းသေချာမှုပုံစံအမှတ်(သေ/ပြ) - TMR 004815(0320) / (သေချာ) TMR 000394(0320)

တရားဝင်အသုံးပြုခွင့်ရိုင်စင်အမှတ် ၈/ ၂၀၁၇၊ စာအထလ/တိုး/၇၄၊ တိုင်းရင်းသေချာမှုပုံစံအမှတ်(သေ/ပြ) - TMR 004815(0320) / (သေချာ) TMR 000394(0320)

မြန်မာ့တိုင်းရင်းသေးဖက်ဝင်စစ်မှန်သော ပရသေးပစ္စည်းများဖြင့် ဖော်စပ်ထားသောကြောင့် အံ့ဩလောက်အောင် အထူးပင် ဆေးစွမ်းထက်မြက်လှပါသည်။

နူးနား၊ ခါးနား၊ ကျိုးပေါင်းရောဂါ၊ ထုံကျဉ်းကိုက်ခဲအကြောဝေဒနာရှင်များနှင့်ချောင်းဆိုး၊ ရင်ကျပ်၊ ဖိုက်နာလျှင်လိမ်း ပူးပေါင်းရင်တုန့်၊ ရက်ကြော့ဘက်လျှင်ရှု၊ ဝဗုန်းရှင် လေငန်းလိမ်းဆေးရည်

မြန်မာ့တိုင်းရင်းသေးဖက်ဝင်စစ်မှန်သော ပရသေးပစ္စည်းများဖြင့် ဖော်စပ်ထားသောကြောင့် အံ့ဩလောက်အောင် အထူးပင် ဆေးစွမ်းထက်မြက်လှပါသည်။

နူးနား၊ ခါးနား၊ ကျိုးပေါင်းရောဂါ၊ ထုံကျဉ်းကိုက်ခဲအကြောဝေဒနာရှင်များနှင့်ချောင်းဆိုး၊ ရင်ကျပ်၊ ဖိုက်နာလျှင်လိမ်း ပူးပေါင်းရင်တုန့်၊ ရက်ကြော့ဘက်လျှင်ရှု၊ ဝဗုန်းရှင် လေငန်းလိမ်းဆေးရည်





## ပအိုဝ်းလူမျိုးများအကြောင်း သိကောင်းစရာများ

**မိုင်းနော်ရိန်း(လူမှုဘဝ)**

ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားများ၏ မူလဒေသရင်းကား တရုတ် အနောက်ပိုင်း မွန်ဂိုကုန်းမြင့်ဒေသဖြစ်လေသည်။ မွန်ဂို ကုန်းမြင့်ဒေသတွင် အနေကြာလာသောအခါ လူဦးရေ တဖြည်းဖြည်းတိုးလာပြီး ရေကြည်ရာမြက်နုရာဒေသများ ကို ရှာဖွေ၍ ပြောင်းရွှေ့ကြပြန်၏။ ထိုသို့ပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်ကြရာ သံလွင်မြစ်ကြောင်း၊ မဲခေါင်မြစ်ကြောင်း၊ ဗြဟ္မပုတ္တရမြစ်ကြောင်းများမှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း

သို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပါသည်။  
**ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ဆင်းသက်လာပုံ**  
 မြန်မာမင်းအုပ်ချုပ်ပုံစာတမ်း စာမျက်နှာ(၃၀)၅ မြန်မာ ခုနစ်မျိုးထဲတွင် မြန်မာ၊ ယော(ပရဲ)၊ ရခိုင်၊ ထားဝယ်၊ ပျူ၊ ကမ်းယံ၊ တောင်သူဟု ရေတွက်ထားသည် ကို ထောက်လျှင် တောင်သူအမည်ခံခဲ့သော ပအိုဝ်းလူမျိုး သည် တိဗက်မြန်မာအုပ်စုတွင် ပါဝင်လိမ့်မည်ဟု ယူဆ ရပေသည်။ တိဗက်မြန်မာအုပ်စုတွင် မြန်မာ၊ သက်လိုလို၊ ကချင်၊ ချင်း၊ နာဂနှင့် ကရင် ဟု သတ်မှတ်ထားသည်။ ပအိုဝ်းကို ကရင်အုပ်စုတွင် ထည့်သွင်းထားသောကြောင့်

တိဗက်မြန်မာအစုပင်ဖြစ်သည်ဟု ယူဆဖွယ်ရာရှိသည်။  
 ဆာဂျော့ဂျော့စကော့ ( Sir J.George Scott ) မှတ်တမ်းအရလည်း ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် မြန်မာ နိုင်ငံနယ်နိမိတ်အတွင်းဘက်မှသာလျှင်မကဘဲ ယိုးဒယား၊ ကမေတ္တာဒီးယား၊ မဲခေါင်မြစ်ဝှမ်းတောင်ပိုင်းဒေသတွင် လည်း ပြန့်ကျဲနေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။  
 ( Major Enrequeze ) မေဂျာအင်ရီကွီဇ် ပြုစု သည့် မြန်မာနိုင်ငံလူမျိုးများ အကြောင်းစာအုပ်တွင်လည်း ကရင်သည် ထိုင်း-တရုတ်အနွယ်မှ ဆင်းသက်သည်ဟု ရေးသားထားလေသည်။ ကရင်ဘဝ ဓလေ့စာအုပ်တွင်

ပအိုဝ်းသည် ကရင်အနွယ်စုဖြစ်ပြီး ကရင်သည် ထိုင်း- တရုတ်အုပ်စုမှ ဆင်းသက်လာသည်ဟု ရေးသားဖော်ပြ ထားသည်ကို တွေ့ရှိရပေသည်။ ထို့ကြောင့် အထက်ပါ ပညာရှင်များ၏ ယူဆချက်များကိုကြည့်လျှင် တောင်သူခေါ် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် တိဗက်မြန်မာအုပ်စုတွင် ပါဝင်သည်ဟုလည်းကောင်း၊ ထိုင်း-တရုတ်အုပ်စုတွင် ပါဝင်သည်ဟုလည်းကောင်း အယူအဆတွေကွဲပြား နေပေသည်။  
 မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ မြန်မာပြည်ဖွား တိုင်းရင်းသားအားလုံးသည် **အထူးကဏ္ဍ [၀] သို့ >>**

## ချင်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ လက်နက်မဲ့တိုက်ခိုက်သည့် စစ်ရေးနည်းပညာ(သို့) ဖော်လုံပလူးဖော်ကွန်း

**မောင်မောင်ကျော်(ပလက်ဝ)**

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မှီတင်းနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့သည် မိမိတို့၏ ကိုယ်ပိုင်ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများ နှင့် နေထိုင်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ ချင်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း မင်းတပ်မြို့နယ်ရှိ ချိုးချင်း တိုင်းရင်းသားတို့တွင်လည်း ကိုယ်ပိုင် ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးစံများနှင့် စစ်ရေးစစ်ရာ တို့တွင် အသုံးပြုကြသည့် ကိုယ်ပိုင်လက်နက်မဲ့ တိုက်ခိုက်သည့် စစ်ရေးနည်းပညာများ လည်းရှိပါသည်။ မင်းတပ်ဒေသရှိ ချိုးချင်းတို့ ကို မွမ်းချင်းဟုလည်းခေါ်ကြ၏။  
**အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ စစ်ပွဲများ**  
 အင်္ဂလိပ်တို့သည် မြန်မာပိုင် ရှင်မဖြူကျွန်း ကို တိုက်ခိုက်ပြီးနောက် ၁၈၂၄ ခုနှစ် မတ်လ ၅ ရက်နေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံကို စစ်ကြေညာခဲ့ သည်။ ၁၈၂၆ ခုနှစ် ဧပြီလ ၂၄ ရက်

တွင် ရခိုင်ဒေသနှင့် တနင်္သာရီဒေသကို အင်္ဂလိပ်တို့သိမ်းယူသည်။  
 မြန်မာနိုင်ငံသည် စပါးကောက်နှံ၊ ပတ္တမြား၊ ကျောက်သဲ၊ ရေနံ၊ ကျွန်းသစ်တို့ ဖြစ်ထွန်း ကြွယ်ဝကြောင်း သိသွားသော အင်္ဂလိပ်တို့ သည် အောက်မြန်မာပြည်ကို မျက်စောင်းထိုး လာပြန်သည်။ ရန်ကုန်မြို့ဝန်က အင်္ဂလိပ် ကုန်သည်နှစ်ဦးအပေါ် ကျူးလွန်သော ရာဇဝတ်မှုအလိုက် ဒဏ်ငွေတပ်ရိုက်သည်ကို အကြောင်းပြုပြီး အင်္ဂလိပ်တို့က ၁၈၅၂ ခုနှစ် တွင် စတင်ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်ပြန်သည်။ ၁၈၅၂ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ပဲခူးကို သိမ်းပိုက်ကြသည်။  
 အထက်မြန်မာပြည်ဘက် လှည့်ပြီး မျက်စောင်းထိုးလာသော အင်္ဂလိပ်အစိုးရ သည် အင်္ဂလိပ်တို့၏ ဘုံဘေးဘေးမှားကုမ္ပဏီကို သစ်ခိုးမှုကြောင့် မြန်မာအာဏာပိုင်တို့က ဒဏ်ငွေရိုက်သည့် ကိစ္စကိုအကြောင်းပြုပြီး

၁၈၅၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်တွင် မန္တလေးသို့ ချီတက်ကာ မန္တလေးရတနာပုံ နေပြည်တော်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် သိမ်းပိုက်လိုက်ကြသည်။ ၁၈၆၆ ခုနှစ် ဧပြီ ၁ ရက်တွင် အင်္ဂလိပ်ဘုရင်မကြီးအတွက် နှစ်သစ်လက်ဆောင်အဖြစ် အင်္ဂလိပ်နယ်ချဲ့ ဘုရင်ခံချုပ် လော့ဒ်ဒါလဟိုဇီအား မြန်မာနိုင်ငံ ကိုဆက်သခဲ့သောကြောင့် မြန်မာ့ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ရလေသည်။  
 မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးစေရသည့် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲတိုင်းနှင့် တတိယစစ် ပြီးဆုံးသည့် နောက်ပိုင်းအထိပင် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်၊ ဗမာ၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း စသည်တို့ဖြင့်ခွဲစည်းထားသော တိုင်းရင်းသား ပေါင်းစုံတို့၏ မျိုးချစ်သူရဲကောင်းများသည် သမိုင်းပြောင်မြောက်စွာ ရဲစွမ်းပြု၍ နယ်ချဲ့များ ကို ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြပေသည်။  
**အထူးကဏ္ဍ [၀] သို့ >>**



မင်းတပ်ဒေသရှိ (ချိုး(ခ)မွမ်း)လူမျိုး။



### »» ပအိုဝ်းလူမျိုးများမှ

တိုက်ကုန်းမြေမြင့်မှ ပေါက်ဖွားဆင်းသက်လာသော မွန်ဂိုအနွယ်ဝင်များဖြစ်ကြသည်။

#### ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုလေ့ထုံးစံ

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုသည် သမိုင်းအရ သုဝဏ္ဏဘူမိ(သထုံ)နေပြည်တော်ကို အုပ်ချုပ်သည့် သူရိယစန္ဒာမင်းလက်ထက်ကတည်းက စတင်ခဲ့သည်။ ပအိုဝ်းမင်းဆက်များတွင် သူရိယစန္ဒာမင်းသည် အထင်ရှားဆုံးမင်းဖြစ်သည်။ ထိုသူရိယစန္ဒာအမည်ရှိသည့် ပအိုဝ်းတို့၏ မဟာဒုတ္တပေါင်မင်းကြီးသည် နေနတ်မျိုးနွယ်ဖြစ်သည်ဟု ရာဇဝင်အဆိုရှိသည်။ သူရိယစန္ဒာမင်းသည် မြတ်ဗုဒ္ဓကို သုံးကြိမ်တိုင်အောင် ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ ဖူးမြော်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ သူရိယစန္ဒာမင်းသည် ပထမအကြိမ် မြတ်ဗုဒ္ဓကို ဖူးမြော်ရချိန်မှာ မြတ်စွာဘုရားက ဆံတော်သုံးဆူကို ပေးတော်မူခဲ့သည်။ သူရိယစန္ဒာမင်းသည် ဗုဒ္ဓဘာသာကို သက်ဝင်ယုံကြည်ကိုးကွယ်သည့်နည်းတူ တိုင်းသူပြည်သားဖြစ်သော ပအိုဝ်းလူမျိုးတို့သည်လည်း ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာကို စတင်ကိုးကွယ်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ထိုအချိန်မှစ၍ ယနေ့တိုင်အောင် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာကို နက်ရှိုင်းစွာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်ခဲ့ကြသည်။

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် ရှေးအစဉ်ဆက်ကပင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ အနန္တဝါးပါးကို ရိုသေကိုးကွယ်ကြသည်။ တစ်ဦးတစ်ဦး ရိုင်းပင်းကူညီခြင်း၊ ရိုးသားဖြူစင်ခြင်း၊ ပွင့်လင်းခြင်း၊ အေးချမ်းလွတ်လပ်စွာနေထိုင်လိုခြင်း၊ ခွင့်လွှတ်တတ်ခြင်း စသည်တို့သည် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ သဘာဝစရိုက်ပင်ဖြစ်သည်။

#### ရာသီပွဲတော်များ

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများသည် အများစုက ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များဖြစ်သောကြောင့် စီရင်ကျင်းပသော ပွဲတော်များလည်း ဘာသာရေးနှင့် ဆက်သွယ်သော ဘာသာရေးပွဲတော်များဖြစ်သည်။ “ပွယ်ပန်” ခေါ်သည့် ရှင်ပြုရဟန်းခံပွဲသည် ပအိုဝ်းတို့ဒေသတွင် အလွန်စည်ကားသော ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ဤပွဲတော်သည် ခြုံ လယ်ယာလုပ်ငန်းများ အားလပ်ချိန်တပေါင်း၊ တန်ခူးလတွင် အများဆုံးစီရင်ကျင်းပလေ့ရှိကြသည်။ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် ကထိန်ပွဲတော်ကို နေရာအနှံ့ ကျင်းပကြသည်။ ကထိန်ပွဲကို ဆင်ယင်ကျင်းပခါနီး အချိန်တွင် ကိုယ့်ရွာနှင့်ကိုယ် ဝါးနီးစသည့် တန်ဆောင်တိုင်ကိရိယာကို ရှာဖွေစုဆောင်းဝယ်ခြင်းကြသည်။ ကထိန်ပွဲတော်သည် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့အတွက် ကြီးကျယ်ခမ်းနားသော ပွဲဖြစ်သည်နှင့်အညီ လူစုတစ်စုဖြင့် အလွန်စည်ကားသော ပွဲတော်လည်းဖြစ်ပေသည်။ “ပအိုဝ်းအမျိုးသားနေ့ပွဲတော်” အမျိုးသားနေ့သည် လူတိုင်းအဖို့ ထူးခြားသည့် ဂုဏ်ထူးပီသေသဖြင့် ပြည့်စုံသည့် နေ့ထူးနေ့မြတ်ပင်ဖြစ်သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် အမျိုးသားနေ့ဟူသည် မိမိတို့လူမျိုးကို ပြန်လည်မှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်များ၊ မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်များ၊ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ်များ ထက်မြက်ရှင်သန်ရေး၊ နိုင်ငံတော်ကို ချစ်မြတ်နိုးသော စိတ်ဓာတ်များ ကိန်းအောင်းလာစေရန် လှုံ့ဆော်ပေးသည့် နေ့ပင်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသားနေ့ပွဲတော်သည် ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့အတွက် ထူးခြားပြီး ဂုဏ်ယူစရာကောင်းသော ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည်။ “ဒုံးလွှတ်ပွဲတော်” ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့



သည် ဒုံးလွှတ်ပွဲကို နေရာအနှံ့အပြားတွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပတတ်ကြသည်။ ဒုံးလွှတ်ပွဲကို နှစ်စဉ် နှစ်သစ်ကူးချိန် ကဆုန်၊ နယုန်လများတွင် ကျင်းပကြသည်။ ဒုံးလွှတ်ပွဲကို စေတီအနီးတွင် ကျင်းပကြပြီး ရဟန်းသံဃာများကိုလည်း ပင့်ဖိတ်ကာ ဆွမ်းကပ်ကြသည်။ ဒုံးလွှတ်ပွဲသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသားတို့၏ လေ့ထုံးတမ်းများနှင့်မတူညီဘဲ တစ်မူထူးခြားသည့် လေ့ထုံးတမ်းတစ်ခုပင် ဖြစ်ပေသည်။

#### ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ဝတ်စားဆင်ယင်မှု

ပအိုဝ်းအမျိုးသားတို့၏ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုမှာ အနက်ရောင်သည် အဓိကအရောင်ဖြစ်ပြီး ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများ၏ မူပိုင်အရောင်သဖွယ်ဖြစ်နေသည်။

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများသည် အနက်ရောင်ဘောင်းဘီပွန်နှင့် အနက်ရောင် တိုက်ပုံအင်္ကျီကို ဝတ်ဆင်ကြသည်။ အတွင်းတွင် ရှုပ်အင်္ကျီအဖြူရောင်ဝတ်ဆင်လေ့ရှိကြသည်။ ခေါင်းပေါင်းကို ပေါင်းထားပြီး အရောင်မျိုးစုံပေါင်းလေ့ရှိကြသည်။ ရှေးယခင်က ဖိနပ်စီးသူနည်းပါးပြီး ဘွတ်ဖိနပ်(သို့မဟုတ်) ရှူးဖိနပ်များကို စီးကြသည်။ ယခုအခါတွင် အမျိုးသားများသည် ဖိနပ်မျိုးစုံကို စီးလေ့ရှိကြသည်။

ဘောင်းဘီမှာ အပြုအမူရှိ၍ ခါးအကျယ်သည် ဘောင်းဘီဝတ်သည့်အခါ ခါးစည်းကြိုးကို အသုံးပြုသည်။ ခါးရှိ အစနစ်စကို တစ်ခုအပေါ်တစ်ခု ထပ်လျက်မှ ခါးစည်းကြိုးစည်းလိုက်သည့်အခါ ခါးပုံစံပေါ်လာသည်။ ယခုခေတ် ပအိုဝ်းအမျိုးသားဝတ်စုံမှာ ဘောင်းဘီ၊ စွပ်ကျယ်၊ ရှုပ်အင်္ကျီ၊ တိုက်ပုံနှင့် ခေါင်းပေါင်းတို့ဖြစ်ပြီး လွယ်အိတ်တစ်လုံး လွယ်ထားလေ့ရှိသည်။

အမျိုးသမီး၏ဝတ်စုံမှာ ခပ်ကျယ်ကျယ် ပွပွ သင်တိုင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတွင် လည်ပင်းပတ်လည် ရေနေကတ် အင်္ကျီအတွဲရာ ဝတ်ပုံသဏ္ဍာန်ရက်ထားသည့် အနက်ရောင်သင်တိုင်းဖြစ်သည်။ လက်မောင်းပေါက်အဝကျယ်နှစ်ဖက်ပါရှိသည်။ ကိုယ်အောက်ပိုင်းတွင် ဂါဝန်ပုံစံလုံးပတ်ကျယ်ကျယ် လှုပ်ရှားရလွယ်ကူသည့် “နီး” ခေါ် ခါးဝတ်



လုံချည်ကို အသုံးပြုဝတ်ဆင်ကြသည်။ အရှည်မှာ ဒူးဆစ်ကျော်ရုံအထိသာရှိပြီး ယခုအခါခြေသလုံးအထိ ဝတ်ဆင်ကြသည်။

ပအိုဝ်းအမျိုးသမီးများသည် ဆံပင်ကို ခေါင်းအထက်စုစည်းပြီး ဆံထုံး ထုံးထားလေ့ရှိသည်။ ရှေးယခင်က ၎င်းဆံထုံးကို ခေါင်းဘီးဖြင့် ပတ်၍ထုံးလေ့ရှိသည်။ ၎င်းဆံထုံးကို ခေါင်းဆောင်းခေါ် တဘက်ဖြင့် ပတ်ထားသည်။ ပွဲလမ်းသဘင်သွားသည့်အခါ ဆံထုံးပေါ်တွင် ရွှေဆံထုံးဖြင့်ထိုး၍ အလှဆင်လေ့ရှိသည်။ ရွှေဆံထုံးပေါ်တွင် စေတီပုံစံ ရွှေဆံထုံးအချွန်နှင့် ထပ်တစ်ရာပန်းပုံစံ ရွှေဆံထုံးအပိုင်းကို ထိုးလေ့ရှိသည်။ စေတီပုံသဏ္ဍာန် ဆံထုံးအချွန်သည် နဂါးမ၏ အမောက်ကိုကိုယ်စားပြု၍ ရွှေဆံထုံးအပိုင်းက မိခင်နဂါးမ၏ မျက်လုံးကို ကိုယ်စားပြုကြောင်း သိရသည်။

#### အနုပညာနှင့်တူရိယာများ

ဂီတအနုပညာသည် လူမျိုးတစ်မျိုး၏ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုအင်္ဂါရပ်များကို ထင်ပေါ်အောင် ဖော်ဆောင်ပေးသည်။ ထိုနည်းတူပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားများသည်လည်း ၎င်းတို့၏ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများ ရိုးရာပွဲလမ်းသဘင်များကို ခြုံကြွအောင် ၎င်းတို့၏ တေးဂီတအနုပညာနှင့် တူရိယာများဖြင့် ဖျော်ဖြေဆင်နွှဲကြသည်။

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာတူရိယာ

များမှာ မောင်းဆိုင်းများ၊ လေမှုတ်တူရိယာများနှင့် ကြိုးတပ်တူရိယာများဟူ၍ သုံးအုပ်စုရှိသည်။ ၁၈ ရာစုနှောင်းပိုင်းနှင့် ၁၉ ရာစုတွင် ပအိုဝ်းတို့သည် အနောက်တိုင်းမှ ပေါ်ထွက်လာသည့် တူရိယာများဖြစ်သည့် အကော့ဒီယံခေါ် လက်ဆွဲဘာဂျာ၊ ဂစ်တာ စသည်တို့ကိုလည်း ခေတ်နှင့်အညီ စတင်အသုံးပြုလာခဲ့သည်။ ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာတူရိယာများထဲတွင် မောင်းဆိုင်းများသည် ရှေးယခင်

နှစ်ပေါင်းများစွာမှ ယနေ့ထိတိုင် ထင်ပေါ်ကျော်ကြားလျက်ရှိသောလည်း လေမှုတ်တူရိယာနှင့် ကြိုးတပ်တူရိယာမှာ ပျောက်ကွယ်လုနီးပြီဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည်။

ပအိုဝ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် ရိုးရာပွဲတော်များတွင် အဓိကအားဖြင့် မောင်းမျှခေါ် မောင်းကြိုးဆိုင်း၊ ထုံမေးဆွာခေါ် ဗုံရှည်မောင်းဆိုင်းနှင့် ထုံထိုင်းခေါ် ဗုံတိုမောင်းဆိုင်း စသည့် တူရိယာများကို ပိုပြီးအသုံးပြုလေ့ရှိကြသည်။

### သွေးရင်းချာဆုံအတွေ့

- လာမယ်ဆို စောင့်မျှော်မှန်း လက်ကမ်းလို့ ကြိုမယ်ခင်၊ ခြောက်စထောင် လှည်းယဉ်ကြော့ရယ်နဲ့ နွားမော့မော့နင်။
- မြူသံက တချွင်ချွင် နားဝင်ချို ရင်ဝယ်အေး၊ ရွာဝန်းကျင် ယာခင်းပြင် တစ်မျှော်တစ်ခေါ်ရယ်နဲ့ ငှက်ကျေးပျော် တောရိပ်သန်း ငြိမ်းချမ်းတယ်လေး။
- သွေးချင်းစုံ မျိုးနွယ်ကြား
- စားဖွယ်များ စုံအလင်၊ ညွှန်ခံဖို့ပြင်။
- ကျောမှူးခင် ချောနှမ တောအလှ စွဲထင်ထင် မြင်စေချင် မွန်စိတ်ထား၊ လမ်းဖုန်ဖုန် ဖွေးဖွေးဖြူပါလို့ ပန်းစုံစုံ မွှေးမွှေးကြူပါလို့ ရွှေချိုးဖြူ သံသာသာနဲ့ သွေးရင်းချာဆုံအတွေ့မှာဖြင့် (ချောနှမရယ်)ကြည်မွေစေသေး။
- ဖိုလေးလုံးသောင်းကိုကို

# တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းတို့၏ စုစည်းရာဆီ

## မာမာစိုး (ကြေးမုံ)၊ ဓာတ်ပုံ-ရွှေတိုက်စိုး

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသည့် တိုင်းရင်းသားသွေးချင်းတို့၏ ရိုးရာဓလေ့များ၊ ရိုးရာအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်မှုများ၊ အနုပညာတူရိယာများ၊ ရိုးရာအစားအသောက်တို့ကို လေ့လာထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် စာရေးသူတို့အဖွဲ့သည် ရုံးအမှတ်(၁၄) တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာန ၌ ဖွင့်လှစ်ပြသလျက်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာများပြခန်းသို့ သွားရောက်၍ သွေးချင်းတို့၏ ရိုးရာဓလေ့အကြောင်းကိုပါ လေ့လာခဲ့ကြသည်။

ပြခန်းအတွင်း စတင်ဝင်ရောက်လိုက်ပြီဆိုရင်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း မှီတင်းနေထိုင်ကြသော လူမျိုးကြီးရှစ်မျိုးဖြစ်သည့် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ဗမာ၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းတို့၏ ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်မှုများကို ပထမဆုံး စတင်လေ့လာခွင့်ရခဲ့သည်။ တစ်ဆက်တည်းမှာပဲ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်မှုများကို ဆက်လက်လေ့လာခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်သည်။ ပြခန်း၏ ယာဘက်ကို ကွေ့ဝင်လိုက်လျှင်ဖြင့် မတူကွဲပြားကြသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးတို့၏ စားသောက်ပုံအလေ့အထနှင့် ရိုးရာပတ်ဝန်းကျင်များကို လေ့လာတွေ့ရှိရပြီးနောက် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးကွဲတို့၏ ရိုးရာဝတ်စားဆင်ယင်မှုပုံစံများ၊ ရိုးရာအသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများ၊ အလှအပအတွက်ဆင်မြန်းသည့် လက်ဝတ်တန်ဆာများနှင့် ရိုးရာအနုပညာတူရိယာပစ္စည်းများကို အံ့ဩမင်တက်ဖွယ် ရှုမြင်ရမည် ဖြစ်သည်။

“ယခု ပြခန်းအတွင်းမှာတော့ ရိုးရာဝတ်စုံပေါင်း ၅၂ စုံနဲ့ အခြား ရိုးရာအသုံးအဆောင် ပစ္စည်းတွေ၊ ရိုးရာအနုပညာ တူရိယာပစ္စည်းတွေ၊ အစားအသောက်နဲ့ ရိုးရာအိမ်ပုံစံတွေကို စပြီး ခင်းကျင်းပြသနေတာပါ။ နောက်ထပ် လိုအပ်နေတာတွေကိုလည်း ဆက်လက်ဖြည့်ဆည်းပြီး ပြသပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ခင်းကျင်းပြသနေတဲ့ ပစ္စည်းတွေကို ပြည်နယ်နဲ့ တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှာရှိတဲ့ အစိုးရအဖွဲ့တွေ တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့တွေ၊ စေတနာရှင် တိုင်းရင်းသားတွေဆီကနေ အလှူခံရရှိတာတွေပါသလို တချို့ကိုတော့ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားလူမျိုးတွေထံကနေ ဝယ်ယူစုဆောင်း ခင်းကျင်းပြသထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။”



ဒါ့အပြင် တိုင်းရင်းသားတွေအနေနဲ့လည်း မိမိတို့ရဲ့ ရိုးရာတွေကို မတိမ်ကော မပျောက်စေဖို့ မျိုးနွယ်နံ့ဆိုင်တဲ့ ရိုးရာပစ္စည်းတွေကို ပြသလိုတယ်ဆိုရင်လည်း လက်ခံပြီး ခင်းကျင်းပြသပေးပါတယ်။ အဲဒီလို လာရောက် ခင်းကျင်း

ပြသလှူဒါန်းသူတွေကိုလည်း ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းတွေ ပြန်လည်ပေးအပ်ပါတယ်” ဟု ရိုးရာဓလေ့နှင့် အမွေအနှစ်ဌာနခွဲမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်မင်းမင်းသာက ပြောသည်။

တိုင်းရင်းသား လူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း ရင်းနှီးစွာ တွေ့ဆုံခွင့်ရရှိပြီး မိမိတို့၏ ရိုးရာ၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ ဓလေ့ထုံးစံများကို တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အမြင်ချင်းဖလှယ်ခြင်းအားဖြင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုများ ပိုမိုတိုးပွားလာစေပြီး ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်များ ခိုင်ခိုင်မာမာ ကိန်းအောင်းလာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့မှ စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းအဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်တို့ကို ပထမအကြိမ် နေပြည်တော်လေ့လာရေးခရီးစဉ်ကို ဖိတ်ခေါ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းရင်းသားပြည်သူများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ လူမျိုးများ၏ ရိုးရာပစ္စည်းများကို အများပြည်သူ ကြည့်ရှုစေလို၍ဖြစ်စေ၊ ထိန်းသိမ်းလို၍ဖြစ်စေ လှူဒါန်းလိုပါက ရိုးရာဓလေ့နှင့် အမွေအနှစ်ဌာနခွဲ ဖုန်း - ၀၆၇-၃၄၀၉၃၁၅ သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ ။

## ပူပူစပ်စပ် ငါးသောက်ဆမ်းရခိုင်ချက်

ရခိုင်ရိုးရာဟင်းလျာတွေဟာ ဆီနည်းနည်းနဲ့ ငရုတ်သီး၊ စပါးလင်၊ ငရုတ်ကောင်း၊ ပဒဲကော အစရှိတဲ့ ပူတဲ့ စပ်တဲ့ အရသာထွက်တဲ့ ဟင်းခတ်အမည်နဲ့ မရနံ့ပြား၊ မနံ့ကျည်းသီးလိုမျိုး အချဉ်သီးတွေ သုံးလေ့ရှိကြတာကြောင့် ဟင်းအရသာဟာ ချဉ်ချဉ်ငန်ငန်စပ်စပ် အရသာနော့နော့တို့ ခံတွင်းတွေလွယ်ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ပင်လယ်ပိုင်းဒေသတွေဟာ မိုးများတတ်ပြီး ဒေသခံအများစုလုပ်ကိုင်ကြတဲ့ ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းတွေကလည်း ရေနဲ့ မိုးနဲ့ လုပ်ရတာမို့ အအေးဓာတ်ကို ပိုစေတာမျိုးကြောင့် ပွင့်ကန်ပြီး အခိုးထွက်စေတဲ့ ပူပူစပ်စပ် ဟင်းလျာတွေကို နှစ်နှစ်သက်သက်စားသုံးကြတာလားလို့ စဉ်းစားမိပါတယ်။

ရခိုင်ဟင်းလျာတွေထဲမှာ ငါးကို စားသုံးတဲ့အခါ ရေချိုငါးထက် ပင်လယ်ငါးကိုအများဆုံး စားသုံးကြတာတွေရှိပါတယ်။ မြစ်ငါးနဲ့ ချောင်းငါးတွေက ရေချိုငါးဖြစ်ပြီး ရေငန်ငါးဟူသမျှကို ပင်လယ်ငါးရယ်လို့ခေါ်ကြပါတယ်။ ငါးကွမ်းရှုပ်၊ ငါးမဲလုံး၊ ငါးမုတ်၊ ငါးလိပ်ကျောက်၊ ငါးရွှေနဲ့ ငါးစင်းပြား အစရှိတာတွေဟာ နာမည်ကြီးတဲ့ ပင်လယ်ငါးမျိုးတွေဖြစ်ပါတယ်။ ငါး

သောက်ဆမ်းချက်တဲ့အခါ အရွယ်ငယ် ငါးမျိုးတွေထက် အရွယ်အစားကြီးပြီး ခုတ်သားရတဲ့ ငါးမျိုးတွေက ပိုပြီးလိုက်ဖက်တာတွေရှိပါတယ်။ ငါးသောက်ဆမ်းရခိုင်ချက် ချက်မယ်ဆိုရင် နှစ်သက်ရာပင်လယ်ငါးတစ်မျိုးနဲ့ ဟင်းခတ်အနေနဲ့က ငရုတ်သီးစိမ်းတောင့်၊ စပါးလင်၊ ငရုတ်ကောင်းနဲ့ မျှင်ငါးပိ၊ မရနံ့ပြား၊ ပင်စိမ်းရွက်တို့လိုပါမယ်။ ငါးသောက်ဆမ်းဟင်းချက်မယ်ဆိုရင် ပထမဦးစွာ ငါးကိုသန့်စင်ဆေးကြောပြီး အနေတော်တဲ့ကာ ဆား၊ နနွင်းနယ်ထားပါ။ အချိုကတော့ ဆားပြားနယ်ပြီးသားကို မီးအနည်းငယ်ကင်ပါတယ်။ မီးကင်ပြီးချက်တာက အနံ့လေးမွှေးပြီး ငါးအသားကိုမာစေတာကြောင့် ဟင်းအရသာကို ပိုပြီးကောင်းစေပါတယ်။

အားလုံးအသင့်ဖြစ်ရင် ကြက်သွန်ဖြူ/နီ၊ စပါးလင်၊ ငရုတ်ကောင်းနဲ့ ငရုတ်သီးစိမ်းတောင့်တွေကို ဆုံမှာရောပြီး ခပ်ကြမ်းကြမ်းထောင်းပါမယ်။ ပြီးကတော့ တစ်လုံးထဲမှာ မျှင်ငါးပိအရည်ဖျော်ပြီး ထောင်းထားတဲ့ အရောတွေထည့်ကာ ဟင်းရည်ဆူအောင်တည်ပါ။ အိုးထဲက ဟင်းရည်တွေ ပွက်ပွက်ဆူလာရင် ငါး



အသားများနဲ့အတူ ရေဖျော်ထားတဲ့ မရနံ့ပြားအရည်ကိုထည့်ပါ။ သောက်ဆမ်းအတွက် ရေအနေတော်ထည့်ပြီး ဆူလာတဲ့အခါ အပေါ်အငန်မြည်းပြီး ပင်စိမ်းရွက်ကလေးအုပ်ကာ မီးဖိုမှ ချပါ။ ပူပူလောလောချဉ်ချဉ်စပ်စပ် ငါးသောက်ဆမ်း ရခိုင်ချက်ဟင်းစားသုံးရန်

အသင့်ဖြစ်ပါပြီ။ ငါးသောက်ဆမ်းဟင်းမှာက ပင်လယ်ငါးကထက်တဲ့အဆီနဲ့ လုံလောက်နေတာရယ် သောက်ဆမ်းဟင်းရဲ့ သဘာဝအရဆီများများ မလိုတာရယ်ကြောင့် ဆီထည့်မချက်ကြတာပါ။ မရနံ့ပြားမရရင် မနံ့ကျည်းရည်အစားထိုးပြီး

လည်း သုံးနိုင်ပါတယ်။ ဒေသရိုးရာဟင်းလျာတွေက သူ့ရာသီ သူ့သဘာဝနဲ့အဆင်ပြေလိုက်ဖက်တဲ့ ဟင်းခတ်အသီး၊ အရွက်၊ အပွင့်တွေ သုံးပြီးချက်ပြုတ်ကြတာမို့ အရသာထူးခြားပြီး လူကြိုက်များကြတာဖြစ်ပါတယ်။

စံလွင် (ငါးဦးစီး)





# အထူးဝမ်းမြောက်ကျေးဇူးတင်လွှာ

ဖေဖော်ဝါရီလ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကြီးကြပ်ကောင် ဘိလပ်မြေ၏ နှစ်ပတ်လည်ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ပါသော အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ

အရောင်းကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီးများ၊ မိဒီယာများ နှင့် အရောင်းဆိုင်ကြီးများမှ မိတ်ဟောင်းမိတ်ဆွေသစ်ကြီးများအား “ကြီးကြပ်ကောင် ဘိလပ်မြေ” မိသားစု မှ

အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်း

မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။ . . .



ကြီးကြပ်ကောင် ဘိလပ်မြေမိသားစု

<b>ဖခင်အမည်မှန်</b> ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း မြို့နယ်နေ မရွှေယမင်းဦး [၁၂/ဒဂုံ(နိုင်)၀၉၁၁၇၂] ၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးညက်စော်လင်း ဖြစ်ပါသည်။ <b>ဦးညက်စော်လင်း</b>	<b>ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်</b> ၂၆၁၂၀၉၇၇၇၇၇ ကြေးမုံသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ (၇) ကန်ကွက်နှင့် ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြော်ငြာတွင် လှိုင်မြို့နယ်အစား လှိုင်သာယာမြို့နယ်ဟု အမှန်ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။	<b>ပျောက်ဆုံးခြင်း</b> ကျွန်တော် အောင်ကိုတိန်း CDC-62295 ၏ ALL IN ONE စာအုပ်သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ <b>ရန်-၀၉-၅၅၀၅၀၅</b>
--	---	--

**SEVEN ၀**  
မြေကွက်များရောင်း/ဝယ်ရေး  
ဒဂုံဆိပ်ကမ်းအရှေ့ပိုင်း၊  
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊  
(ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်)  
အိမ်အရောက် ဝေပေးရေသည်။  
"ပွဲလှိုင်းပယုပီ"  
**၀၉ - ၃၃ ၃၃၃ ၅၁၁**  
**၀၉ - ၃၃ ၃၃၃ ၅၁၄**  
**၀၉ - ၃၃ ၃၃၃ ၆၄၄**

နေမကောင်းလျှင်  
**ရွှေမုန်ကြေး**  
အမှတ်တံဆိပ်  
**ရွေးထုတ်ငန်းဆေးကိုသုံးဆောင်ပါ**  
အအေး၊ ကိုယ်လက်ကိုက်ခြင်းနှင့် တုပ်ကွေးရောဂါများကိုပျောက်ကင်းစေပါသည်။  
မြန်မာ့ရေ-အမှတ်(၁၀၂)၊ (၃၀)လမ်း၊ အောက်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ ၀၁-၃၃၆၀၀၈ ၅၅၅၀၅၂၊ ၀၉-၄၅၁၀၀၀၀၀၀၀၀၀ ၀၉-၀၉၀၉၀၅၅၇

**ကုန်အမှတ်တံဆိပ် သတိပေးကြေညာချက်**  
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ အောင်သိဒ္ဓိလမ်း၊ အမှတ်(၆၀)နေ ၁၁၁ လွဲယူဝါ (၁၂/မရက(နိုင်)၁၃၁၇၃၉) ၏ လွဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း သတိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။



Reg : No. 4/14242/2015

ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေသည် အထက်ဖော်ပြပါ "Boke (ဘုတ်)" ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်၊ အမှတ်(၅၅) နေအိမ်တွင် (၂၂-၁၀-၂၀၁၅)ရက်နေ့တွင် မိမိ၏တံဆိပ်သည် မှုပိုင်ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အဖြစ် မှတ်ပုံတင်သွင်းခဲ့ပါသည်။ ထိုအချိန်မှစတင်၍ "Boke(ဘုတ်)" အမှတ်တံဆိပ်ဖြင့် ကိုက်ကုန်အမျိုးမျိုး၊ ပေါင်မုန့်အမျိုးမျိုးနှင့် များနေ့ကိုက်အမျိုးမျိုးကို ပုံသဏ္ဍာန်အမျိုးမျိုး၊ အရွယ်အစားအမျိုးမျိုးအပေါ်တွင် "Boke (ဘုတ်)" တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားကို မိန့်ဝါး၊ ကပ်နှိပ်၍ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် ယနေ့အချိန်ထိ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။

အထက်ဖော်ပြပါ "Boke(ဘုတ်)" တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားဖြင့် ကိုက်ကုန်အမျိုးမျိုး၊ ပေါင်မုန့်အမျိုးမျိုးကို အရည်အသွေးကောင်းမွန်မှုအပေါ် ဝယ်ယူစားသုံးသူများအား ထင်ယောင်ထင်မှားခြင်းအောင် တပု ပြုလုပ်ရောင်းချခြင်း၊ မပြုလုပ်ရန်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေ၏ တရားဝင်ခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ B (ဘီ) O (အို) K (ကေ) E (အီး) "Boke (ဘုတ်)" တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို ထင်ယောင်ထင်မှား၊ ဆင်တူယိုးမှားပြုလုပ်ခြင်း၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် တုပပြုလုပ်၍ ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ ရာဇဝတ်ကြောင်း၊ တရားမကြောင်းတို့အရ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

၁၁၁ လွဲယူဝါ၏ လွဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ -

၁၁၁ ဇီးဇီးဇီး(L.L.B)  
စာရားလွှတ်တော်နေ့နေ(ဧည့်-၁၅၄၀၉/၁၉)  
LINO MASTER LAW FIRM  
အမှတ်(၂၂၉)၊ ဒုတိယထပ်(၆)၊ ၃လမ်း(အထက်)၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊  
Ph: ၀၉-၄၂၀၀၄၉၃၀၀၊ ၀၉-၇၉၃၃၃၂၅၅

**ကန်ကွက်နှင့်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**  
နေပြည်တော်၊ ဒဂုံကရိုင်၊ ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်-၄/ရွှေကြာပင်၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၇၈)၊ ဧရိယာ(၀.၀၀၅) ဧကအတွက် မြေပေးမိန့်ထုတ်ပေးပါရန် အကြံပြုကြည့်(ကိုယ်စား) ဒေါ်မြမြမြ(ဘ) ဦးဘကျော်/ပမန(နိုင်)၁၂၁၇၃၉၂ မြေချစလမ်း၊ နှစ်ဦးသဘောတူအရောင်းအဝယ်စာချုပ်၊ တရားရုံးကျွမ်းကျင်သူအမှတ် (၂၉၆/၂၀၁၉)၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား၊ အိမ်ထောင်စုဦးစေ့စာရင်း၊ ရင်းမြစ်ကွက်ကိုချထားပေးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း အသိသက်သေ(၃)ဦးနှင့် ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထောက်ခံချက်၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက်မှရင်းများ တင်ပြ၍ မြေပေးမိန့်လျှောက်ထားခြင်းကို ကန်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများတင်ပြပြီး ယနေ့မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပေးမိန့် ဖွဲ့စည်းသည့် လာရောက် ကန်ကွက်နှင့်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေပေးမိန့်ဖွဲ့စည်းမှု နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**

**ကန်ကွက်နှင့်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**  
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ပြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၃၉၉/က(ဘောကန်)၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၀/အ-၈ ဧရိယာ(၀.၀၄၅)ဧက၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၀-၈-၈)၊ အောက်ကန်လမ်း၊ ဧရာဝတီရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဘေဇာရီရပ်ကွက် (၁၂/အစု (နိုင်) ၀၉၄၄၅၂) အမည်ပေးခြင်း၊ မြေပိုင်ပြင်ဆင်မှု (၂၀-၁၀-၁၂)ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပါသဖြင့် ဦးဟန်သုန်း (၁၂/အစု (နိုင်) ၂၀၆၆၅၂) ဦးကောင်းမုန့် (၁၂/အစု (နိုင်) ၂၃၆၉၇၆)၊ ဦးသီဟနိုး (၁၂/အစု (နိုင်) ၂၃၆၉၇၆) တို့မှ အပမူပေးပြီး မြေပေးအပ်ကြောင်း တရားရုံး ကျွမ်းကျင်သူ၊ ထောက်ခံချက်မရှိသူ၊ အမှားအယွင်းမရှိဘဲ ဆောင်ရွက် သန့်စင်ဆင်ဆင် ထောက်ခံစာတို့ကိုတင်ပြ၍ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းအချက်အလက်များ မြေပေးမိန့်လျှောက်ထားလာရာ တရားဝင်နိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည်အစွဲအရ (ရ)ချက်အတွင်း ကန်ကွက်နှင့်ပါကြောင်းနှင့် ကန်ကွက်မရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင် ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
၄၁၅၅  
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေပေးမိန့်ဖွဲ့စည်းမှု  
ရန်ကင်းမြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အသိပေးကြေညာခြင်း**  
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ ရွှေကြာပင်ရပ်ကွက်၊ ဒိုလ်သုရလမ်း၊ အမှတ်(၄၇)နေ ဦးမင်းသိန်း(၁/မကန (နိုင်) ၀၀၀၄၅၇)သည် အောက်တွင်ဖော်ပြထားသော ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို မိမိ၏မိတ်ဆွေဖြစ် သုံးစွဲရန် ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရွှေပေါက်ကံမြို့နယ်၊ မြေကွက်အမှတ်(၅၅)ရပ်ကွက် (၄/၁၄၉၇၂/၂၀၁၉)အရ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်သွင်းထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။



အထက်ဖော်ပြပါ "ရန်ကင်းပေါင်မုန့်" ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို အသုံးပြု၍ "ပေါင်မုန့်အမျိုးမျိုး" ကိုက်ကုန်၊ ကိုက်ကုန်၊ ကိုက်ကုန်အမျိုးမျိုး" တို့ကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးလုံးထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားကို ဒီဇိုင်းအမျိုးမျိုး အရောင်းအမျိုးမျိုး အရွယ်အစားအမျိုးမျိုးတို့ဖြင့် ဖော်ပြ၍ အသုံးပြုနေပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အထက်ဖော်ပြပါကုန်အမှတ်တံဆိပ်အား တစ်ခုလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ ဆင်တူယိုးမှားခြင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှားခြင်းမဟုတ်မီကုန်တုပသုံးစွဲခြင်းကို ကြိုတင်ကာကွယ်ရန်အတွက် ဤစာရင်းအရင်းအမြစ်အရ အရေးယူမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။ ၎င်းအမှတ်တံဆိပ်အမည်အမှတ်အသားနှင့်ပတ်သက်၍ ကန်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန်ကွက်နိုင်ပါသည်။

လွဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ - **ဦးနေလင်းထွန်း ( L.L.B )**  
စာရားလွှတ်တော်နေ့နေ(ဧည့်-၁၄၄၀၅)  
ကြာပင်စတီ၊ အမှတ်(၁) ဆည်မြောင်းလမ်း၊ သွယ်၊  
ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ Ph: ၀၉ 431 59906

မြို့ ရွာ တစ် ခွင် သာ စေ ချင် မီး တွင် မ ပေါ့ နှင့်

